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آیت الله سعیدی در دیدار رئیس سازمان بسیج سازندگی کشور: 

خدمت رسانی بسیج سازندگی 
همه مردم را در بر بگیرد 

معاون مالی و اقتصادی شهرداری قم  خبرداد:

1300میلیارد تومان طلب شهرداری قم از دستگاه های اجرایی

اینکه  بیان  با  تولیت حرم مطهر حضرت معصومه) س( 
رفتار بسیج سازندگی باید برخاسته از سبک زندگی قرآنی 
المنفعه  عام  فعالیت  یک  سازندگی  بسیج  گفت:  باشد، 
است و همانطور که رحمانیت خدا همه چیز را در بر گرفته 

است باید خدمت رسانی بسیج سازندگی نیز همه مردم را 
در بر بگیرد.  آیت الله سیدمحمد سعیدی در دیدار سردار 
که  کشور  سازندگی  بسیج  سازمان  رئیس  زهرایی  محمد 
پیش از ظهرروزدوشنبه در سالن محراب حرم مطهر بانوی 
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آیت الله حسینی بوشهری:

ریشه بسیاری از ناهنجاری های اجتماعی 
مشکلات اقتصادی است

8

8
مدیر کل امور اقتصادی و دارایی استان قم :

مازاد درآمد استان قم ۶ برابر افزایش داشته است

رئیس جامعه مدرسین حوزه علمیه قم، ریشه بسیاری از 
مسائل فرهنگی و ناهنجاری های اجتماعی را در تصمیمات 
سوء و مشکلات اقتصادی برشمرد. آیت الله سید هاشم 
حسینی بوشهری در دیدار رئیس ستاد امر به معروف و 
نهی از منکر استان قم با تأکید بر لزوم ریشه یابی مشکلات 

فرهنگی و ناهنجاری های اجتماعی گفت: تبعات تصمیمات 
اقتصادی باید مورد دقت و توجه بیشتری قرار گیرد چرا که 
برخی تصمیمات، تبعات زیادی برای جامعه به همراه دارند 
و مسائل زنجیر وار به هم متصل هستند و حل مشکلات 
نگاهی عمیق می طلبد و اگر مسائل به درستی ریشه یابی 

هرچه بسیج از پول و سمت فاصله بگیرد بهتر است 

  

دانشگاه های  همکاری  اعلام  با  گفت:  قم   استان  فناوری  و  علم  پارک  رییس 
استان، طرح ملی دستیار فناوری در قم عملیاتی می شود. در حاشیه این نشست 
و  فناوری  و  علم  پارک  هماهنگی  جلسه  اولین  در  علوی  اخوان  حسین  سید 
دانشگاه های استان با اشاره به ضرورت این طرح اظهارداشت: با اجرایی شدن 
طرح دستیار فناوری، دانشجویان دانشگاه های استان قادر خواهند بود به مدت 
شش ماه در شرکت های فناور و دانش بنیان استان اشتغال داشته باشند و حقوق 
سوی  از  طرح  این  اجرایی  ضوابط  این¬که  بیان  با  علوی  اخوان  کنند.  دریافت 

رییس سازمان جهاد کشاورزی استان قم گفت:  در راستای رصد هرچه دقیق تر 
از ظرفیت  نظارت  بازرسان ویژه  بازار کالاهای اساسی در استان درکنار حضور 
مردمی در قالب گروه های جهادی، بسیج و سایر تشکل های علاقه مند به فعالیت 
از  یکی  کرد:  بیان  محمد رضا حاجی رضا  شد.  استفاده خواهد  عرصه،   این  در 
غذایی  امنیت  تامین  موضوع  قم  کشاورزی  جهاد  سازمان  مهم  ماموریت های 
مردم استان است که شامل برنامه ریزی و فعالیت در تمام بخش های تولید، توزیع 
و نظارت بر بازار محصولات می شود. وی با اشاره به اهمیت نظارت بر بازار در 

رییس پارک علم و فناوری استان قم خبر داد:
طرح ملی دستیار فناوری در قم عملیاتی می شود

رییس سازمان جهاد کشاورزی استان قم :
طرح نظارت مردمی برای رصد کامل بازاراجرا می شود
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با حضور معاون وزیر و رئیس سازمان پژوهش و برنامه ریزی آموزشی صورت گرفت:

تجلیل از فرهنگیان برگزیده استان قم

حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای:
قوه قضائیه برای کمک به حل 

مشکلات اقتصادی کنار دولت است 
 رئیــس قوه قضاییــه گفت: 
دســتگاه قضایی با تمام توان 
»مدیریــت  موضوعــات  در 
ارز«، »کنترل بازار« و »مقابله 
بــا گرانفروشــی و احتــکار« 
بــه دولــت کمــک خواهــد 
کرد تــا از ناحیه ســودجویان 
گزند و آســیبی به معیشــت 
2و ســفره مــردم وارد نشــود.  

رهبر معظم انقلاب اسلامی در دیدار جمعی از کارگران:
 همه کمک کنند تا کار های 

اقتصادی دولت به نتیجه برسد 
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سخنگوی وزارت امور خارجه :
هنوز اتفاق جدیدی بین ایران

 و عربستان رخ نداده است
رهبر معظــم انقلاب با اشــاره به 
برنامه هــای اقتصادی دولت تأکید 
کردنــد: کارهایی که امــروز دولت 
در زمینــه اقتصاد در پیــش دارد، 
کارهای مهمی است و همه اعمّ از 
قوا و دستگاه های مختلف و آحاد 
مردم باید کمک کنند که ان شاءالله 
دولــت بتواند به این نتایج دســت 
پیدا کنــد.  به گزارش پایگاه اطلاع 

ســخنگوی وزارت امــور خارجه 
با اشــاره بــه مذاکرات بیــن ایران 
و عربســتان گفــت: هنــوز تحول 
جدیدی در روابط ایران و عربستان 
رخ نداده است و به محض اتفاقات 
می شــود.   اطلاع رســانی  جدیــد 
ســعید خطیــب زاده در نشســت 
خبــری هفتگی با خبرنــگاران در 
مورد جزییات ســفر انریکــه مورا  7

با حضور معاون وزیر و رئیس سازمان پژوهش و برنامه ریزی آموزشی صورت گرفت:

تجلیل از فرهنگیان برگزیده استان قم
همایش تجلیل از فرهنگیان برگزیده و فعالان عرصه تعلیم و تربیت قم با حضور لطیفی 
معاون وزیر و رئیس سازمان پژوهش و برنامه ریزی آموزشی در مرکز رفاهی شماره یک 
استان برگزار شد. به گزارش اداره اطلاع رسانی و روابط عمومی آموزش و پرورش قم، 
همایش تقدیر از فرهنگیان برگزیده استان در آخرین روز از هفته بزرگداشت مقام معلم 
با حضور لطیفی معاون وزیر و رئیس سازمان پژوهش و برنامه ریزی آموزشی ، علیرضا 
رحیمی مدیر کل آموزش و پرورش ، محمد پور رئیس دانشگاه فرهنگیان و جمعی از 
مسئولین اداره کل و ادارات نواحی قم در مرکز رفاهی شماره یک  استان برگزار شد. مدیر 
کل آموزش و پرورش استان قم  در این  مراسم با تقدیر از دولت مردمی در پیگیری جدی 
طرح رتبه بندی معلمان خاطر نشان کرد: کسانی که رتبه بندی معلمان را معطل گذاشتند 
مدیون فعالان عرصه تعلیم و تربیت و ملت ایران هستند. علیرضا رحیمی ضمن تبریک 
هفته بزرگداشت معلم با اشاره به فرموده مقام معظم رهبری که »همه ی ما زیر بار منت 
معلمان هستیم« گفت: همه اقشار جامعه نسبت به معلمان و فعالان عرصه تعلیم و تربیت 
وظایفی دارند که با ید این سوال مطرح شود که چه وظیفه ای در قبال معلمان تاکنون 
انجام شده است. رحیمی در بخشی دیگر از سخنان خود  طرح رتبه بندی را حق عمومی 
دانست و افزود: در تدوین سند تحول قرار بود تحول در نظام آموزش کل کشور ایجاد شود 
که مهم ترین عنصر تحول این دستگاه معلم است لذا اگر رتبه بندی معلمان در گذشته 
اجرا می شد باعث ارتقا کیفیت تعلیم و بهبود کیفیت آموزشی می گردید. وی با تقدیر از 
دولت مردمی در پیگیری جدی طرح رتبه بندی معلمان خاطر نشان کرد: کسانی که رتبه 
بندی معلمان را معطل گذاشتند مدیون فعالان عرصه تعلیم و تربیت و ملت ایران هستند.
معاون وزیر و رئیس سازمان پژوهش و برنامه ریزی آموزشی وزارت آموزش و پرورش؛

رتبه بندی فرهنگیان عزیز کشور باید با دقت و ظرافت اجرا شود
رئیس سازمان پژوهش و برنامه ریزی آموزشی وزارت آموزش و پرورش  نیز دراین مراسم  با 
بیان اینکه در طرح رتبه بندی معلمان باید دقت و ظرافت مورد توجه جدی قرار گیرد گفت 
: اگر در این طرح از دقت و ظرافت غافل شویم نه تنها ممکن است برای معلمان و عرصه 
تعلیم و تربیت بلکه برای جامعه نیز اقدامات آسیب پذیر انجام گردد.    حجت الاسلام حجت 
الاسلام لطیفی ، ضمن تبریک هفته بزرگداشت مقام معلم و گرامیداشت یاد و خاطره استاد 
شهید آیت الله مرتضی مطهری )ره( با اشاره به جایگاه و وظایف معلمان اظهار کرد: یکی از 
دلایل اهمیت جایگاه معلم حس و حالی است که معلم در زمان تدریس  با آن درگیر است 
لذا معلمی لحظه بسیار شیرین  و البته دشواری است. رئیس سازمان پژوهش و برنامه ریزی 
آموزشی با اشاره به سخن مقام معظم رهبری  )مدظله العالی( که »معلمان افسران سپاه 
پیشرفت کشورند« گفت: شرافت معلم در زمانی است که انسانی را می یابد که نیاز به کمک، 
هدایت و یادگیری دارد و این معلم است که با تمام وجود و از عمق جان تمایل به کمک کردن 
به او را دارد. معاون وزیر آموزش و پرورش با اشاره به سند تحول بنیادین افزود: اگر بخواهیم 
آموزش و پرورش را بر اساس سند تحول بنیادین مدیریت کنیم کار های بسیاری پیش رو 
داریم که باید با مدیریت و برنامه ریزی صحیح نسبت به آن پرداخته شود تا دانش آموزان را به 
حیات طیبه در ذیل ساحت های شش گانه برسانیم.  شایان ذکر است در پایان مراسم  88 

نفر از معلمان برگزیده و فعالان عرصه و تعلیم و تربیت استان قم تقدیر شدند.

رئیس اتاق اصناف استان قم خبرداد:

بهره مندی اصناف از تخفیف 1۵درصدی 
عوارض شغلی  و کسبی  

رئیس اتاق اصناف استان قم گفت: پرداخت نقدی عوارض شغلی و کسبی تا پایان 
خردادماه امسال، ضروری است و مشمول ۱۵درصد تخفیف خواهد بود. 

حمید خرمی با اشاره به انعقاد قرارداد  بین شهرداری قم با اتاق اصناف در خصوص 
پرداخت عوارض شغلی و کسبی اصناف گفت: پرداخت نقدی عوارض شغلی و کسبی 
ضروری است و کلیه صنوف در صورت پرداخت عوارض شغلی و کسبی تا پایان خردادماه،  
مشمول ۱۵ درصد تخفیف خواهد بود. وی با بیان اینکه مراجعه سریع کسبه و صاحبان 
مشاغل برای استفاده از این تخفیف لازم است افزود: بنابراین از کلیه صاحبان مشاغل 
و کسبه تقاضا می شود جهت بهره مندی از این تخفیفات در اسرع وقت برای پرداخت 
عوارض به اتحادیه های مربوطه مراجعه کنند. رئیس اتاق اصناف قم مشارکت شهروندان 
در پرداخت عوارض و بهای خدمات را عامل افزایش راندمان خدمات شهری دانست و 
خاطرنشان کرد: بدیهی است پرداخت به هنگام عوارض، علاوه بر ایجاد اقتصادی پویا و 
پایدار، مسیر دستیابی کلانشهر قم به شاخصه های توسعه یافتگی را هموار ساخته و روند 

گسترش زیرساخت های عمرانی، رفاهی و خدمات شهری را سرعت می بخشد.

غم نان؛ نگرانی از گرانی
 در جامعه ایران 

در بهمن سال ۱۴۰۰ بود که ویدئویی از گفتگوی سید 
ابراهیم رئیسی، رئیس جمهور با یک کارآفرین در حاشیه 

سفر استانی به گیلان در شبکه های اجتماعی منتشر شد؛ که وی در حین گوش 
دادن به بیان دغدغه ها و مشکلات یک تولیدکننده می گوید: "ناهار دادن به شما؟"آن 
کارآفرین را نمی دانم که بلاخره آن روز ناهار خورده بود یا نه اما بسیاری از مردم، بعد 
از صحبت هایی که در مورد یارانه ای شدن نان -که قوت غالب آنها است- می شود، 

اکنون نگران تر از همیشه هستند.
نگرانی در مورد وضعیت نان مانند گران تر شدن سوخت و یا هر نیاز ضروری دیگر 

نیست.
نگرانی از گرانی ها در این روزها، صدای بسیاری از نمایندگان هم سو با دولت هم 
بلند کرده است.یک عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس گفته 
است: "آقای رئیس جمهور به فریاد مردم برسید، خرید گوشت و میوه آرزو شده است.
حداقل قیمت نان خشک و تخم مرغ را کنترل کنید. تیم تنظیم بازار دولت که در صدر 

آن وزارت صمت قرار دارد، توان کنترل بازار را ندارد."
یک نماینده مردم تهران هم در انتقاد از گرانی ها گفته بود: "گرانی ها کمر مردم را 

شکسته است؛ دولت قول کالابرگ داده بود."
از طرفی دیگر امام جمعه موقت تهران نیز به مسئله گرانی قیمت ها و افزایش سرسام 
آور و افسارگسیخته آنها اشاره و گفته است: "گرانی ها درد جانکاه رهبری است. مقام 
معظم رهبری در پیام سال نو با یک تلخی از گرانی ها یاد کردند. رئیس جمهور هم 
همین درد جانکاه را دارند. مسئولان همراه رئیس جمهور هم دردمند هستند و برای 

علاج این درد تلاش می کنند. 
»مسئولان باید تدابیر موثرتری برای مقابله با مشکلات مردم بیابند تا مردم آرامش 
پیدا کنند. مردم نمی توانند فرداروزشان را پیش بینی کنند و این موضوع ناآرامی ایجاد 

می کند."
خطیب نماز عید فطر تهران هم با اشاره به گرانی ها گفته بود: "مردم از گرانی افسار 
گسیخته در رنج و سختی هستند و این وضعیت در شان دولت انقلابی نیست. کنترل 
شبکه هایی که افسار گسیخته عامل ناامیدی هستند و با آبروی مردم بازی می کنند، 
جزو مطالبات ما از مسئولان است.امروز نیاز جامعه ما به معنویت و ارتباط با خدا کمتر 
از مسئله معیشت نیست." حذف یارانه های نان برای ملتی که به شدت محتاج نان 
شب هستند، تصمیم سخت و پرخطری بوده است که دولت انقلابی به آن تن داده 
است. کاش ملت این قدر در فقر نبودند تا این تصمیم، بهتر برای عموم هضم ودرک 
می شد. جمعیتی هستند که به قیمت از دست دادن جان شان، بی محابا سرقت می 
کنند تا از فقر فرار کنند. چگونه می توان این جمعیت را محتاج نان شب نگه داشت.

جناب رئیس جمهور؛ بسیاری از مردم  مدت هاست قدرت خرید گوشت را ندارند؛ 
نان را با آبگوشت نمی خوردند بلکه نان را با هر چیز ارزان تری میل می کنند. مثلا نان 
را با ماست می خورند. اما اگر نانشان هم سهمیه بندی شود، چگونه روزگار را سپری 
کنند. کمر این ملت شکسته می شود و به قول آیت الله جوادی آملی: "ملتی که 
ستون فقراتش شکسته، قدرت قیام ندارد چه رسد به مقاومت چه برسد به اقتصاد 
مقاومتی. آیه سوره »نساء« این است که مال عامل قیام است، ملّتی که عامل قیام 
ندارد، یک ملّت ویلچری است." گرانی به سایر کشورها هم سرایت کرده است و ما 
نگران تر از همیشه هستیم. گویی چنانچه گرانی ۱۰ درصد به دیگر ملت ها برسد 
ما باید ۱۰۰ درصد آن را تحمل کنیم. سازمان خواربار و کشاورزی ملل متحد "فائو" 
در تازه ترین گزارش خود می گوید: "۱۹۳ میلیون نفر از ۵۳ کشور در سال ۲۰۲۱ با 
»قحطی شدید مواد غذایی« روبرو بودند که نسبت به سال ۲۰۲۰ بیش از یک چهارم 
رشد داشته است." این گزارش می افزاید "۵۷۰ هزار نفر در کشورهای اتیوپی، یمن، 
سودان جنوبی و ماداگاسکار طی سال گذشته با وضعیت »فاجعه بار« امنیت غذایی 
مواجه بوده اند." قرار نبود کشور ثروتمند ایران پس از گذشت ۴۲ سال از عمر انقلابش 
در کنار کشورهای تهیدست جهان، نگران یارانه ای شدن نان و یا تورم شدید در قیمت 
نیازهای معیشتی خود باشد. قرار مان بود جامعه ای داشته باشیم که قله های توسعه 
را چنان طی کند که الگوی بسیاری از کشورها باشد و نه اینکه در غم نان، آرامش 

نداشته باشد.غمِ نانِ ارزان و تورم شدید، سال هاست که همراه ما است .
دانش آموخته دکتری جامعه شناسی سیاسی

سجاد بهزادی*

همزمان با هفته سلامت ؛

ماماهای برتر استان قم تجلیل شدند
در  ماما  روز  جشن  سلامت،  هفته  با  همزمان 
دانشگاه علوم پزشکی قم با حضور مسوولان این 
اجتماعی  امور  مدیرکل  غریب  حسین  دانشگاه، 
استانداری قم و زینب عبدالهی مدیر دفتر امور زنان 

و خانواده استانداری قم برگزار شد. 
رییس علوم پزشکی قم روز دوشنبه در این مراسم 
به برکت مجاهدت ها و تلاش های صورت  گفت: 
گرفته در عرصه مقابله با ویروس کرونا امروز می توانیم 
در کنار هم جشن برگزار کنیم؛ جامعه مامایی نیز در 

این امر نقش بسزایی داشتند.
در  قم  استان  ماماهای  افزود:  مصری  مهدی 
اپیدمی کرونا در راستای کنترل و مراقبت از مادران 
پرخطر و درگیر کرونا، نهایت تلاش را انجام دادند که 

از زحمات آن ها قدردانی می کنیم.
وی اضافه کرد: صد سال از خدمات مامایی در 
کشور می گذرد و یکی از مشاغل پراسترس مامایی 
است، اما متاسفانه هنوز جایگاه واقعی آن ها دیده 

نمی شود.
مصری به موضوع جوانی جمعیت اشاره کرد و 
گفت: این موضوع مد نظر دنیا بوده و کشورهای 
مختلف می دانند که افزایش جمعیت و نیروی جوان 

ارزشمند و در آینده آن کشور تاثیرگذار است.
وی گفت: در کشور و استان قم نیز برنامه ریزی های 
گسترده ای در این زمینه انجام شده و قرارگاه تعالی 
جمعیت نیز در سطح استان دایر و جامعه مامایی 

هم در این زمینه نقش بسزایی دارد.
سلامت مردم خدشه دار شده و برنامه ها 

به درستی پیش نمی رود
رییس سازمان نظام پزشکی استان قم نیز در این 
جلسه ضمن تبریک به مناسبت روز ماما از زحمات و 

تلاش های جامعه مامایی استان قدردانی کرد.

حسن عادلی افزود: کار جامعه سلامت به صورت 
هم  کنار  در  منسجم  تیم  این  اگر  و  بوده  تیمی 
نباشند، سلامت مردم خدشه دار شده و برنامه ها 

به درستی پیش نمی رود.
جامعه  از  نمایندگی  به  بنده  کرد:  اضافه  وی 
پزشکی استان از تلاش ها و زحمات جامعه مامایی 
استان قدردانی کرده و آرزوی موفقیت برای شما 

دارم.
معاون درمان دانشگاه علوم پزشکی قم نیز گفت: 
ماماها مسوولیت سلامت جنین و هم مادر را برعهده 
دارند که با تلاش های مضاعفی که انجام می دهند، 
خواهند  جامعه  سلامت  در  توجهی  قابل  نقش 

داشت.
استان  مامایی  جامعه  افزود:  رضایی  محسن 

ویروس  از جمله همه گیری  در دوره های مختلف 
کرونا، در کنار خانواده سلامت در راستای مراقبت 
از بیماران نهایت تلاش را انجام دادند که از زحمات 

آن ها قدردانی می کنیم.
معاون فنی مرکز بهداشت قم نیز به موضوع جوانی 
جمعیت اشاره کرد و گفت: جمعیت کشور به شدت 
در حال پیر شدن است و متاسفانه شاهد کاهش 

رشد جمعیت هستیم.
دنبال  به  دنیا  تمام  افزود:  باقریان  محمدجواد 
بالندگی و پویایی جمعیت خود است و کشور ما 
نباید از این موضوع عقب مانده و دچار مشکل شود.
استان قم دارای 8۰۰ ماما در بخش های مختلف 
است که در پایان این مراسم از ماماهای نمونه قم 

تجلیل شد.

دومین دوره مسابقات مهارت های شغلی شرکت های توزیع نیروی برق منطقه 
مرکزی کشور پس از ۲ روز رقابت در قم با معرفی شرکت های برتر به کار خود پایان داد. 
به گزارش روابط عمومی شرکت توزیع نیروی برق قم، مدیرعامل شرکت توزیع نیروی 
برق قم در آیین اختتامیه این دومین دوره از مسابقات، افزود: این دوره از مسابقات 
تجربه خوبی برای استان قم به شمار می رود که باید تلاش کنیم از این تجربیات در 

ارائه خدمات هر چه بهتر به مردم استفاده کنیم.
مدیر اجرایی انجمن صنفی کارفرمایی شرکت های توزیع برق کشور نیز با اشاره 
بیان  از مسابقات،  دوره  این  برگزاری  منظور  به  گرفته  برنامه ریزی های صورت  به 
کرد: با استفاده از بانک اطلاعاتی و دانش مدیریت موجود در انجمن صنفی، کلیه 
دستورالعمل ها، روش های اجرایی و فرم های امتیازدهی توسط کمیته راهبری با 

دقت اصلاح و ابلاغ شد.
حیدری تفرشی با بیان این که کلید مسابقات مهارت های شغلی صنعت برق کشور 
از قم زده شد، افزود: این دوره از مسابقات با ۶۰ شرکت کننده اجرایی، ۲۰ داور، 
۷۶ نفر سرپرستی، لجستیک، معاونان و مدیران ستادی با حضور استان های قم، 
اصفهان، مرکزی، یزد، چهارمحال و بختیاری، همدان و لرستان طی دو روز بدون 

حادثه برگزار شد.
مدیرکل پدافند غیرعامل استان قم نیز در این مراسم با اشاره به تهدیداتی که در 
حوزه صنعت برق وجود دارد، ابراز امیدواری کرد: با همت متخصصان صنعت برق 
ماه های گرم پیش رو را با کمترین خاموشی در سطح کشور مواجه شویم که این امر جز 

با تلاش و استفاده از تکنولوژی های نوین امکان پذیر نخواهد بود.
مهدی متقیان با اشاره به نصب دیزل ژنراتور در دستگاه های اجرایی استان قم با 
توان بیش از ۱۵۰ هزار کاوا، افزود: اگر این دیزل ژنراتورها ۷۰ درصد برق ادارات را 

در پیک تامین کند در مدیریت مصرف در ماه های گرم سال تاثیرگذار خواهد بود.
در پایان این مراسم از شرکت های برتر در دومین دوره مسابقات مهارت های شغلی 

شرکت های توزیع نیروی برق منطقه مرکزی کشور تجلیل به عمل آمد.
این مسابقات در بین 8 شرکت توزیع برق استان های چهارمحال و بختیاری، 
لرستان، همدان، یزد، مرکزی، قم و اصفهان و شهرستان اصفهان در ۴ رشته تبدیل 
سیم به کابل خودنگهدار، احداث کابل خودنگهدار، نصب انشعاب تکفاز و سه فاز 
برگزار شد که در رشته تبدیل کابل خودنگهدار که شهرستان اصفهان، استان اصفهان 

و قم به ترتیب رتبه اول تا سوم را از آن خود کردند.
در رشته احداث کابل خودنگهدار شهرستان اصفهان، چهارمحال و بختیاری و 

استان اصفهان به ترتیب اول تا سوم را کسب کردند.
در رشته نصب انشعاب تکفاز استان اصفهان، مرکزی و همدان رتبه های اول تا سوم 

را به دست آوردند.
در رشته نصب انشعاب سه فاز نیز شهرستان اصفهان، استان همدان به ترتیب اول و 

دوم و استان های اصفهان و قم به صورت مشترک رتبه سوم را کسب کردند.
همچنین در این مراسم لوح تقدیر »تعلق سازمانی و هماهنگی تیمی« به استان 

لرستان و لوح »اخلاق« نیز در بین 8 تیم شرکت کننده به استان یزد تعلق گرفت.

با معرفی شرکت های برتر؛ 

مسابقات مهارت های شغلی صنعت برق کشور در قم پایان یافت 



سه شنبه-20 اردیبهشت ماه 1401-    سال بیست  وپنجم -   شماره 25495

فرصتی که برای ایران فراهم شده است

جام جهانی قطر و 
فرصت های پارادیپلماتیک

کمتر کسی را می توان یافت که بر این عقیده باشد 
اکنون عرصه مناسبات روابط بین الملل تنها تحت چارچوب صرف دولت ها 
هستند بلکه اعتقاد بر این است که امروزه هر حرکت جمعی و یا فردی می تواند 
در راستای تحقق منافع ملی یک کشور عمل کند و اجرایی شود. به همین دلیل 
است که روز به روز بر ترویج و نشر بیشتر پارادیپلماسی و کنشگران پارادیپلماتیک 

در عرصه سیاست خارجی کشورها تاکید می شود. 
مسابقات قهرمانی جام جهانی فوتبال به عنوان یکی از پربیننده ترین فعالیت 
های انسانی، رقابتی ناب و فرهنگی ورزشی را بین کشورها به راه می اندازد، 
احساساتی را که تقریبا هر رگه هایی از هر فرهنگ و تمدن و ملیت را که می 
شناسیم را در بر می گیرد و تحریک ملی گرایی و همچنین حس تعلق به هویتی 
خاص را در عرصه جهانی منجر می شود. ما در طول سال ها شاهد بوده ایم که 
چگونه این مسابقات چهار ساله حتی خود را خارج از زمین فوتبال نشان داده 
است: از نظر هویتی و فرهنگی هر فرد جانبدار تیم مورد علاقه خود است که بی 
تردید غریب به نود درصد در دور اول تیم ملی کشور و سرزمین خویش را از خون و 

جان خود می پندارند. 
در عرصه اقتصادی شرکت ها به شدت برای به دست آوردن مکان های تبلیغاتی 
برتر برای به حداکثر رساندن فروش خود رقابت می کنند. کشورهای میزبان به 
هجوم توریستی می پردازند و میلیاردها دلار سرمایه گذاری می کنند تا چهره 

بهتری از خود به سیل عظمی توریست های جام جهانی نشان دهند.
آنچه مهم است اینکه دولت ها به تنهایی و بدون عمل ورزی برخی از کنشگران 
به خصوص کنشگران غیر دولتی اقتصادی و فرهنگی نمی توانند از عهده همه 
مخارج و هزینه های این رقابت بسیار بزرگ فرهنگی در عرصه جهان برآیند. به 
همین دلیل معتقدیم جام جهانی با در اختیار قرار دادن برخی از موقعیت ها در 
یک جمعیتی از جهان که هرکدام در گوشه کنار جهان هستند و در سرزمین های 

متفاوت، فرصتی ناب برای کنشگران غیر دولتی بوجود می آورد.
در گام نخست آنچه به چشم می آید در ظاهر فعالیت اقتصادی سازمان های 
مردم نهاد و شرکت های غیر دولتی است که از این فرصت برای معرفی خود به 
سرتاسر جهان استفاده می کنند و به فروش محصولات خود می پردازند. لذا با 
جذب مخاطب به افزایش صادرات و واردات بیشتری برای کشور خود منجر می 
شود. از طرفی هم ممکن است برخی شرکت ها به جذب سرمایه گذار و آوردن 
سرمایه های زیادی به کشور خود اقدام کنند. در مرتبه دوم تاثیرات نرمی است 
که توسط اقدامات فرهنگی و هویتی در این موقعیت زمانی و مکانی اتفاق می 
افتد بدین صورت که راه های مختلفی برای معرفی و نشر فرهنگ و هویت خود به 
خاطبان جهانی وجود دارد اما در عرصه جام جهانی به دلیل حضور هزاران هزار 
مخاطب از سراسر جهان لذا همه قومیت ها و اقوام متنوع در کره زمین در یک 
مرکزی تقریبا فرهنگی جمع شده اند که این فرصتی طلایی برای معرفی فرهنگ 

و هویت یک کشور و ملت است. 
برای مثال برخی نمایشگاه های هنرهای دستی، برخی اجرای موسیقی های 
سنتی، برخی غذاهای سنتی، فروش لباس های سنتی، فیلم های سینمایی 
ساخت یک کشور و یا ساخت مستندات فرهنگی مشترک در کشوری که میزبان 
هست همه و همه موقیعت بسیار مناسبی برای دولت ها و ملت هاست تا از این 

فرصت در راستای اهداف متکثر خویش استفاده لازم را ببرند.
اکنون که قرار است جام جهانی آتی در کشور قطر برگذار شود و به دلیل آغاز دور 
متفاوتی از روابط میان ایران و قطر که رو به بهبودی است و تلاش بیشتر بر بهبود 
روابط است، جا دارد از این فرصت پیش آمده به خوبی برای دو هدف اقتصادی و 
فرهنگی استفاده شود که منوط به برخی رایزنی های دولتی و غیر دولتی برای در 
اختیار قرار دادن این فرصت به کنشگران مختلف ایرانی است تا به فعالیت های 
پارادیپلماتیک خود جامه عمل بپوشانند. برای مثال عرضه کالاهای ایرانی در دوره 
جام جهانی در قطر و ایجاد نمایشگاه های تجاری در قطر گزینه بسیار خوبی برای 
تقویت فعالیت اقتصادی از طریق معرفی محصولات خود به مردمان حاضر در جام 
جهانی است. دومین هدف می تواند به صورت بسیار متبحرانه برای استفاده از 
برخی ایده های فرهنگی توسط برخی کنشگران پارادیپلماتیک باشد تا بتوان از 
این فرصت برای معرفی فرهنگ ایرانی اسلامی و حتی مقابله با برخی تخریب 
های فرهنگی علیه جمهوری اسلامی ایران عمل کرد. بدین صورت که برخی 
موسیقی های سنتی، پخش کتاب های فرهنگی و مذهبی، عرضه صنایع دستی 

و یا ساخت فیلم مشترک و پخش آن در سینماهای قطر و ... پرداخت. 
بنابراین به نظر می رسد قطر در جام جهانی آتی دریچه جدیدی برای ایران 
محسوب می شود به شرطی که بسیار متبحرانه از فراسوی این فرصتها استفاده 
کرد و در کنار ارگان های دولتی با به کار گرفتن کنشگران غیردولتی در قالب 
کنشگران پارادیپلماسی گونه به افزایش روابط اقتصادی و ترویج و نشر چهره واقعی 

فرهنگ و تمدن ایرانی اسلامی پرداخت. 
عضو انجمن علمی ایرانی مطالعات کشورهای غرب آسیا

برای بررسی آزادسازی املاک و مشکلات این پروژه صورت گرفت؛

بازدید شهردار و دادستان قم
 از پروژه شهید اوسطی

بررسی  به  اوسطی  شهید  پروژه  از  بازدید  در  قم  دادستان  همراه  به  شهردار 
آزادسازی املاک و مشکلات این پروژه پرداختند.

همراه  به  شهردار  نژاد  سقائیان  مرتضی  سید  دکتر  شهرنیوز،  گزارش  به 
حجت الاسلام والمسلمین حسن غریب دادستان قم در بازدید از پروژه شهید 
اوسطی یا فاز ۵ عمار یاسر به بررسی آزادسازی املاک و مشکلات این پروژه 

پرداختند.
در این پروژه بخشی از تملکات آن به علت عدم همکاری برخی از صاحبان 
املاک دچار مشکل شده که در بازدید شهردار قم و دادستان قم این مسائل 

موردبررسی قرار گرفت.
همچنین در این بازدید حسام نژاد معاون مالی و اقتصادی، حلوایی زاده معاون 
فنی و عمرانی، احمدرضا شفیعی مدیرکل پیشگیری و رفع تخلفات شهری، 
ابوالفضل میریک امامی مدیرعامل سازمان توسعه و عمران، محمد رمضانی 
مدیر منطقه هفت و سید محمدابراهیمی مدیر کل حقوقی شهرداری قم حضور 

داشتند.
لازم به ذکر است پروژه شهید اوسطی یا فاز ۵ عمار یاسر به رغم تمام مشکلات 
این پروژه، تعداد کل املاک فاز ۵ عمار یاسر ۱8۶ پلاک بوده که تا پایان سال 
۱۴۰۰ تعداد ۱۰۲ پلاک تملک شده و 8۴ پلاک باقی مانده که تا محور بیگدلی 
۲۹ پلاک، تا خیابان دورشهر ۳۵ پلاک و تا راه آهن ۲۲ پلاک هنوز تملک نشده 

است.

اخبار

معاون اول قوه قضاییه:

 یک کارخانه نباید به دلیل تخلف مدیر 
تعطیل شود

 معاون اول قوه قضاییه گفت: قوه قضاییه به هیچ وجه راضی نیست که کارخانه ای با ۴۰۰ 
تا ۵۰۰ نفر به دلیل تخلف یک مدیر تعطیل شود، بنابراین هنر دادستان این است مجرم را 
شناسایی و تنبیه کند، چه معنایی دارد کارخانه ای به دلیل تخلف یک نفر تعطیل و کارگران 

آن کارخانه بیکار شوند. 
حجت الاسلام والمسلمین محمد مصدق روز دوشنبه در  آیین تکریم و معارفه معاون اول 
رییس سازمان قضایی نیروهای مسلح، معاون توسعه مدیریت و منابع سازمان قضایی 
نیروهای مسلح و سرپرست سازمان قضایی نیروهای مسلح استان تهران افزود: برنامه جدید 

مبارزه با فساد، حمایت از تولید شرکت های دانش بنیان و حمایت از اشتغالزایی است.
وی خاطرنشان کرد: امروز نظام قضایی در گام دوم انقلاب در مرحله بسیار حساسی قرار 
دارد، که نام آن را دوره تحول و تعالی در قوه قضاییه نامگذاری کردیم و نیازمند اقدامات علمی 
است؛ بنا بر این است که از این پس همه برنامه های اجرایی در قوه قضاییه سند علمی داشته 

باشد.
برنامه کاربردی عملیاتی در  از  معاون اول قوه قضاییه ادامه داد: حدود یک ماه قبل 

دادگستری های کشور رونمایی و تکلیف هر دادگستری مشخص شد.
مصدق اظهار داشت: سازمان قضایی نیروهای مسلح در همه دوره های کاری خود جزو 

سازمان های پاک و منظم قوه قضاییه بوده است.
معاون اول قوه قضاییه با بیان اینکه نیروهای مسلح کشور از سالم ترین قشرهای جامعه 
هستند، افزود: قضات سازمان قضایی نیروهای مسلح باید از ویژگی های خاصی برخوردار 
باشند، باید به جرم فرد نظامی رسیدگی و در عین حال اقتدار نیروهای مسلح را حفظ  کنند 

بنابراین احضار متخلفان نظامی و انتظامی باید بر اساس اصول باشد. 
مصدق با بیان اینکه اساس تشکیل دادگاه های نظامی، حراست از نیروهای نظامی و 

انتظامی است، گفت: انجام دقیق ماموریت های نیروی انتظامی مایه مباهات است.
حجت الاسلام والمسلمین احمدرضا پورخاقان رییس سازمان قضایی نیروهای مسلح نیز 
در این مراسم گفت: انتصاب یعنی بار سنگین مسئولیت را بر دوش فرد گذاشتن و دادن برگه 
امتحانی به وی است. مراسم تکریم برای این است که به افرادی که بار سنگین را به منزل 

رساندند، تبریک گفته شود.
رییس سازمان قضایی نیروهای مسلح اظهارداشت: کسانی که امروز معارفه می شوند، بار 
سنگین مسئولیت را بر دوش می گیرند و هر آمدنی رفتنی دارد و به فرموده امام علی )ع(، 

خوشا به حال کسانی که در طاعت خالق و در خدمت مخلوق هستند.
 

معاون وزیر بهداشت:

شرایط مهار کرونا در ایران بهتر از 
کشورهای مدعی است

 معاون درمان وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی گفت: شرایط ایران از نظر مهار کرونا 
بسیار خوب و در مقایسه با این همه گیری در کشورهای مدعی مانند کره، آلمان، فرانسه و 

آمریکا بسیار بهتر است. 
سعید کریمی در مراسم هفته سلامت در سالن همایش های رازی افزود: موارد ابتلای کرونا 
در ۴۰ کشور صعودی و در ۱۵ کشور دو برابر شده و با انجام پروتکل ها، مداخلات درمانی، 

همراهی مردم و واکسیناسیون گسترده وضعیت تحت کنترل قرار گرفت.
وی اظهار داشت: ایران اتباع خارجی و حتی غیرقانونی را واکسینه کرد در حالی که این 

حجم از واکسیناسیون در سایر کشورها انجام نشد.
کریمی با اشاره به شعار هفته سلامت "سلامت ما، سلامت سیاره ما" ادامه داد: این شعار 
نشان دهنده گستردگی عوامل موثر بر سلامت است و شعار وزارت بهداشت در این دوره هم 
"عدالت و تعالی نظام سلامت" است که در این راستا اقدامات مهمی انجام شده و برنامه ها 

ادامه دارد.
وی تصریح کرد: در راستای عدالت و تعالی نظام سلامت، برنامه نسخه نویسی الکترونیک 
از دی ۱۴۰۰ آغاز شد و به تدریج به بلوغ می رسد. ۴۵ بیمارستان و ۵۵ مرکز درمانی نیز 

تجهیز شده اند.
معاون وزیر بهداشت اضافه کرد: برای کاهش هزینه از جیب مردم، پوشش همگانی بیمه 
انجام شده و در حال افزایش است تا بتوانیم خدمات به بیماران خاص و صعب العلاج را ارتقا 

دهیم.
 

معاون علمی رییس جمهوری :

سه هزار دانشجوی ایرانی به کشور بازگشتند
 معاون علمی رییس جمهوری گفت: تاکنون سه هزار نفر از دانشجویان ایرانی مقیم 
کشورهای خارجی که ۴۵۰ نفر از آنها در دانشگاه های برتر دنیا درس خوانده اند، به کشور 

بازگشته اند. 
سورنا ستاری روز دوشنبه در نشست دیپلماسی علم و فناوری؛ فرصت ها، چالش ها، 
راهکارها که در دانشگاه شهید بهشتی برگزار شد، اظهار داشت: زمانی وقتی صحبت از 

دیپلماسی علمی و فناوری می شد نمی دانستم از چه موضوعی صحبت می شود.
وی ادامه داد:  برداشت همه در بحث دیپلماسی علمی و فناوری یکی نیست. باید در این 
خصوص صحبت و مذاکره شود تا به یک نتیجه مشخص برسیم. بخشی از صحبت های ما در 

زمینه دیپلماسی علمی و فناوری با رؤسای دانشگاه هاست.
وی در خصوص فعالیت معاونت علمی و فناوری در زمینه دیپلماسی علمی و فناوری و 
بازگشت محققان ایرانی به کشور گفت: از ابتدای فعالیت در معاونت علمی روی بازگشت 
محققان کار کرده ایم؛ تاکنون سه هزار نفر از دانشجویان ایرانی مقیم کشورهای خارجی 

که ۴۵۰ نفر از این تعداد در دانشگاه های برتر دنیا درس خوانده اند، به کشور بازگشته اند.
معاون علمی رییس جمهوری با بیان اینکه ما روی بازگشت دانشجویان ایرانی غیرمقیم 
برنامه ای را اجرایی کردیم که به نظرم این درست ترین برنامه بود، گفت: به راحتی از این 
پتانسیل استفاده کردیم؛ زیرا اینکه بخواهیم دانشجویی را به خارج از کشور بفرستیم و بعد از 

۱۰ سال نتیجه مطالعات آن را بچشیم خیلی زمانبر است.
ستاری با اشاره به فعالیت های معاونت علمی در حوزه دیپلماسی علم و فناوری گفت: 
ما توانستیم ارتباطات خوب فناورانه ای را با روسیه و چین فراهم کنیم تا بیش از گذشته 

محصولات فناورانه شرکت های دانش بنیان را به مرحله صادرات برسانیم.
معاون علمی و فناوری ادامه داد: در خصوص این ارتباطات هیچ کس به خصوص وزارت 
علوم اعتراضی نکرد؛ زیرا تلاش کردیم با کشورهایی که تاکنون با آنها ارتباط نداشته ایم، 

تعامل کنیم.
  

 وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی: 

بیانات رهبری در ارتقای فرهنگ 
کار راهبردی بود

 وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: بیانات رهبرمعظم انقلاب اسلامی در دیدار با 
کارگران در خصوص ارتقای کار و جامعه کارگری راهبردی بود و نکات مهمی را مورد تاکید 
قرار دادند.  »حجت الله عبدالملکی«( در گفت وگوی تلویزیونی اظهار داشت: رهبر معظم 
انقلاب در دیدار روزدوشنبه  با جامعه کارگران نکاتی در خصوص وظایف دولت در توسعه 
آموزش های فنی و حرفه ای، زمینه سازی فرصت شغلی، تنظیم رابطه کار وامنیت شغلی 
بیان کردند که راهگشار بود. وی افزود: تعاریفی در بازار کار در خصوص گروه شاغل، جویای 
کار و غیر فعال مطرح است، گروه جویای کار شامل افراد بیکار و غیر فعال به افرادی گفته می 
شود که حاضر نیستند کار کنند که علت آن مسائل فرهنگی، ملاحظات اقتصادی و پایین 
بودن دستمزدهاست است. وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی ادامه داد: در اقتصادهایی که 
رو به پیشرفت هستند، آمار افرادی که توان کار و جویای کار هستند بالاست که این آمار نرخ 
بیکاری را بالا می برد. وی با بیان اینکه یکی از ثمرات افزایش دستمزد، افزایش جمعیت فعال 

کشور است، گفت: در این شرایط، افراد جویای کار و متقاضی رشد می کنند.

بهادری جهرمی: اقتصاد رانتی را عادلانه و مردمی می کنیم

سیاست های ناکارآمد گذشته
 تورم زا و ضد مردمی است

سخنگوی دولت با تأکید بر اینکه سیاست های اقتصادی ناکارآمد گذشته اثری جز تورم 
فزاینده و فشار بیشتر به مردم ندارد، متذکر شد: دولت مصمم به اصلاح نظام اقتصادی کشور 

از اقتصاد رانتی به اقتصاد مردمی و عدالت محور است. 
علی بهادری جهرمی روز دوشنبه در حساب کاربری خود در توییتر نوشت: سیاست های 

اقتصادی ناکارآمد گذشته اثری جز تورم فزاینده و فشار بیشتر به مردم ندارد.
وی با تأکید بر اینکه دولت مصمم به اصلاح نظام اقتصادی کشور از اقتصاد رانتی به اقتصاد 
مردمی و عدالت محور است، تصریح کرد: اقتصاد کشور باید به مسیر صحیح بازگردد و فشار 

به مردم به ویژه اقشار ضعیف تر جبران شود.
سخنگو و رئیس شورای اطلاع رسانی دولت چندی پیش در برنامه »صف اول« شبکه خبر 
درباره برنامه دولت برای رفع مشکلات اقتصادی گفته بود »دولت ثابت ترین معضل اقتصادی 
کشور را تورم می داند که متأسفانه به یک بیماری مزمن تبدیل شده و تمرکز ویژه دولت هم 

کنترل تورم و ثبات اقتصادی است«.

رهبر معظم انقلاب با اشاره به برنامه های اقتصادی دولت تأکید کردند: کارهایی که 
امروز دولت در زمینه اقتصاد در پیش دارد، کارهای مهمی است و همه اعمّ از قوا و 
دستگاه های مختلف و آحاد مردم باید کمک کنند که ان شاءالله دولت بتواند به این 

نتایج دست پیدا کند. 
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دفتر مقام معظم رهبری،  رهبر معظم انقلاب اسلامی 
صبح روز )دوشنبه( در دیدار جمعی از کارگران، آنان را ستون اصلی خیمه تولید 
خواندند و با اشاره به سه موضوع اصلیِ »لزوم افزایش فرصت های شغلی«، »تنظیم 
عادلانه رابطه کار و سرمایه« و »تأمین امنیت شغلی« کارگران گفتند: واردات بی رویه 
خنجری به قلب »تولید ملی« و »اشتغال کارگران« است، بنابراین باید به صورت جدی 
از آن جلوگیری شود و در داخل نیز ضمن تولید محصولات با کیفیت، مردم و دستگاه 

های دولتی مقیّد به خرید تولیدات داخلی باشند.
حضرت آیت الله خامنه ای همچنین با اشاره به برنامه های مهم دولت در زمینه 

مسائل اقتصادی تأکید کردند: همه قوا و دستگاه ها و مردم به دولت کمک کنند.
رهبر انقلاب هدف از دیدار با کارگران را قدرشناسی و تشکر از آنان و تأکید بر 
»کار«  موضوع  و  »کارگر«  به  اسلام  نگاه  به  اشاره  با  و  برشمردند  کار  نفسِ  ارزش 
گفتند: برخلاف نگاه استثماریِ نظام سرمایه داری و نگاه شعاریِ نظامِ فروپاشیده 
کمونیستی، نگاه اسلام به کارگر، قدرشناسانه و ارزش مدارانه است و بر همین اساس 

است که پیامبر اسلام)ص( بر دستان کارگر بوسه می زنند.
ایشان با تأکید بر لزوم فرهنگ سازی در جامعه درباره »ارزش کار«، مسئولان مربوط 

را به اهمیت دادن به موضوع بسیار حیاتی مهارت افزایی در کارگران توصیه کردند.
رهبر انقلاب با اشاره به انگیزه های ملّی و درخشان کارگران در عرصه های نظامی، 
اقتصادی و سیاسی، گفتند: نمونه بارز عرصه نظامی، تقدیم ۱۴ هزار شهید کارگر در 
دوران دفاع مقدس است و اگر بار دیگر نیز مساله نظامی پیش بیاید، جامعه کارگری 

قطعاً جزو صفوف مقدم خواهد بود.
کارگران در صف مقدم مقابله با دشمن ایستادند 

 ایشان درخصوص انگیزه های ملی کارگران در عرصه اقتصادی افزودند: یکی از 
سیاستهای اصلی استکبار از ابتدای پیروزی انقلاب اسلامی از کار انداختن تولید 
کشور بود که در سالهای اخیر و تشدید تحریم ها، این هدف کاملًا روشن شده است 
اما کارگران با ایستادگی خود مانع از تحقق این هدف شدند و در این عرصه ستون 

اصلی خیمه تولید بودند.
پیروزی  ابتدای  از  که  کارگری  تحریکات  به  اشاره  با  خامنه ای  آیت الله  حضرت 
انقلاب وجود داشته است، خاطرنشان کردند: هدف از این تحریکات، تبدیل جامعه 
کارگری به تابلو و نشانه اعتراضات مردمی بود اما کارگران در عرصه سیاسی نیز بینی 

تحریک کنندگان را به خاک مالیدند و همواره در کنار نظام و انقلاب بوده و هستند.
ایشان افزودند: البته در مواردی همچون واگذاری های نادرست کارخانه ها، اعتراض 

کارگران به حق بوده است اما در همین موارد نیز کارگران مرز خود را با دشمنان 
مشخص کرده اند که این موضوع بسیار مهمی است و باید از این مجموعه آگاه، با 

بصیرت و متعهّد عمیقاً تشکر کرد.
رهبر انقلاب با اشاره به مشکلات جامعه کارگری ابراز امیدواری کردند که با سیاست 

های دولت جدید، این مشکلات به تدریج برطرف شود.
افزایش فرصت های شغلی با سرمایه گذاری و مدیریتِ کارآمد 

حضرت آیت الله خامنه ای »افزایش فرصت های شغلی«، »تنظیم عادلانه رابطه کار 
و سرمایه« و »تأمین امنیت شغلی« کارگران را سه موضوع اساسی در مسائل کارگری 
برشمردند و گفتند: مسئولان باید تلاش کنند تا فرصت های شغلی را افزایش دهند 
و این موضوع با سرمایه گذاری بخش خصوصی و مدیریت صحیح دولت در هدایت 

سرمایه ها به سمت ظرفیت ها و احیای فرصت های شغلی، امکان پذیر است.
ایشان تأکید کردند: یکی از مواردی که می تواند فرصت های شغلی را احیاء و مشکل 
بیکاری دانش آموختگان را برطرف کند، افزایش شرکت های دانش بنیان است البته 
این شرکت ها باید به معنی واقعی کلمه دانش بنیان باشند که در این صورت می توان 

اشتغال را افزایش داد.
حضرت آیت الله خامنه ای، کارگر و کارآفرین را دو بال پرواز و دو نیاز قطعی دانستند 
و گفتند: تنظیم عادلانه رابطه کار و سرمایه و یا رابطه کارگر و کارآفرین، نیازمند فکر، 

تدبیر، مجاهدت، شکیبایی و نرفتن به سمت کارهای نسنجیده است.
»امنیت شغلی کارگران« نکته دیگری بود که رهبر انقلاب درباره آن گفتند: مواردی 
همچون قراردادهای موقت کار که موجب ناامنی شغلی است، به گونه ای اصلاح شود 
که بر اساس قانونی عادلانه، هم کارگران آسوده خاطر باشند هم کارآفرینان قادر به 

برقراری  انضباط در محیط کار.
ایشان، ناامنی شغلی را منحصر در مسئله قراردادهای کار ندانستند و افزودند: با 
ضربه خوردن تولید ملی، کار و اشتغال کارگر نیز ضربه می خورد و علت تأکیدهای 

مکرر بر تقویت تولید ملی همین مساله است.
واردات کالای دارای تولید داخل و با کیفیت خنجری بر قلب تولید کشور است

 حضرت آیت الله خامنه ای، قاچاق و واردات بی رویه کالاهایی را که تولید داخلی و 
با کیفیت دارند، خنجری بر قلب تولید کشور خواندند و گفتند: بر اساس آمارهای 
کارشناسان، هر یک میلیارد دلار واردات از اجناس دارای تولید داخلی مانند کفش، 

پوشاک و لوازم خانگی، به تعطیلی ۱۰۰ هزار فرصت شغلی در کشور منجر می شود.
ایشان در این زمینه افزودند: البته خودروسازها از این حرف سوءاستفاده نکنند زیرا 

وضع آنها تعریفی ندارد و مقصود، آن جاهایی است که تولید خوب و با کیفیت دارند.
رهبر انقلاب، ترجیح دادن جنس خارجی به جنس داخلی را ضربه زدن به کارگر 
از مردم  بر این اساس است که  داخلی به نفع کارگر خارجی دانستند و گفتند: 
می خواهیم به خرید تولید داخلی مقیّد باشند البته بزرگ ترین خریدار در کشور، 

دستگاه های دولتی هستند که باید سعی کنند هیچ جنس خارجی مصرف نکنند.
ایشان در ادامه اتقان و استحکام کار و زیبایی محصول را از جمله وظایف کارگران و 
کارآفرینان برشمردند و گفتند: نظام آموزشی کشور باید هر چه بیشتر به حالت عملی 
و کاربردی نزدیک شود و در بخش تولید نیز مهارت کارگران به گونه ای افزایش یابد که با 

ابتکار و سلیقه خوب، ارزش کار و محصول در چشم مشتریان بالاتر برود.
حضرت آیت الله خامنه ای با تشکر مجدد از ایستادگی کارگران در مقابل تحریکات 
دشمنان، گفتند: مسئولان و مدیران مرتبط با جامعه کارگری باید به برنامه های خود 

طبق وعده های داده شده عمل کنند.
تأکید کردند: کارهایی که  اقتصادی دولت  برنامه های  به  با اشاره  انقلاب  رهبر 
امروز دولت در زمینه اقتصاد در پیش دارد، کارهای مهمی است و همه اعمّ از قوا و 
دستگاه های مختلف و آحاد مردم باید کمک کنند که ان شاءالله دولت بتواند به این 
نتایج دست پیدا کند. در ابتدای این دیدار، آقای عبدالملکی وزیر تعاون، کار و رفاه 
اجتماعی، گزارشی از برنامه ها و اقدامات این وزارتخانه در بخش های اشتغال، تسهیل 

کسب وکار، تأمین اجتماعی و مدیریت شرکت ها بیان کرد.

رهبر معظم انقلاب اسلامی در دیدار جمعی از کارگران:

 همه کمک کنند تا کار های اقتصادی دولت به نتیجه برسد 

مریم خالقی نژاد*

 رئیس قوه قضاییه گفت: دستگاه قضایی با تمام توان 
در موضوعات »مدیریت ارز«، »کنترل بازار« و »مقابله با 
گرانفروشی و احتکار« به دولت کمک خواهد کرد تا از 
ناحیه سودجویان گزند و آسیبی به معیشت و سفره مردم 

وارد نشود. 
حجت الاسلام والمسلمین غلامحسین محسنی اژه ای 
شورای  جلسه  جریان  در  اردیبهشت(  )دوشنبه ۱۹  روز 
عالی قوه قضاییه به موضوع اقدامات دولت برای پیشبرد 
سیاست های کلان اقتصادی، مهار تورم و جلوگیری از 
مجدانه  اقدامات  از  تقدیر  با  و  پرداخت  نقدینگی  رشد 
دولتمردان و رئیس جمهور در این زمینه اظهار داشت: 
علاوه بر عقب ماندگی ها در عرصه اقتصادی و تحریم های 
ظالمانه دشمنان و تشدید این تحریم ها در سنوات اخیر، 
رخدادهایی نیز در عرصه جهانی از جمله خشکسالی و 
جنگ اوکراین حادث شده که موجبات افزایش قیمت 
است؛  آورده  بوجود  را  دنیا  سطح  در  اساسی  کالاهای 
بنابراین اتخاذ تدابیر برای مقابله و مواجهه با این شرایط 
اقتصادی از ناحیه دولت و دولتمردان بسیار حائز اهمیت 

است.
اظهارات  به  زمینه  همین  در  قضا  دستگاه  رئیس 
مسئولان و کارشناسان ذیربط مبنی بر وجود گرانی ها و 
نه گرانفروشی ها در برخی بازارها به سبب مجموعه شرایط 

حاکم بر وضعیت اقتصادی کشور و جهان نیز اشاره کرد.
رئیس عدلیه با اشاره به اقدامات و تدابیر دولت در زمینه 
برای  تلاش  جمله  از  کشور  اقتصادی  وضعیت  بهبود 
اصلاح ساختار بودجه، رفع اشکالات نظام بانکی و اهتمام 
به تقویت تولید داخلی، گفت: معیشت و سفره مردم جزو 
اولویت دارترین موضوعات مدنظر دولت است و دستگاه 
قضایی نیز در این مهم با تمام توان به دولت کمک خواهد 
کرد. »مدیریت ارز« و »کنترل بازار« دو عرصه مهمی است 
که رئیس قوه قضاییه در راستای کمک به دولت برای بهبود 
وضعیت معیشتی مردم بر روی آن ها تاکید و به مصوبات 
جلسه اخیر شورای عالی هماهنگی اقتصادی سران قوا 
مبنی بر افزایش اختیارات سازمان تعزیرات برای مقابله با 

گران فروشی و احتکار، اشاره کرد.
رئیس قوه قضاییه به بیان توصیه هایی به مسئولان در 
زمینه بهبود وضعیت اقتصادی کشور پرداخت و با اشاره به 
تعبیر »جراحی« که در این مورد از سوی برخی کارشناسان 
مطرح می شود این مهم را یادآور شد که پیش از هر گونه 
جراحی باید تمهید مقدمات شود و آزمایش ها و سنجش 
های لازم صورت گیرد؛ همچنین تیم جراح نیز باید با 

یکدیگر نهایت هماهنگی را داشته باشند.
درباره  عمومی  افکار  اقناع  موضوع  اژه ای  محسنی 
از  را  مردم  معیشت  با  مرتبط  اقتصادی  اقدام  هرگونه 

ضروریات دانست و گفت: دولت در راستای اقناع افکار 
عمومی برای پیشبرد برنامه های اقتصادی خود اقدامات 
داشته  توجه  همگی  باید  است؛  داده  انجام  مختلفی 
باشیم که هرگونه بی توجهی به مقوله اقناع افکار عمومی 
استفاده  سوء  زمینه ساز  قضیه   این  در  ناشی گری  و 

بدخواهان و دشمنان را فراهم خواهد آورد.
رئیس دستگاه قضا مشخصاً در این رابطه به خبر منتشره 
پیرامون شناسایی احتکار ۶۷۰ تن از یک قلم ماده غذایی 
در یک واحد تولیدی اشاره کرد که با بررسی های انجام 
شده مشخص شد احتکاری در کار نبوده است؛ رئیس 
حوزه  در  ناشی گری ها  قبیل  این  کرد:  تصریح  عدلیه 
خبررسانی موضوعات اقتصادی که به معیشت و سفره 
مردم مرتبط است زمینه ساز ایجاد حواشی و سوء استفاده 
بدخواهان است؛ بنابراین باید دقت مضاعفی در این حوزه 

صورت گیرد.
قاضی القضات تصریح کرد: بدون تردید مردم به لحاظ 
مسائل معیشتی و اقتصادی با مشکلاتی مواجه هستند 
و این یک واقعیت است و نباید اینگونه تلقی شود که هر 
فردی نقد و اعتراضی می کند، بدخواه است؛ اما به هر 
برنامه  پیشبرد  جهت  دولت  به  کمک  برای  باید  ترتیب 
های اقتصادی و بهبود معیشت مردم تلاش کنیم و از هر 

اقدامی که آب به آسیاب دشمن می ریزد پرهیز کنیم.

حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای:

قوه قضائیه برای کمک به حل مشکلات اقتصادی کنار دولت است

 دبیر کل حزب اراده ملت گفت: اصلاح ارز ۴۲۰۰ تومانی جراحی مهم در اقتصاد 
کشور است به شرطی که همه ابعاد و تبعات آن را مطالعه و پیش بینی کرده باشند. 

باید  دولت  گفت:   ۴۲۰۰ ارز  اصلاح  برای  دولت  اقدام  درباره  حکیمی پور  احمد 
ارز  آزادسازی  البته  بدهد.  اطمینان  ارز ۴۲۰۰  اصلاح  تبعات  و  تاثیرات  درخصوص 
ترجیحی کار درستی است اما نمی دانیم چه اتفاقی می افتد. دبیر کل حزب اراده ملت 
افزود: اگر دولت این کار را از روی مطالعه انجام داده  باشد و بتواند تبعات تورمی آن را مهار 
کند اقدام بسیار خوبی است و جلوی بسیاری از رانت ها را می گیرد زیرا عده ای از این 
مسیر به رانت رسیده اند اما اگر نتوانند آثار تورمی و اقتصادی آن را مدیریت کنند ممکن 
است نتیجه عکس داشته باشد. حکیمی پور بیان کرد: اگر دولت برای اصلاح ارز ۴۲۰۰ 
تصمیم گرفته  است باید کار را با قاطعیت و تدبیر جلو ببرد چراکه شوک های تورمی و 
آثار و تبعات آن روی اقلام و ارزاقی که مردم هر روز با آن مواجه هستند، می گذارد. وی 
ادامه داد: اصلاح ارز ۴۲۰۰ تومانی جراحی مهم در اقتصاد کشور است به شرطی که 
همه ابعاد و تبعات آن را مطالعه و پیش بینی کرده باشند و با کمترین عوارض و هزینه ها 
جلو بروند. این فعال اصلاح طلب تصریح کرد: البته اصل کار خوب است اما اینکه در 
عمل چگونه بتوانند آن را پیاده کنند که آثار و عوارض تورمی آن روی سفره های مردم 
بخصوص دهک های پایین جامعه فشار را کم کند کمی جای نگرانی دارد. حکیمی پور 
عنوان کرد: وقتی که ارز به شکل دونرخی است و عده ای از سال های گذشته از این ارز 
به جیب زده اند مشخص است که از جیب مردم دزدیده اند. وی خاطرنشان کرد: وقتی 

که دولت به  دنبال این سیاست رفته است باید در جریان بحث های تورمی و فشاری که 
روی سفره های مردم می گذارد، باشد و اگر بتوانند این مسائل را مدیریت کرده و جلوی آن 
ضربه ها را بگیرد سیاست، سیاست درستی است. دبیرکل حزب اراده ملت درباره حذف 
یارانه پنهان اظهار کرد: این کار سال هاست که روی آن بحث می شود و به یاد دارم از 
دولت نخست هاشمی رفسنجانی در مورد این موضوع صحبت می شود اما هر دولتی 
که آمده حرفی را بیان کرده اما یا جرات اجرای آن را نداشته و یا در میانه اجرا، کار را 
رها کرده است. حکیمی پور افزود: این اقدام ها جراحی های بزرگ اقتصادی است و 
اقتصاددانان باید در این خصوص نظر بدهند که آیا دولت این توان دارد و با او همراهی 
می کنند و می تواند این سیاست را جلو ببرد؟ وی ادامه داد: یارانه های پنهان تبدیل به 
بازار زیرزمینی شده است و مردمی که یارانه باید به آنها برسد از آن برخوردار نیستند و این 
یارانه به جیب سوداگران می رود. اصلاح ارز ۴۲۰۰ تومانی اقدام بسیار بزرگی است. البته 
من در جزییات برنامه های آن ها قرار ندارم و فقط باید ابعاد و آثار تورمی و فشار اقتصادی 
آن را بررسی کنند. این فعال اصلاح طلب خاطرنشان کرد: اگر سیاست اصلاح ارز ۴۲۰۰ 
تومانی را اعلام کرده اند و می خواهند آن را دنبال کنند باید تردیدها را کنار بگذارند اما اگر 
کار را شروع کنند و میانه راه کنار بگذارند، مانند سنوات گذشته هم کاری انجام نمی شود 
و هم اثر سوء خود را می گذارد یعنی هم کار ناقص می ماند و هم آثار تورمی وخیمی که در 
اقتصاد دارد سر جای خود باقی می ماند. البته من اقتصاددان نیستم و نظراتم را به عنوان 

یک فرد کف جامعه بیان کردم.

دبیر کل حزب اراده ملت:

 اصلاح ارز ۴۲00 تومانی جراحی مهم در اقتصاد کشور است

وزیر کشور تاکید کرد:

لزوم اقناع جامعه برای اجرای طرح مردمی سازی و توزیع عادلانه یارانه ها 
 وزیر کشور بر لزوم اطلاع رسانی دقیق و اقناع جامعه 
برای اجرای مطلوب طرح مردمی سازی و توزیع عادلانه 
یارانه ها تاکید کرد و گفت: عدالت از شعارهای اصلی 
انقلاب اسلامی و مقام معظم رهبری و دولت سیزدهم 
در  روز)دوشنبه(  ظهر  از  پیش  وحیدی  احمد  است.  
نشست تشریح ابعاد مردمی سازی و توزیع عادلانه یارانه 
ها که با حضور اعضای هیات دولت، استانداران سراسر 
کشور و اعضای شورای معاونان دستگاه های اجرایی  
در وزارت کشور برگزار شد،  بر لزوم اطلاع رسانی دقیق 
و اقناع جامعه برای اجرای مطلوب طرح مردمی سازی 

و توزیع عادلانه یارانه ها تاکید کرد و گفت: عدالت از 
شعارهای اصلی انقلاب اسلامی و مقام معظم رهبری 
و دولت سیزدهم است.   وحیدی افزود: باید شفاف و 
صادقانه با مردم صحبت کنیم و دولت سیزدهم با پشتوانه 
مردمی و سرمایه اجتماعی که دارد نباید اجرای این طرح 
مهم را به تاخیر بیندازد، ممکن است که این دولت هم 
بتواند با محافظه کاری از کنار این موضوع مهم عبور 
کند اما با بی توجهی به این موضوع، اقتصاد کشور هیچ 
گاه اصلاح نمی شود. وزیر کشور با تاکید بر اینکه دولت 
سیزدهم صادقانه و دغدغه مندانه نسبت به اقتصاد کشور 

و معیشت مردم با شجاعت وارد صحنه شده است، تصریح 
کرد: باید ابعاد و جوانب مختلف این طرح را بشناسیم و 
مردم را نسبت به آن آگاه کنیم تا مردم طعم شیرین این 
اصلاح را احساس کنند.   وی افزود: البته دشمن تمایل 
اقتصاد کشور ما روی ریل صحیح قرار گیرد  ندارد که 
چرا که می داند اگر این اتفاق محقق شود، دیگر چیزی 
جلوی پیشرفت ایران را نخواهد گرفت زیرا ایران از منابع 
طبیعی، نیروی انسانی و اراده و همت کافی برای توسعه و 
پیشرفت برخوردار است و اگر اقتصاد آن روی ریل صحیح 

قرار گیرد شاهد جهش های بزرگی خواهیم بود.
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راهکارهایی برای کاهش نمک مصرفی

بسیاری از ما ممکن است فوراً مشکلات پا را با سلامت قلب مرتبط نکنیم. این در 
حالی است که می دانیم شرایط سلامتی مانند دیابت می تواند باعث ایجاد مشکلاتی 

در پا، ساق پا و ران شود.
گروه ایرنا زندگی-  به همین صورت علائم خاصی در اندام تحتانی نیز می تواند 
نشان دهنده مشکلات جدی قلبی باشد. این گزارش را بخوانید تا متوجه شوید که 
چه علائمی در پاهای شما چه معنی می توانند داشته باشند و چه زمانی باید قلب 

خود را چک کنید.
تورم در پاها و ساق پا

اصطلاح پزشکی برای تورم، »ادم« است و به دلایلی می تواند در هر جایی از بدن رخ 
دهد. اما اگر در پاها و ساق پاهای خود ورم دارید، ممکن است به این معنا باشد که قلب 
شما به درستی خون را گردش نمی کند، ورید پای شما مسدود شده است، یا از نارسایی 

احتقانی قلب )CHF( رنج می برید.
دکتر ادو پاز، متخصص قلب و عروق می گوید: نارسایی احتقانی قلب )CHF( یک 
بیماری مزمن است که در آن قلب خون را آنطور که باید پمپ نمی کند. یکی از یافته 
های کلاسیک CHF تورم پاها است که اغلب با علائم دیگری مانند تنگی نفس همراه 

است.
 )DVT( پاز اضافه می کند که پاهای متورم ممکن است ناشی از ترومبوز ورید عمقی
باشد - وضعیتی که در آن لخته هایی در رگ های خونی ایجاد می شوند که خون را از 

پاها تخلیه می کنند.
یکی دیگر از دلایل احتمالی تورم می تواند نارسایی وریدی باشد، یک بیماری مزمن 
که در آن خون به درستی از پاها تخلیه نمی شود. »جنیفر لوی«، پزشک و کارشناس 
داوطلب انجمن قلب آمریکا، توضیح می دهد: با نارسایی وریدی، تورم معمولًا در پایان 
روز بدتر می شود و با بالا بردن پاها یا پوشیدن جوراب های فشاری بهبود می یابد.  مهم 
است که افراد مبتلا به تورم پا از نظر نارسایی احتقانی قلب نیز ارزیابی شوند، یعنی 
زمانی که عضله قلب ضعیف یا سفت می شود و بنابراین نمی تواند خون را به طور موثر 

پمپاژ کند.
گرفتگی دردناک

اگر گرفتگی دردناکی را در ساق پا، ران و پاهای خود تجربه کردید، از آن شانه خالی 
نکنید. این موضوع می تواند نشانه بیماری شریان محیطی )PAD( باشد؛ این یک 
بیماری جدی است که شامل باریک شدن رگ های خونی و گردش خون ضعیف در 
پاهاست. بیماری شریان محیطی )PAD( از تجمع کلسترول و پلاک بر روی دیواره 
شریان ها ناشی می شود و می تواند خطر حمله قلبی را افزایش دهد. علاوه بر این، 
PAD که با از دست رفتن کامل گردش خون در پاها پیشرفت می کند، می تواند به طور 

بالقوه منجر به قانقاریا شود و نیاز به قطع عضو داشته باشد.
پاز توضیح می دهد: PAD یک بیماری مزمن است که در آن رگ های خونی که خون 
را به اندام ها حمل می کنند مسدود می شوند و در نتیجه جریان خون کاهش می یابد. 
یکی از علائم کلاسیک PAD درد یا گرفتگی عضلات پا با راه رفتن است که با استراحت 
بهبود می یابد. سایر علائم PAD ممکن است شامل زخم روی پاها، رشد ضعیف مو یا 

تغییر در رنگ پوست باشد.
توده های دردناک در انگشتان پا

توده های سخت و دردناک روی انگشتان پا، گره های »اوسلر« نامیده می شوند و 
ممکن است نشان دهنده »اندوکاردیت« عفونی - التهاب حفره های قلب و عروق 
خونی- باشند. اندوکاردیت ناشی از یک عفونت باکتریایی است که از طریق جریان 
خون پخش می شود و خود را به قسمت های ضعیف قلب می چسباند و باعث آسیب 

بالقوه کشنده دریچه های قلب می شود.
دکتر »گتا یاداو« متخصص پوست توضیح می دهد که گره های اوسلر می توانند روی 
انگشتان دست و پا افراد مبتلا به اندوکاردیت ظاهر شوند.گره های اوسلر اغلب کوچک 
و دردناک هستند. این توده های ناراحت کننده »ناشی از التهاب رگ های خونی است 

که منجر به عفونت باکتریایی می شود که باعث التهاب بیشتر می شود«.

گره های اوسلر می توانند از چند ساعت تا چند روز ادامه داشته باشند و اغلب خود 
به خود از بین می روند. صرف نظر از این، اگر این برجستگی ها روی انگشتان پا ایجاد 
شد، با پزشک خود مشورت کنید تا مشخص شود که آیا برای خلاص شدن از شر 

عفونت به آنتی بیوتیک یا جراحی نیاز است یا خیر.
یک متخصص پوست می تواند بیوپسی پوست را برای تعیین علت برآمدگی ها انجام 

دهد و به شما بگوید که آیا مشاوره با متخصص قلب ضروری است یا خیر.
تغییر رنگ کف پا

تغییر رنگ قهوه ای یا قرمز که شبیه کبودی در کف پا است می تواند نشانه ضایعات 
Janeway باشد، یکی دیگر از نشانه های آشکار عفونت باکتریایی در حفره های قلب یا 
رگ های خونی.یاداو توضیح می دهد ، ضایعات Janeway دردناک نیستند، اما ممکن 
است مدتی طول بکشد تا بهبود یابد.این تغییر رنگ ناشی از آمبولی سپتیک، یک 

عفونت باکتریایی است که رگ خونی را مسدود کرده است.
این تغییر رنگ می تواند نشانه اندوکاردیت باشد. ضایعات Janeway به خودی خود 
ظرف چند هفته از بین می روند، اما اگر فکر می کنید به آنها مبتلا هستید، ایده خوبی 
است که آنها را توسط پزشک معاینه کنید تا مشخص شود آیا آنتی بیوتیک است یا سایر 

درمان های پزشکی مورد نیاز است یا خیر.
بهترین راه ها برای سفت کردن ناخن ها

ناخن های سست و شکننده می توانند نشان دهندهٔ وجود یک مشکل باشند، مانند 
کمبود آهن و ویتامین ها یا رژیم غذایی نادرست. اگر مشکل شکنندگی ناخن هایتان 
ادامه دار شد باید به پزشک مراجعه کنید، اما در این میان روش های طبیعی وجود دارند 

که می توانند به تقویت ناخن ها کمک کنند.
طی سال های اخیر، زیبایی و تقویت ناخن ها بسیار موردتوجه خانم ها قرار گرفته 
است. شکنندگی ناخن ها خودش را با علائم متفاوتی نشان می دهد، مانند نرم و خمش 

پذیر شدن ناخن ها با خطوط و ترک هایی روی آن.
علت شکنندگی ناخن ها گوناگون اند؛ از مانیکور کردن زیاد با ابزارهای فلزی گرفته تا 
بیماری های سیستمیک؛ بنابراین وقتی تغییراتی در ناخن هایتان می بینید، مانند تغییر 
رنگ، ضخیم شدن یا تغییر شکل، لازم است برای بررسی علت به پزشک مراجعه کنید.
از طرفی دیگر، ظاهر ناخن ها حتی می تواند نشان دهندهٔ وضعیت تغذیه باشد. تقریباً 

همهٔ کمبودهای مواد مغذی می توانند به طریقی بر رشد ناخن ها اثر بگذارند.
اگر متوجه شدید دلیل شکنندگی ناخن هایتان عارضهٔ خاصی نیست، می توانید با 

استفاده از روش های طبیعی و خانگی، ظاهر ناخن هایتان را تا حدودی بهبود ببخشید.
روش های خانگی برای سفت کردن ناخن ها

اگر ناخن هایتان می شکنند، ترک می خورند یا رشد نمی کنند، علاوه بر اینکه باید 
عادت های رفتاری تان را درست کنید، مثلًا آن ها را نجوید یا رژیم غذایی تان را سالم تر 

کنید، می توانید از این روش ها استفاده کنید.
پیاز خام

پیاز حاوی بیوتین یا ویتامین H است که می تواند به رشد ناخن های سالم کمک کند. 
خیلی از افراد عقیده دارند پیاز می تواند اثرات مثبتی بر ناخن ها داشته باشد. هرچند 

پیاز خام اشکتان را درمی آورد اما ارزش امتحان کردن را دارد!
پیازی را به دونیم کنید، در مرکز آن ها سوراخی ایجاد کرده و ناخن هر یک از انگشت ها 
را به مدت ۱۵ دقیقه داخل آن قرار دهید. سپس دست ها را بشویید. ممکن است 
دست هایتان تا مدتی بوی پیاز بدهند، بنابراین بهتر است این کار را وقتی انجام دهید 

که تنها هستید.
نکاتی برای تقویت ناخن ها

از  کمک گرفتن  بر  علاوه  هستید،  ناخن هایتان  سلامت  و  تقویت  دنبال  به  اگر 
راهکارهای گفته شده، نکات زیر را نیز مدنظر داشته باشید:

کنید.  استفاده  پد لاک پاک کن  از  استون  به جای  ناخن،  پاک کردن لاک  برای   .
هرچند استون خیلی خوب لاک را پاک می کند اما گزینهٔ مناسبی از جهت سلامت 

ناخن نیست.
. لبنیات و غذاهای کلسیم دار، پروتئین و ویتامین A و E بیشتر مصرف کنید.

. طی روز زیاد آب بنوشید. یادتان باشد شکنندگی ناخن ها می تواند به این معنی نیز 
باشد که زیاد استرس دارید یا تغذیه تان ناکافی است.

. دست هایتان را مدت طولانی خیس و مرطوب نگه ندارید و حمام کردنتان هم 
طولانی و با آب داغ نباشد.

. هنگام تمیزکاری های خانه حتماً از دستکش استفاده کنید.
. به طور منظم ناخن ها را سوهان بکشید و مرتب کرده و فُرم مناسبی به آن بدهید. در 

صورت امکان از سوهان فلزی استفاده نکنید.
. ناخن ها را در یک جهت سوهان بکشید. سوهان کشیدن ناخن ها در یک جهت باعث 

می شود کمتر شکننده شوند.
. لاک را به طور کامل از روی ناخن پاک کنید و سپس دست ها را با آب گرم و صابون 
خوب بشویید. بعد دست ها را کاملًا خشک کرده و ناخن ها را با روغن زیتون ماساژ 

دهید.
. از ناخن هایتان به عنوان ابزاری برای خراشیدن و کندن و کارهای دیگر استفاده 

نکنید.
. ناخن هایتان را نجوید چون علاوه بر اینکه دیگر رشد نخواهند کرد، در اثر تماس 

مداوم با بزاق دهان پوسته خواهند شد.
. بعد از شستن دست ها حتماً از لوسیون دست یا کرم دست استفاده کنید. بالم 
کوتیکول نیز بسیار مناسب است و جلوی از بین رفتن رطوبت را می گیرد. می توانید از 

روغن زیتون برای حفظ رطوبت کوتیکول ها استفاده کنید.
. اگر ناخن هایتان زرد یا بدرنگ شده اند، خمیری از هیدروژن پروکسید و جوش 
شیرین درست کنید و ناخن ها را با این ترکیب ماساژ دهید، بگذارید دو سه دقیقه بماند 

و سپس با آب بشویید.
. اجازه دهید ناخن هایتان نفس بکشند. درست همان طور که مدام رنگ کردن موها یا 
همیشه آرایش روی صورت داشتن خوب نیست و باید به موها و پوستتان فرصت تنفس 
بدهید، لاک ناخن نیز می تواند باعث زرد و ضعیف شدن ناخن بشود. ناخن های شما 

بدون لاک هم زیبا هستند!
افرادی که ماه های متوالی از لاک ناخن استفاده می کنند بیشتر دچار شکنندگی 
ناخن می شوند. ناخن هر ۶ تا ۹ ماه خودش را جایگزین می کند، بنابراین هر چه مدت 

طولانی تری بدون لاک باشید بهتر است.

رگ های ریزی که از زیر پوست دیده می شوند؛این تغییرات در پاها نشانه مشکلات قلبی است

رگ های تار عنکبوتی ؛علل و عوامل
رگ های تار عنکبوتی همان رگ های نازک و ریزی هستند که گاهی از زیر پوست 
خودنمایی می کنند و ظاهر پوست را نازیبا نشان می دهند. این مشکل بخصوص 

برای خانم ها بسیار آزاردهنده است.
 رگ های تار عنکبوتی همان رگ های قرمز و آبی رنگی هستند که به دلیل گشاد 
شدن مویرگ ها و رگ های سطحی زیر پوست بروز می کنند و می توانند پیش درآمد 

مشکلات جدی تری مانند واریس باشند.
 در حالت کلی این رگ ها دردی ندارند و روی پاها و حتی صورت ظاهر می شوند 

و زیبایی پوست را تهدید می کنند.
 در این مطلب چند توصیه برای پیشگیری و مقابله کردن با این مشکل ارائه می 

دهیم. لطفا با ما همراه باشید.
 رگ های تار عنکبوتی: علل و عوامل

معمولا ظاهر شدن رگ های تار عنکبوتی شکل در زیر پوست منشا ژنتیکی دارد 
و یا بر اثر بارداری، تغییرات ناگهانی وزن، وضعیت نشستن، بی تحرکی، تغییرات 
هورمونی، یبوست مزمن، مصرف برخی داروها، سبک نامناسب زندگی و ... بروز 

می کنند.
 برای پیشگیری و مقابله با این مشکل لازم است که لباس های مناسبی بپوشید 

و بدانید که پاشنه های کفش تان نیز روی بروز یا تشدید این مشکل تاثیر دارند.
 رگ های تار عنکبوتی: روش های پیشگیری

برای پیشگیری از گشاد شدن رگ های خونی و بروز رگ های تار عنکبوتی روش 
شگفت انگیز، معجزه گر و مطمئنی وجود ندارد. با این حال می توانید با در پیش 

گرفتن عادت های درست از بروز این مشکل پیشگیری کنید.
در اینجا ۹ راه مقابله با بروز این رگ ها را بیان می کنیم. 

1- به فکر گردش خون بهتر باشید
گردش خون مناسب برای پیشگیری و مقابله با رگ های تار عنکبوتی بخصوص 
روی پاها لازم و ضروری است. برای داشتن گردش خون مناسب به توصیه های 

زیر عمل کنید: 
- به طور منظم ورزش کنید

بدوید، پیاده روی و دوچرخه سواری کنید، پله ها را بالا پایین کنید. فعالیت های 
بدنی دیگر مانند تمیز کردن خانه، پیاده رفتن به سر کار و غیره نیز می تواند به 

بهبود جریان خون کمک کند.
 - پاها را بالا نگه دارید

زمانی که می نشینید، پاهایتان را بالاتر نگه دارید تا کمی استراحت کنند.
 - خودتان را کش دهید

اگر کارتان به گونه ای است که مدت طولانی می نشینید و یا سر پا می ایستید، 
بهتر است هر چند دقیقه یک بار حرکات کششی انجام دهید و وضعیت نشستن 

تان را عوض کنید.
انجام هر حرکتی به شما کمک می کند تا گردش خون تان را تحریک کنید.

 2- وزن خود را کنترل کنید
اضافه وزن و چاقی مفرط دو عامل رایج بروز رگ های تار عنکبوتی است. به خاطر 

اینکه فشار وارده به پاها زیاد شده و باعث بروز این مشکل می شود.
در نتیجه لازم است که وزن خود را کنترل کنید و به فکر کاهش اضافه وزن تان 

باشید.
 3- ماساژ را دریابید

ماساژ خوب کلید بهبود و افزایش جریان خون است و برای پیشگیری و مقابله با 
مشکل رگ های تار عنبکوتی موثر است.

برای افزایش تاثیر ماساژتان بهتر است از سرکه سیب استفاده کنید. به این ترتیب 
که پوست را به سرکه سیب آغشته کرده و ماساژ دهید.

همچنین می توانید پنبه را به سرکه سیب آغشته کنید و روی مناطقی که دچار 
این مشکل هستند قرار دهید.

روی مناطق مورد نظر ژل آلوئه ورا بزنید و با حرکات دورانی ماساژ دهید. اجازه 
دهید ژل آلوئه ورا به مدت ۱۵ دقیقه روی رگ های تارعنکبوتی بماند.

 4- موقع خوابیدن زیر پاهایتان بالش بگذارید
این است که موقع خوابیدن  افزایش گردش خون  از روش های  یکی دیگر 
پاهایتان کمی بالاتر قرار بگیرند. برای این منظور می توانید به پشت بخوابید و 

بالشتی زیر پاهایتان قرار دهید.
 5- تغذیه سالمی در پیش بگیرید

برنامه غذایی نقش مهمی در پیشگیری و درمان رگ های تار عنکبوتی دارد. 
توصیه می کنیم که مصرف مواد غذایی سرشار از آنتی اکسیدان ها و ویتامین های 

C و A را افزایش دهید.
علاوه بر این لازم است که مصرف نمک را کاهش داده و میوه، سبزیجات، مرغ، 

ماهی و غلات سبوس دار را در الویت برنامه غذایی تان قرار دهید. 
6- پاهایتان را قوی کنید

هر ورزشی را برای کار کردن روی عضلات پاها و تقویت آنها انجام دهید. این کار 
باعث پیشگیری از بروز رگ های تارعنکبوتی نیز می شود.

پیاده روی، ورزش با استپ، دوی نرم، پرش و پدال زدن به شما کمک می کند تا 
با این مشکل مقابله کنید.
 7- پا روی پا نیاندازید

یکی از عادت های نادرستی که به سلامتی کلی بدن آسیب می زند، نشستن و 
پا روی پا انداختن است.

پا روی پا انداختن به مدت طولانی باعث می شود که گردش خون با مشکل 
مواجه شده و سر و کله رگ های تار عنکبوتی نیز پیدا شود. 

8- از لباس و کفش های مناسب و راحتی استفاده کنید
همانطور که در ابتدا گفتیم لباس های خیلی تنگ و کفش های پاشنه بلند در 

پیدایش رگ های تار عنکبوتی تاثیر دارند.
لازم است از لباس های مناسبی استفاده کنید که تنگ نبوده و فشاری به پوست 

وارد نمی کنند.
کفش سبک با پاشنه کوتاه باعث بهبود جریان خون و مقابله با مشکل رگ های 

تار عنکبوتی می شود. 
9- از کرم ضدآفتاب استفاده کنید

اشعه ماورای بنفش باعث تشدید مشکل رگ های تارعنکبوتی می شود. بنابراین 
لازم است قبل از قرار گرفتن در معرض نور خورشید، حتما از کرم ضدآفتاب 
استفاده کنید. از کرم های ضد آفتاب متناسب با نوع پوستتان استفاده کنید و 

پانزده تا بیست دقیقه قبل از خروج از منزل، کرم بزنید.

متخصص بیماری های عفونی مطرح کرد؛

شیوع یک بیماری ناشناخته در بین کودکان
متخصص بیماری های عفونی، از شیوع التهاب کبد در بین کودکان خبر داد که 

عامل ابتلای آن هنوز ناشناخته است.
محمدرضا صالحی، در گفتگوی تلفنی با شبکه یک سیما، گفت: یکی دو ماه 
است مواردی از التهاب کبد در ایالات متحده، بریتانیا و غرب اروپا گزارش شده که 

بعضی از آنها خیلی شدید بوده و نهایتاً منجر به پیوند کبد شده است.
افزود:  است،  نامشخص  ابتلاء  این  علت  هنوز  که  مطلب  این  عنوان  با  وی 
سازمان های بین المللی به شدت پیگیر بررسی این بیماری هستند که کودکان 
از افراد ماهر و  زیر ۶ سال را بیشتر درگیر می کند. صالحی ادامه داد: برخی 
متخصصان، معتقدند که این بیماری می تواند ردپای عوارض کرونا باشد. ضمن 
اینکه گفته می شود شاید به دلیل اینکه کودکان مدت زمان زیادی را در قرنطینه 
کرونا بوده اند و حالا از این قرنطینه خارج شده اند، به ویروس هایی آلوده شده اند 
که قبلًا می شدند. این متخصص بیماری های عفونی تاکید کرد: فرضیه دیگری 
هم مطرح است مبنی بر اینکه شاید این موارد ناشی از ویروس های جدید باشد. 
البته هنوز هیچ کدام از این احتمالات تأیید نشده و افراد ماهر مشغول بررسی 
و شناخت علت بروز این التهاب کبد در بین کودکان هستند. صالحی با عنوان 
این مطلب که هنوز گزارشی از ابتلاء به این بیماری در ایران نداریم، گفت: هنور 
مشخص نیست علت این بیماری، عامل ویروسی است یا نه. اما خیلی از افراد ماهر 

معتقدند ممکن است عامل ویروسی و مسری باشد که باید بررسی شود.

سلامت

مطالعات نشان می دهد؛

چای از ابتلا به سرطان پیشگیری می کند
نتایج یک مطالعه نشان داد که نوشیدن چای ممکن است سلامت قلب و مغز، 

عملکرد سیستم ایمنی را بهبود بخشد و خطر سرطان را کاهش دهد.
به گزارش خبرنگار مهر به نقل از مدیکال نیوز، محققان خاطرنشان کردند که 
برای اثبات بیشتر این اثرات مفید مصرف چای، به شواهد با کیفیت بهتری نیاز 

است.
چای بعد از آب دومین نوشیدنی پرمصرف در جهان است. چهار نوع اصلی 
چای شامل سفید، سبز، اولانگ و سیاه است. هر چهار چای از یک گیاه به نام 
Camellia sinensis گرفته می شوند، اما نحوه فرآوری آنها پس از برداشت متفاوت 

است.
از جمله  بیولوژیکی،  فعالیت  دارای  اجزای  از  چای حاوی مجموعه وسیعی 
فلاونوئیدها، ال تیانین و کافئین است. بسیاری از اثرات مفید چای به دلیل سطوح 
بالای فلاونوئیدها مانند کاتچین است که دارای خواص آنتی اکسیدانی و ضد 

التهابی است.
تفاوت در فرآیند تولید می تواند بر ترکیب شیمیایی و اثرات مفید انواع مختلف 
چای تأثیر بگذارد. به عنوان مثال، چای سبز قبل از اینکه اکسید شود برشته 
می شود و از این رو حاوی سطوح بالاتری از کاتچین است. در مقابل، چای سیاه 
اجازه اکسید شدن داشته و دارای سطوح پایین تری از کاتچین است. در همین 
حال، چای سیاه حاوی مقادیر بیشتری از فلاونوئیدهای دیگر به نام تآروبیگین و 

تافلاوین است که دارای خواص آنتی اکسیدانی نیز هستند.
تعدادی از مطالعات مشاهده ای نشان می دهد که مصرف چای با بهبود عملکرد 

شناختی مرتبط است.
هر فنجان چای حاوی حدود ۳۵ تا ۶۰ میلی گرم کافئین است که ممکن است 
به افزایش توجه و بهبود خلق و خوی برخی افراد پس از مصرف چای کمک کند. 
چای همچنین حاوی تیانین است که برای افزایش توجه و کاهش اضطراب و 

استرس پیشنهاد شده است.
محققان فکر می کنند که وجود تیانین و کافئین ممکن است به طور بالقوه 
احساس آرامش همزمان ایجاد کند و توجه را بهبود بخشد. علاوه بر این، شواهد 
محدود نشان می دهد که مصرف تیانین و کافئین با هم ممکن است منجر به 

افزایش توجه بیشتر نسبت به مصرف هر یک از این مواد به تنهایی شود.
پس از بیماری های قلبی عروقی، سرطان دومین عامل مرگ و میر است. اصلاح 
فاکتورهای سبک زندگی مانند رژیم غذایی، کم تحرکی، سیگار کشیدن و چاقی 

می تواند از ۳۰ تا ۴۰ درصد همه سرطان ها پیشگیری کند.
شواهد پیش بالینی قابل قبول زیادی وجود دارد که خواص ضدسرطانی چای 
و عمدتاً ترکیبات بیواکتیو آن )فلاونوئیدها( را در برابر تحریک و پیشرفت شروع 

سرطان نشان می دهد.
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آب درعمق 3۰۰متری قم هم دسترس نیست؛

صرفه جویی تنهاراه عبور از بحران

گزارش / مهدی بخشی سورکی
 خشکسالی و تنش های آبی این روزها به اصلی ترین چالش اکثر استان ها تبدیل 
شده و گریبان بسیاری از شهرهای کشور را گرفته است و قم نیز از این ماجرا مستثنی 
نبوده و اغراق نیست اگر بگوییم تأمین آب، بزرگترین دغدغه و مشکل استان قم است.

قم با مساحت حدود ۱۱ هزار کیلومتری در منطقه ای کویری کشور قرار گرفته و از 
جهت بارش نزولات آسمانی، در ردیف استان های کم بارش قرار دارد؛ با این شرایط 
متأسفانه آب در این منطقه گرم و خشک سخاوتمندانه مصرف می شود و شهروندان به 

بحران کم آبی توجه لازم ندارند و اهتمام جدی به امر صرفه جویی وجود ندارد.
سرانه مصرف آب در شهر قم را ۱۶۹ لیتر در شبانه روز است که این میزان بالاتر از 
استانداردهای کشوری و جهانی است و میزان متوسط بارش در استان قم نیز ۶۰ 
درصد کمتر از میزان میانگین کشور است و منابع آب سطحی و زیر زمینی پاسخگوی 
استان نیست و همین عوامل نشان می دهد که قم از جمله استان های با شرایط بحرانی 

در تأمین آب شرب است.
در سالهای اخیر سرانه مصرف آب شرب در استان قم تا ۱۲ درصد نیز افزایش یافته 
و در حال حاضر 8۰ درصد آب استان از منابع سطحی شامل سدهای کوچری و ۱۵ 
خرداد تأمین می شود و شرایط اقلیمی و کاهش بارندگی در حوزه آبریز مربوط به این دو 

سد، افت شدید حجم ذخیره مخزن آن ها را به دنبال داشته است.
در اکثر سفره های آب زیرزمینی موجود در استان قم، افت سطح آب و کاهش کیفیت 
آب به یک پدیده دائمی و مستمر تبدیل شده، به گونه ای که میانگین افت سطح 

ایستایی در استان حدود ۱ متر و در بعضی نقاط به ۲ متر در سال نیز می رسد.
برداشت آب از منابع زیرزمینی فراتر از استانداردهای تعیین شده است

متأسفانه میزان برداشت آب از منابع زیرزمینی استان فراتر از استانداردهای تعیین 
شده و به مراتب بیش از میزان آب تجدید شونده است که بی شک مخاطراتی از قبیل 

فرونشست زمین و کاهش کیفیت آب های استحصالی را موجب می گردد.
در مناطق خشک و نیمه  خشک مانند استان قم، مدیریت منابع آب به خصوص 
عمده ترین  به عنوان  کشاورزی  همواره  و  دارد  زیادی  اهمیت  کشاورزی،  بخش  در 

مصرف کننده آب در این استان موجب ایجاد چالش بوده است.
استان قم بیش از ۱۰۵ هزار هکتار زمین کشاورزی قابل کشت دارد و هم اکنون بخش 
کشاورزی استان قم با مصرف 8۰ درصدی، بیشترین سهم در استحصال آب های 
زیر زمینی دارد که عدم تناسب برداشت آب زیرزمینی با بهره وری حاصل از آن؛ نیاز 
استان را به داشتن برنامه کارآمد در زمینه تغییر و اصلاح الگوی کشت و استفاده از 
تکنولوژی ها و سامانه های نوین آبیاری که امکان به کارگیری حدود ۶۰ تا ۷۰ درصد 
مساحت زیر کشت قم فراهم است و نیز کاهش کشت محصولات پر آب بر را بیش از 

پیش ضروری می سازد.
خوشبختانه در این زمینه اقدامات خوبی در استان قم صورت گرفته و از آنجایی که 
دولت از کشاورزانی که مزارع و باغ های خود را به این سامانه های نوین آبیاری مجهز 
کنند حمایت می کند و بیشتر هزینه اجرای آن را برعهده می گیرد؛ به طور میانگین 
سالانه بیش از ۴۰۰۰ هکتار از زمین های کشاورزی قم به این سامانه ها مجهز می شود 

و قم در توسعه این بخش رتبه خوبی در سطح کشور دارد.
لزوم جداسازی استفاده از آب شرب در آبیاری فضای سبز قم

در سالهای اخیر در زمینه توسعه فضای سبز قم اقدامات گسترده ای صورت گرفته به 
گونه ای که سرانه فضای سبز شهر قم از سال ۹۴ که عددی برابر ۱۳ مترمربع به ازای 
هر نفر بوده به عدد ۲۰ و نیم مترمربع رسیده که نشان دهنده افزایش بیش از ۹ میلیون 
مترمربع فضای سبز در ۶ سال گذشته است و هم اکنون مساحت فضای سبز شهر قم 
به بیش از ۲۶ میلیون مترمربع رسیده است که این حجم فضای سبز نیازمند آب قابل 

توجهی جهت آبیاری است.
از سویی دیگر به نظر می رسد در کاشت چمن و گونه های آب بر؛ برای توسعه فضای 
سبز در قم می بایست تجدید نظر شود و آب مورد نیاز برای آبیاری فضای سبز از آب 
شرب جدا شوند. مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم، میزان استفاده 
از آب شرب را در آبیاری درختان و فضای سبز شهری تنها ۱۷ درصد اعلام کرد و اظهار 
داشت: در حال حاضر تنها ۲.8 میلیون مترمربع از آب شرب در آبیاری درختان 
استفاده می شود و با توجه به تکمیل شبکه انتقال آب و استفاده از پساب توانسته ایم 

توسعه پایدار قضای سبز را در شهر رقم بزنیم.
پیام جوادیان اختصاص حق آبه رودخانه قمرود را یکی از اتفاقات خوب در حوزه 
فضای سبز دانست و افزود: با پیگیری هایی که انجام شد توانستیم از سال ۹۹ این 

حق آبه را احیا کرده و بخشی از فضای سبز خود را با این آب آبیاری کنیم.
وی در ادامه به تفاهم نامه ای بین وزارت نیرو و کشور اشاره کرد و گفت: شهرداری ها 
در راستای جداسازی آب شرب از آب فضای سبز باید اقدام کند و وزارت نیرو نیز باید 
چاه های که بلااستفاده است را در اختیار شهرداری قرار دهد اما متأسفانه هنوز این 

تفاهم نامه محقق نشده است.
جوادیان تأکید کرد: تعدادی از چاه های که در اختیار وزارت نیرو است قابل استفاده 
به عنوان آب شرب نبوده و اگر این چاه ها در اختیار ما قرار بگیرد می توانید استفاده 
از آب شرب را به حداقل برسانیم، همچنین شهرداری برنامه های خود را در راستای 

استفاده از پساب ادامه خواهد داد.
سیاست استان توسعه صنایع کم آب بر است

استاندار قم در این خصوص اظهار داشت: سیاست استان توسعه صنایع کم آب بر 
است، از این رو باید چنین صنایعی مشخص و بر اساس توانمندی های موجود به 
صنایع جدید مجوز اعطا شود. سید محمد تقی شاهچراغی با اشاره به سرانه بالای 
مصرف آب شهری برای آبیاری فضاهای سبز در قم، تعیین مهلت مشخصی برای تغییر 
در چنین سیاستی را ضروری دانست و افزود: آبیاری فضای سبز شهرداری، اداره های 
دولتی و دانشگاه ها باید منوط به تصفیه پساب باشد. استاندار قم گفت: برای استفاده 
از پساب موجود و احداث تصفیه خانه فاضلاب در مجموعه هایی که مصرف آب بالایی 

برای آبیاری فضای سبز دارند، باید برنامه ریزی لازم صورت گیرد.
مصرف آب مدیریت نشود دچار بحران و مشکل خواهیم بود 

قائم مقام شرکت آب و فاضلاب استان قم نیز با اشاره به قرار گرفتن کشور ایران در 
منطقه خشک و نیمه خشک کره زمین اظهار داشت: اگر مصرف آب در کشور به ویژه 

در استان قم مدیریت نشود دچار بحران و مشکل خواهیم بود.
با اشاره به خالی شدن سفره های زیرزمینی آب به علت  محمد احمدی جبلی 
برداشت های بی رویه و حفر چاه های غیرمجاز اذعان داشت: ما در حدود ۲۵ سال 
پیش در برخی از مناطق قم در عمق ۵۰ متری زمین به آب مطلوب و باکیفیت مناسب 
می رسیدیم ولی در حال حاضر در همان نقاط با حفاری تا عمق ۳۰۰ متری هم به آبی 

با کمیت و کیفیت مناسب دسترسی نداریم.
قائم مقام آبفای استان، از استان قم به عنوان یکی از تالابی ترین استان های کشور 
یاد و خاطرنشان کرد: متأسفانه با ایجاد سدها و بندها در بالادست رودخانه هایی که به 
قم منتهی می شدند حقابه های زیست محیطی استان از بین رفته و شرایط بحرانی در 

تالاب های قم ایجاد شده است که انتظار می رود این حقابه ها به استان بازگردد.
بر اساس اعلام شرکت آب و فاضلاب استان قم، کل تخصیص آب از سرشاخه های دز 
به استان قم حدود ۱۰۰ میلیون مترمکعب است و این در حالی است که میزان مصرف 

آب در قم در سال گذشته به بیش از ۱۲۶ میلیون مترمکعب نیز رسیده است.
در حال حاضر حدود 8۵ درصد آب مورد نیاز قم، از خارج از مرزهای استان تأمین 
می شود و پس از انقلاب اسلامی از تمام منابعی که امکان بهره برداری بوده برای تأمین 
آب قم استفاده شده و هیچ گزینه ای برای تأمین آب قم باقی نمانده و تنها راه برای 
عبور از شرایط موجود، مدیریت مصرف و صرفه جویی حداکثری در بخش های مختلف 
است. با توجه به رشد جمعیت و افزایش مصرف، اگر تمام منابع آبی در اختیار در استان 
وارد مدار بهره برداری گردد تنها تا سال ۱۴۰۷ می توان نیاز آبی شهر را برطرف کرد و در 

آن زمان با کمبود آب مواجه خواهیم بود.

رییس پارک علم و فناوری استان قم خبر داد:

طرح ملی دستیار فناوری در قم
 عملیاتی می شود

رییس پارک علم و فناوری استان قم  گفت: با اعلام همکاری دانشگاه های 
استان، طرح ملی دستیار فناوری در قم عملیاتی می شود.

در حاشیه این نشست سید حسین اخوان علوی در اولین جلسه هماهنگی 
طرح  این  ضرورت  به  اشاره  با  استان  دانشگاه های  و  فناوری  و  علم  پارک 
اظهارداشت: با اجرایی شدن طرح دستیار فناوری، دانشجویان دانشگاه های 
استان قادر خواهند بود به مدت شش ماه در شرکت های فناور و دانش بنیان 

استان اشتغال داشته باشند و حقوق دریافت کنند.
اخوان علوی با بیان این¬که ضوابط اجرایی این طرح از سوی وزارت علوم، 
تحقیقات و فناوری ابلاغ شده است افزود: در حال حاضر این طرح دانشجویان 
کارشناسی، کارشناسی ارشد و دکترا را در برمی گیرد و به موجب آن وظایف محوله 
به دانشجو در قالب طرح۶ ماهه دستیار فناوری منطبق بر تخصص متقاضی 

است و از قوانین دوره کارآموزی تبعیت می کند.
وی افزود: دانشجویان دکترا پس از پایان نیم سال چهارم، کارشناسی ارشد 
پس از پایان نیم سال دوم و کارشناسی پس از پایان نیم سال ششم می توانند 
و فناوری استان قم  پارک علم  باشند. رییس  این طرح  نام در  متقاضی ثبت 
در ادامه به حمایت مالی از دانشجویان پذیرفته شده در این طرح اشاره کرد و 
گفت: دانشجویان مقطع دکترا مبلغ ۱8 میلیون تومان، کارشناسی ارشد مبلغ 
۱۲ میلیون تومان و کارشناسی مبلغ ۶ میلیون تومان به ازای ۳۰۰ ساعت کار در 
مدت ۶ ماهه فعالیت در شرکت های فناور و دانش بنیان از پارک های علم و فناوری 
دریافت خواهند کرد. اخوان علوی برخورداری از رزومه و کارت دانشجویی معتبر 
را مهمترین شرایط دانشجویان متقاضی شرکت در این طرح عنوان کرد و گفت: 
شرکت های فناور و دانش بنیان نیز با به کارگیری این دانشجویان مشمول دریافت 
خدمات و مزایای بیشتری از جمله در تسهیلات مالی، فضای استقرار و سقف 
امتیازات سالانه خواهند شد. وی افزود: با توجه به اعلام آمادگی و همکاری 
دانشگاه ها و مراکز آموزش عالی، دانشجویان و شرکت های فناور و دانش بنیان 
متقاضی می توانند از اول تا بیستم خردادماه سال جاری با مراجعه به سامانه 
دستیار فناوری به نشانی اینترنتی www.parkintern.ir درخواست خود را ثبت 
کنند. بدین ترتیب، دوره شش ماهه ابتدای مردادماه تا پایان دی ماه ۱۴۰۱، به 
عنوان مرحله اول این طرح در استان قم خواهد بود. رییس پارک علم و فناوری 
استان در پایان تصریح کرد: به دانشجویانی که با موفقیت این طرح را پشت سر 

بگذارنند، گواهی پایان دوره دستیاری فناوری اعطا می شود.
 

معاون راهداری اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان قم :

ایمن سازی جاده ها و نقاط مشکل ساز 
در اولویت قراردارد

نقل جاده ای استان قم عمده  و  راهداری و حمل  اداره کل  راهداری  معاون 
پروژه های راهداری در سال ۱۴۰۱ را تشریح کرد.

اکبر نوروزپور در گفت وگویی، با اشاره به اقداماتی که در راستای ایمنی راه ها 
شکل گرفته است، اظهار کرد: اقدامات مهمی در راستای ارتقای ایمنی راه ها 
صورت گرفته که ازجمله آن ها می توان به بهسازی روکش آسفالت محورهای 
شریانی، فرعی و روستایی، ایمن سازی دهانه پل ها، تعمیر تابلوها خدماتی و 
اخطاری، تعمیر گاردریل، احیای خط کشی، آرام سازی شیب و ... اشاره کرد که 
به صورت مستمر در دست اقدام است. وی با بیان اینکه تعداد ۶۶ نقطه حادثه 
خیز در سال ۹۵ توسط کمیسیون ایمنی راه کشور شناسایی شده بود، عنوان 
کرد: از این تعداد، ۵۰ نقطه رفع مشکل شده است. وی افزود: همچنین ۱۶ نقطه 
دیگر در بازنگری که در سال ۹8 توسط مشاور انجام شده است باتوجه به تغییرات 
پارامترها با کاهش روبرو شده از لیست نقاط حادثه خیز حذف شده است. معاون 
راهداری اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان قم اضافه کرد: مطالعات 
جدید در خصوص نقاط حادثه خیز نیز در دست اقدام است که امیدواریم تا پایان 
مرداد ماه تکمیل و این نقاط شناسایی شوند. وی با اشاره به میزان کاهش تلفات 
جاده ای، مطرح کرد: در طرح نوروزی امسال باتوجه به اینکه شاهد افزایش ۴۳ 
درصدی تردد و ۵۴ درصدی تصادفات بودیم ولی خوشبختانه تلفات جاده ای 
۳۳ درصد کاهش داشته است. نوروزپور با بیان برنامه های این اداره کل در بحث 
نگهداری راه ها و بهسازی آسفالت محورها، خاطرنشان کرد: بهسازی محور 
جعفریه به قم به طول ۲۳ کیلومتر، محور قدیم قم به تهران به طول ۱۱ کیلومتر، 
سلفچگان به طول ۱۰ کیلومتر و محور پردیسان به ورجان به طول ۴ کیلومتر 
در دست اجرا است. وی ادامه داد: همچنین برای محورهای نیزار به قم، قم به 
قنوات، آزادراه قم به تهران، قم به سلفچگان و سلفچگان به دلیجان به دنبال تامین 
اعتبار و پیمانکار هستیم که ان شاءالله در سال ۱۴۰۱ انجام شود. معاون راهداری 
اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان قم در پایان تصریح کرد: احداث 
زیرگذر در تقاطع سه راهی تفرش در محور قدیم سلفچگان ساوه و رفع نقاط 
پرتگاهی محور تفرش نیز جزو برنامه های اداره کل راهداری در سال جاری است.

مدیرکل دامپزشکی استان قم خبرداد:

ضبط بیش از ۴1 تُن گوشت غیربهداشتی 
مدیرکل دامپزشکی استان قم گفت: دراجرای طرح تشدید نظارت اقدامات 
بهداشتی، ۴۱.۵ تُن گوشت غیربهداشتی در کشتارگاه های دام و ۱۲ تُن در 

کشتارگاه های طیور ضبط و معدوم شد.
مهدی رفیعی محمدی روز دوشنبه در گفت وگو با خبرنگار ایرنا،  افزود: طرح 
تشدید نظارت اقدامات بهداشتی در تعطیلات نوروز و ماه رمضان از ۱۴ اسفندماه 

سال گذشته آغاز شد و تا ۱۶ اردیبهشت ماه جاری ادامه داشت.
وی اضافه کرد: در این مدت ۶۶۰ نفر روز فعالیت توسط همکاران اکیپ های 
عملیاتی در سطح شهرستان و ۵۲ نفر روز نیز در سطح اداره کل صورت گرفت و ۹ 
اکیپ فعال از ساعت ۰8:۰۰ تا ۲۰:۰۰ در روزهای عادی و تعطیل بر کشتارگاه ها، 
مراکز توزیع فرآورده های خام دامی، سردخانه ها،  رستوران ها و خودروهای حمل 
فرآورده های خام نظارت داشتند. وی ادامه داد: در کشتارگاه های دام بر کشتار 
۱۱۵ هزار راس گوسفند و بز، سه هزار و ۱۵۰ راس گاو و گوساله و حدود یک و 
نیم میلیون قطعه طیور کشتار نظارت شد. به گفته رفیعی، درمجموع ۴۱.۵ تن 
گوشت غیربهداشتی در کشتارگاه های دام و ۱۲ تن گوشت غیربهداشتی در 
کشتارگاه های طیور ضبط و معدوم سازی شد. وی بیان کرد: در این مدت چهار 
هزار و ۳۰۰ مورد نظارت بهداشتی و بازدید از مراکز مختلف توزیع و عرضه صورت 
گرفت و 8۲۰ مورد موارد غیر بهداشتی گزارش و از این تعداد برای ۱۱ مورد پرونده 
قضایی تشکیل شد. وی افزود: همچنین حدود ۲۰ تُن فرآورده خام ضبط موقت 
شد که پس از ۲۲۱ مورد نمونه برداری و آزمایش های مختلف، از این میزان حدود 

۱۲ تُن و 8۰۰ کیلوگرم از چرخه مصرف خارج شد.

رییس سازمان جهاد کشاورزی استان قم :

طرح نظارت مردمی برای رصد کامل 
بازاراجرا می شود

رییس سازمان جهاد کشاورزی استان قم گفت:  در راستای رصد هرچه دقیق تر 
بازار کالاهای اساسی در استان درکنار حضور بازرسان ویژه از ظرفیت  نظارت 
مردمی در قالب گروه های جهادی، بسیج و سایر تشکل های علاقه مند به فعالیت 
در این عرصه،  استفاده خواهد شد. محمد رضا حاجی رضا بیان کرد: یکی از 
ماموریت های مهم سازمان جهاد کشاورزی قم موضوع تامین امنیت غذایی 
مردم استان است که شامل برنامه ریزی و فعالیت در تمام بخش های تولید، توزیع 
و نظارت بر بازار محصولات می شود. وی با اشاره به اهمیت نظارت بر بازار در 
تامین امنیت غذایی مردم، افزود: به منظور مدیریت واحد درچرخه تولید تا توزیع 
محصولات، علاوه بر مساله تولید مواد غذایی مورد نیاز مردم، کار نظارت بر نحوه 

توزیع آن نیز برعهده سازمان جهاد کشاورزی قرار گرفته است. 

امروزه به اذعان بخش های تخصصی در کشورهای مختلف جهان، تزریق 
واکسن، ضرورتی گریزناپذیر برای در امان ماندن از مضرات ویروس کرونا بخصوص 
مرگ ناشی از بیماری کووید ۱۹ است، اما تبلیغات ضد واکسن و مسموم علیه 

واکسیناسیون در این راه خلل های جدی ایجاد کرده است.
در ماه های نخست شیوع ویروس کرونا، جهانیان به دنبال راهی برای جلوگیری 
از ابتلا و انتشار این ویروس و یا کاهش مرگ ومیر و عوارض بیماری ناشی از آن 
بودند و تقریبا پس از ماه ها تلاش موفق به تولید واکسن های مورد نیاز شدند، 
ایران نیز در همین مسیر قرار گرفت و محققان توانستند چندین واکسن ایرانی 

تولید کنند؛ ولی برای تامین نیاز داخل باید واردات واکسن نیز انجام می شد.
در ابتدای سال گذشته واردات واکسن به هر دلیل و بهانه ای با کندی پیش 
می رفت و نگرانی ها بابت نبود واکسن به اوج خود رسیده بود که تولید داخلی و 
هم زمان واردات سرعت گرفت و واکسیناسیون با اولویت گروه های هدف شتاب 

چشمگیری گرفت.
در استان قم نیز واکسیناسیون به ترتیب گروه های سنی همانند سراسر کشور 
انجام می شد و در ابتدای امر استقبال مناسبی از این امر شد، به نحوی که در 

ساعاتی از شبانه روز ترافیک زیادی در مراکز واکسیناسیون به وجود می آمد.
امروز با گذشت حدود یک سال از آغاز واکسیناسیون عمومی کرونا درقم، آمار 
تزریق دُزهای اول تا سوم در این استان رضایت بخش نیست و در برخی گروه های 

سنی و اقشار مختلف پایین تر از میانگین کشوری قرار دارد.
با آن که به باور متخصصان امر دریافت واکسن در این شرایط تصمیمی عقلانی 
برای جلوگیری از تاثیرات ناگوار ویروس کروناست، ولی تمایل نداشتن عده ای 
از شهروندان برای دریافت واکسن و تاثیر گرفتن آن ها از گروه های تبلیغی ضد 

واکسن تبدیل به معضلی در مسیر واکسیناسیون عمومی  شده است.
متاسفانه این روند در استان قم پررنگ تر از دیگر نقاط کشور است و گروه ها 
علیه  تبلیغات  به  اقدام  مجازی  و  واقعی  فضای  در  علنی  به طور  افرادی  و 
واکسیناسیون و اثرات منفی آن از باور و نگاه خود و عمدتا بر اساس مطالب  و 

ادعاهای مغشوش و اثبات نشده، می کنند.
تبلیغات این گروه ها توانسته درصد واکسیناسیون را میان اقشار مختلف جامعه 
از جمله قشرهایی که ارتباط بیشتری با عموم جامعه دارند  پایین نگه دارد و 

نگرانی مدیران و متخصصان حوزه بهداشت و سلامت را برانگیزد.
واکسن هراسی و بی توجهی به دستورالعمل های بهداشتی در قم به اقشار 
خاصی محدود نشده، به طوری که این مساله میان کادر بهداشت و درمان این 
استان نیز نفوذ کرده و واکسیناسیون این قشر که در خط مقدم مبارزه با ویروس 

کرونا هستند، همچنان کمتر از ۱۰۰ درصد است.
تاکنون هیچ  قم  مردم  از  منتشر شده حدود ۲۴ درصد  آمارهای  اساس  بر 
واکسنی دریافت نکرده اند، ۳۶ درصد دُز دوم و ۵۵ درصد نیز دُز سوم را دریافت 
نکرده اند که این آمار پایین مسبب اصلی عدم تغییر رنگ قم از زرد به آبی پس از 

حدود ۲ ماه می باشد.
رنگ کرونایی استان قم در ۲8 اسفندماه سال گذشته از نارنجی به زرد تغییر 
کرد، ولی پس از گذشته هفته ها و با وجود پایین آمدن چشم گیر تعداد فوتی ها، 

بستری ها و مبتلایان همچنان رنگ این استان زرد باقی مانده است.
تلاش مسوولان امر در راستای ایجاد باور درست و منطقی برای دریافت واکسن 
از سوی این اقشار تاکنون به نتیجه مطلوب نرسیده و گویا شیوه بیان و تبلیغ 

گروه های ضد واکسن اثر بیشتری روی این قشر از جامعه گذاشته است.
به هر حال انتظاری که از شهر قم به عنوان شهر علم و بصیرت می رود این است 
که در امر واکسیناسیون و رعایت دستورالعمل های بهداشتی پیشتاز و الگویی 
برای سایر استان های کشور باشد، همان طور که مراجع عظام تقلید ضمن تاکید 
بر وظیفه شرعی شهروندان در رعایت پروتکل های بهداشتی مربوط به کرونا خود 

نیز در تزریق دزهای واکسن کرونا، پیشگام بوده اند.
عادی انگاری کرونا خطری جدی در استان قم است

معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری قم چندی پیش با بیان این که 
عادی انگاری کرونا یک خطر جدی برای قم است، گفت: رعایت پروتکل های 

بهداشتی و پوشش حداکثری واکسیناسیون مورد توجه مردم و مسوولان باشد.
احمد حاجی زاده با انتقاد از بالا بودن تعداد فوتی های کرونایی در قم، گفت: 
در مقایسه با دوران اوج و موج های قبلی کرونا، تناسبی بین مبتلایان و فوتی ها 

وجود ندارد.
وی با هشدار نسبت به عادی انگاری وضعیت کرونا در استان، تاکید کرد: 
عملکرد مدیران اجرایی قم در مدیریت بیماری کرونا یکی از معیارهای ارزیابی 

دستگاه های دولتی در سال جاری خواهد بود.
آمار پایین واکسیناسیون علت زرد ماندن رنگ کرونایی قم

رییس دانشگاه علوم پزشکی قم با اشاره به این که آمار پایین واکسیناسیون علت 
زرد ماندن رنگ کرونایی این استان است، گفت: روند واکسیناسیون در این استان 

در مقایسه با میانگین کشوری و استان های هم جوار مطلوب نیست.
مهدی  مصری افزود: عادی انگاری، پایین بودن ۱۰ تا ۱۵ درصدی تزریق 
به میانگین کشوری، قرار گرفتن قم در مسیر  این استان نسبت  واکسن در 
مواصلاتی و ورود زائران به مناسبت های مختلف از جمله نیمه شعبان، تعطیلات 
عید نوروز، عید فطر و برگزاری چند مراسم ترحیم باعث شده وضعیت کرونایی 

این استان از ۲8 اسفندماه پارسال تاکنون زرد بماند.
و  کودکان  در  اسهال  از جمله  بیماری هایی  دیگر  از سوی  کرد:  اضافه  وی 
تست های پی سی آر منفی نیز جزو آمار کرونا در نظر گرفته شده است که با 

اصلاح این روند، امیدواریم در هفته آینده رنگ کرونایی قم تغییر نماید.
وی با اشاره به این که روند واکسیناسیون در این استان مطلوب نیست، ادامه 
داد: استان قم در تزریق دُزهای اول و دوم از میانگین کشوری عقب است و بر 

اساس آمارها در دُز سوم این عقب ماندگی بیشتر می باشد.
مصری با تاکید بر این که باید جلسات اقناع سازی برای پیشگیری از واکسن 
هراسی افزایش یابد، تصریح کرد: با وجود این که در استان قم یک میلیون و ۳۵۰ 
هزار نفر جمعیت ساکن هستند، تاکنون یک میلیون و 8۵۶ هزار دُز واکسن کرونا 

تزریق شده که آمار پایینی است.
وی خاطرنشان کرد: در حال حاضر وضعیت کرونا به جایی رسیده که مرگ ومیر 
تک رقمی شده، ولی با توجه به پیش بینی شیوع کرونا در فصل تابستان باید 

دستورالعمل های  بهداشتی را رعایت کرد.
آخرین وضعیت واکسیناسیون در استان قم

معاون فنی مرکز بهداشت استان قم به خبرنگار ایرنا گفت: گروه هدف بالای 

۱۲ سال در استان قم تاکنون ۷۶ درصد دُز اول و ۶۵ درصد دُز دوم را دریافت 
کرده اند که نشان دهنده اعتماد سه چهارم قمی ها به واکسن می باشد، اگرچه 
انتظار می رود با تزریق واکسن کرونا به سایر افراد ایمنی نسبت به این بیماری در 

جامعه افزایش پیدا کند.
محمدجواد باقریان افزود: ۷۶ درصد از گروه هدف بالای ۱8 سال نیز دُز اول، 
 ۶۶ درصد دُز دوم و ۲۷ درصد دُز سوم را دریافت کرده اند که باید برای ارتقاء این 
شاخص ها تلاش های بیشتری بالاخص اقناع افکار عمومی و آموزش های موثرتر 

برای این گروه صورت گیرد.
وی خاطرنشان کرد: تزریق دُز اول واکسن به کودکان پنج تا ۱۲ سال، در سطح 

کشور ۲۴ درصد و در استان قم ۷ درصد است.
76 درصد از گروه هدف در قم دُز اول واکسن را دریافت کرده اند

رییس مرکز بهداشت قم در گفت وگو با خبرنگار ایرنا، بیان کرد: در حال حاضر 
گروه های سنی پنج سال به بالا در استان قم می توانند نسبت به تزریق واکسن 
اقدام کنند و تمام واکسن های مورد تایید وزارت بهداشت نیز در این استان موجود 

است و محدودیتی وجود ندارد.
سیامک محبی افزود: تاکنون بیش از یک میلیون و 8۵۶ هزار دُز واکسن در سه 
نوبت به شهروندان استان قم تزریق شده که ۷۶ درصد از گروه هدف دُز اول را 

دریافت کرده اند که نشان دهنده اعتماد مردم به واکسن است.
به گفته وی، ۶۶ درصد دُز دوم و ۲۷ درصد نیز دُز سوم را دریافت کرده اند.

وی ادامه داد: درصد دُزهای اول و دوم تزریق شده در قم کمی پایین تر از 
میانگین کشوری است، ولی استان قم در تزریق دُز سوم در مقایسه با شهرهای 

اطراف وضعیت بهتری دارد.
محبی خاطرنشان کرد: در گروه سنی ۱۲ تا ۱8 سال که گروه سنی دانش 
آموزان است، تاکنون ۷۴ درصد و در گروه سنی ۵ تا ۱۲سال کمتر از ۷ درصد 
واکسیناسیون انجام شده است که کمتر از میانگین کشوری است و لازم است 

اهمیت موضوع برای مردم بیشتر تبیین شود.
شهروندان باید به باور درستی از تاثیر واکسن کرونا برسند

وی با تاکید بر این که مردم باید نسبت به اثرات واکسن به باور درستی برسند، 
بیان کرد: طبق تحقیقات صورت گرفته، ۶۲ درصد افراد فوت شده ناشی از کرونا 
در پیک ششم هیچ واکسنی دریافت نکرده بودند و  ۳۰ درصد نیز واکسیناسیون 

ناقص داشتند.
محبی افزود: همچنین بر اساس بررسی های انجام شده در استان قم، علی رغم 
سرایت بالای سویه اومیکرون نسبت به سویه دلتا، تعداد مبتلایان ۳ برابر، بیماران 
بستری ۱۰ برابر و مرگ ومیرها 8 برابر در پیک ششم نسبت به پیک پنجم کاهش 

یافت که ناشی از اثرات واکسن است.
وی ادامه داد: اگرچه با حد مطلوب واکسیناسیون در استان قم فاصله داریم، 
ولی با وجود همه محدودیت ها با آسیب کمتری از پیک ششم گذر کردیم که 

عمدتا ناشی از واکسیناسیون در ماه های گذشته بود.
همه گروه های سنی باید با اعتماد و اطمینان کامل نسبت به واکسیناسیون 

اقدام کنند
وی تصریح کرد: در استان قم نیز همانند بسیاری دیگر از استان ها، برخی 
گروه ها نسبت به اثرات واکسن تبلیغات منفی دارند و باعث تردید مردم و خدشه 

به اعتماد و باور شهروندان شده اند.
رییس مرکز بهداشت قم با تاکید بر این که همه گروه های سنی باید با اعتماد 
و اطمینان کامل نسبت به واکسیناسیون اقدام کنند، گفت: درصدی از کادر 
درمان نیز متاثر از گروه های ضد واکسن، اقدام به تزریق واکسن نکرده اند و به 
همین علت میزان واکسیناسیون کادر درمان از میانگین استان پیشروی کرده، 

ولی به ۱۰۰ درصد نرسیده است.
وی با بیان این که دانشگاه علوم پزشکی برای ترغیب و تشویق این قشر تلاش 
زیادی نموده است، افزود: در حوزه معاونت بهداشتی که شامل تمام مراکز 
بهداشتی استان و شهرستان و واحدهای محیطی است بیش از ۹۹ درصد دُز 
اول و ۷۵ درصد دُز سوم را دریافت کرده اند که این میزان  با توجه به فراخوانی که 

صورت گرفته به بیش از ۹۰ درصد می رسد.
وی ادامه داد: دانشجویان دانشگاه  علوم پزشکی در زمینه واکسن در مقایسه 
با میانگین استان وضعیت بهتری دارند، ولی اطلاعاتی دقیقی در زمینه میزان 

واکسیناسیون دانشجویان سایر دانشگاه های استان در دسترس نداریم.
محبی تاکید کرد: با توجه به فعال شدن مدارس و دانشگاه ها، مسوولان باید 
نسبت به اقناع افکار اقشار مختلف جامعه به ویژه دانش آموزان، اولیا و مربیان 
تلاش کنند تا برای سال تحصیلی آینده  نگرانی بابت واکسیناسیون نداشته 

باشیم.
را دریافت  آموزش وپرورش واکسن خود  از ۹۰ درصد کادر  افزود: بیش  وی 

کرده اند و انتظار داریم همکاران فرهنگی، واکسیناسیون دُز سوم را کامل کنند.
وی همچنین خاطرنشان کرد: در قشر طلاب با توجه به اطلاعاتی که داریم 
بسیاری از مراجع، علما و روحانیون از واکسن استقبال کرده اند، امیدواریم سایر 

گروه های مرتبط نیز برای واکسیناسیون خودشان اقدام کنند.
محبی تاکید کرد: حساس کردن شهروندان نسبت به موضوع کرونا و واکسن، 
اثرات واکسن مهم ترین راهکار  اقناع سازی در زمینه  و  آموزش  اطلاع رسانی، 
افزایش واکسیناسیون است. وی تصریح کرد: هم زمانی واکسیناسیون عمومی 
و ابتلا به کرونا در پیک پنجم رخ داد و افرادی که واکسن زدند و هم زمان مبتلا 
شدند قبل از این که واکسن آنتی بادی در بدن ایجاد کند، ویروس کرونا در برخی 
افراد باعث عوارض ناگواری شد و در آن مقطع شایعاتی مبنی بر این که واکسن 
ایجاد بیماری می کند، قوت گرفت؛ آمار پایین تزریق دُز سوم واکسن نیز به 
همین دلیل است. وی با اشاره به این که در حال حاضر ایران در بین کشورهای 
پیشرو در میزان واکسیناسیون است و در این زمینه دولت تمهیدات لازم برای 
تهیه واکسیناسیون و ایمن سازی ایجاد کرده است، ادامه داد: مردم نسبت به 
کارشناسان حوزه سلامت اعتماد کافی داشته باشند و درصورتی که این اعتماد 
وجود داشته باشد بدون نگرانی واکسیناسیون گروه های مختلف انجام می شود و 

بیماری کرونا در کشور ریشه کن می شود.
آمار پایین مرگ ومیر بین افرادی که واکسن کرونا تزریق کرده اند

احمد حرمتی معاون آموزشی دانشگاه علوم پزشکی قم نیز با اشاره به لزوم 
واکسیناسیون گفت: بین ۲ تا چهار درصد بیماران مبتلا به کرونا فوت می شوند، 
ولی مرگ ومیر بین کسانی که واکسن زده باشند شاید ۲ نفر در یک هزار نیز 

نباشد.

عادی انگاری کرونا خطری جدی در استان قم است؛

سلامت مردم زیرسایه ترس های ساختگی از واکسن کرونا
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وزیر جهادکشاورزی :

یارانه نان و دارو تغییر نمی کند
وزیر جهادکشاورزی ضمن تاکید بر اینکه یارانه نان و دارو تغییر نمی کند و در مورد آرد 
صنف و صنعت نیز مبلغ جبرانی واریز خواهد شد گفت: تا زمانی که زیرساخت های 
لازم برای اختصاص کالابرگ کالاهای اساسی فراهم نشود، یارانه این اقلام بصورت 

نقدی واریز خواهد شد.
سید جواد ساداتی نژاد در گفت وگو با بخش خبری ۲۱، درباره زمان توزیع کالابرگ 
برای اقلام اساسی اظهار کرد: طبق قانون باید به سمت کالابرگ برویم، اما چون در 
حال حاضر زیرساخت های لازم برای این کار فراهم نیست،  فعلا یارانه ها با واریز نقدی 

پرداخت می شود.
وزیر جهاد کشاورزی افزود: فراهم کردن زیرساخت های توزیع کالا برگ الکترونیک 
زمانبر است و هر زمان که این زیرساخت ها آماده شود، طبق قانون پیش خواهیم 

رفت.
ساداتی نژاد همچنین درباره لزوم هدفمند کردن یارانه ها گفت: عواملی مانند 
دستمزدها، تورم، افزایش بهای انرژی و خشکسالی که کمبود جهانی مواد غذایی 
را در پی داشته، باعث افزایش قیمت ها شده و اخیرا نیز بحران اوکراین به آن دامن 

زده است.
وی با بیان اینکه مردمی سازی و توزیع عادلانه یارانه ها موضوع مهم مورد نظر 
مجلس و دولت است و باید اجرا شود، به برخی از آسیب های ارز ترجیحی اشاره کرد 
و افزود: حذف این نوع اختصاص ارز یک اصلاح بزرگ اقتصادی است که دولت ها 

باید آن را انجام می دانند و دولت سیزدهم این کار را اصلاحی به سود مردم می داند.
وزیر جهاد کشاورزی با اشاره به اینکه در مورد آرد صنف و صنعت نیز مبلغ جبرانی 
واریز خواهد شد و مردم دغدغه ای از این لحاظ نداشته باشند، تصریح کرد: دو ماه 
قبل از اجرای این طرح، واریز نقدی یارانه آغاز می شود تا قدرت خرید مردم بالا برود.
وی تعیین مهلت بازپرداخت ۳ ماهه برای هزینه گندم بخش صنف و صنعت را از 

اقدامات دولت برای کمک به این بخش خواند.
ساداتی نژاد با تاکید بر اینکه یارانه ها حذف نمی شود،   تصریح کرد:  هدف اصلی 

از اجرای این طرح، عدالت در حوزه یارانه هاست و از کالاها به افراد منتقل می شود.
 

رئیس سازمان بورس و اوراق بهادار:

 سرمایه گذاری غیر مستقیم در بورس 
گسترش می یابد

رئیس سازمان بورس و اوراق بهادار گفت: توسعه نهاد های مالی گام موثری در 
گسترش سرمایه گذاری غیرمستقیم در بازار سرمایه است.

مجید عشقی با اشاره به گسترش بازار سرمایه طی ۲-۳ سال اخیر تصریح کرد: 
اکنون بازار سرمایه قابل مقایسه با گذشته نیست و سرمایه گذاری مستقیم، با اتفاقاتی 

که در سال ۹۹ نمود پیدا کرد، یکی از دغدغه های جدی سازمان به شمار می رود.
او ادامه داد: یکی از دلایل اتفاقات و فراز و فرود های اواخر ۹8 و ۹۹، عدم آشنایی 
سرمایه گذاران تازه وارد به بازار سرمایه بود و ریزش بازار پس از این زمان، بی اعتمادی 

را در پی داشت که جبران این بی اعتمادی، زمان بر خواهد بود.
رییس سازمان بورس اقدامات صورت پذیرفته در بازار سرمایه را در راستای بازگشت 
اعتماد عمومی نسبت به این بازار برشمرد و گفت: اکنون باید تمرکز از سرمایه گذاری 
مستقیم مهار شود و با ایجاد بستر های مناسب، سرمایه گذاری غیرمستقیم به شدت 

توسعه یابد.
او شرکت های کارگزاری را همواره یک گام جلوتر از سازمان بورس و ارکان بازار 
برشمرد و عنوان کرد: اگرچه بیان این مطلب شاید از سوی رئیس سازمان بورس 
عجیب باشد، اما این واقعیتی است که وجود داشته و باید ارکان بازار و نهاد ناظر بازار 
با سرعت خود را به این حد برساند تا ترویج سرمایه گذاری غیر مستقیم با سرعت و 

شتاب بیشتری در جامعه نهادینه شود.
عشقی با بیان اینکه سرمایه گذاری مستقیم، هیجانات و فشار به سامانه ها را در پی 
دارد، اذعان کرد: ورود حجم گسترده ای از سرمایه گذاران خرد به معاملات مستقیم 
بازار در هیچ جای دنیا مشاهده نمی شود. ورود حجم بالای سرمایه گذاری خرد به 
بازار سرمایه در ایران و معامله خرد آنها، فشار سنگینی را به سامانه های نظارتی، 

سامانه های معاملاتی، تسویه و سامانه های کارگزاری ها وارد می کند.
او با تأکید بر گسترش فرهنگ سرمایه گذاری غیرمستقیم خاطرنشان کرد: سازمان 
بورس با صدور مجوز های جدید برای صندوق ها، سبدگردانی و خدمات حول محور 
سرمایه گذاری غیر مستقیم، تلاش کرده تا سرمایه گذاری غیرمستقیم را توسعه دهد.

وزیر اقتصاد و امور دارایی :

سیاست های حمایتی اولویت 
عادلانه کردن یارانه هاست

وزیر اقتصاد و امور دارایی گفت: اصلاح سیاست های حمایتی مخصوصاً در کالای 
استراتژیکی مثل نان جزو اولویت های طرح عادلانه کردن یارانه هاست و درباره سایر 

کالاها نیز ارائه کالابرگ در دستور کار قرار می گیرد.
»سید احسان خاندوزی« روز دوشنبه در حاشیه نشست هم اندیشی استانداران 
سراسر کشور که با محوریت مردمی سازی و توزیع عادلانه یارانه ها در وزارت کشور 
برگزار شد، در جمع خبرنگاران اظهار داشت: پس از تکلیف قانون لایحه بودجه 
۱۴۰۱ در قبال محدود شدن ارز کالاهای اساسی، لازم بود سیاست های حمایتی 

مشخصی اتخاذ شود.
وی افزود: به همین منظور جلسات متعددی در ستاد اقتصادی دولت برگزار شد که 

طرح اصلاح نظام یارانه کالاهای اساسی را به همراه داشت.
وزیر اقتصاد و امور دارایی گفت: با وجود آغاز سال جدید و تقارن آن با ماه مبارک 
رمضان وقفه ای در اصلاح پرداخت یارانه ارز ترجیحی ایجاد شد و بعد از این ایام از 
تمام ارکان اجرایی دعوت شد تا نسبت به جزئیات و ابهامات طرح در دستگاه ها و 

سطوح استانی شفاف سازی شود.
خاندوزی افزود: نشست امروز با حضور تمام مسئولان اقتصادی دولت و استانداران 
و مقامات اجرایی مؤثر برگزار شد که در ابتدا رئیس سازمان برنامه و بودجه به عنوان 
مرکز هماهنگی اصلاح یارانه کشور گزارشی ارائه داد و در ادامه آقای مخبر به عنوان 
مسئول اجرایی نکاتی را مطرح کرد و ما هم به عنوان مجری اصلاح یارانه های آرد 

خبازی توضیحات و جزئیاتی ارائه کردیم.
وی با ابراز امیدواری نسبت به اینکه طرح جدید پرداخت یارانه ها با توجه به توجیه 
ابهام و حداکثر کارآمدی پیگیری شود، در  با کمترین  استانداران از همین فردا 
خصوص جزئیات این طرح توضیح داد: اصلاح سیاست های حمایتی مخصوصاً در 
کالای استراتژیکی مثل نان جزو اولویت های طرح است و در مورد سایر کالاها هم بر 

اساس مصوبه مجلس ارائه کالابرگ در دستور کار قرار می گیرد.

بانک مرکزی اعلام کرد؛
رشد 100 درصدی معاملات ارز در سامانه نیما

بانک مرکزی اعلام کرد: میزان معاملات انجام شده در سامانه نیما با رشدی معادل 
۱۰۰ درصد، به ۴ میلیارد دلار از ابتدای سال جاری تاکنون رسید.

به گزارش بانک مرکزی، بر اساس معاملات روز گذشته در سامانه نیما صادرکنندگان 
رکورد  صادرات،  از  حاصل  ارزهای  دلاری  معادل  میلیون  از ٣٣٢  بیش  فروش  با 

معاملات سامانه نیما از ابتدای سال تاکنون را شکستند.
افزایش فروش صادرکنندگان در سامانه نیما در سال جاری موجب شده که مجموع 
معادل دلاری معاملات از ابتدای سال جاری تا روز گذشته بیش از چهار میلیارد دلار 
شود که این میزان در مقایسه با مدت مشابه سال گذشته ١٠٠ درصد رشد نشان 

می دهد.
بر این اساس افزایش صادرات غیرنفتی در سال جاری با رکورد زنی معاملات انجام 

شده در سامانه نیما تبلور یافته است.
تأمین  با هدف تسهیل  نیما(  ارزی )سامانه  همچنین نظام یکپارچه معاملات 
فروشندگان  و  )واردکنندگان(  خریداران  آن،  از  استفاده  با  و  شده  راه اندازی  ارز 
)صادرکنندگان( ارز متناسب با نیازهای خود نسبت به انجام عملیات ارزی در محیط 

الکترونیک اقدام می کنند.

یک کارشناس اقتصادی گفت: مسئولان درباره میزان 
افزایش قیمت ها نسبت به آنچه که در جیب خود دارند 
حرف می زنند و نه آنچه بخش بزرگی از مردم به عنوان حقوق 
دریافت می کنند. به نظر می رسد بسیاری از مسئولان اطلاع 
دقیقی از قیمت ها ندارند چراکه تا کنون نسبت به خرید 
اقدام نکرده اند و اساسا میزان افزایش مواد غذایی برای آنها 
مساله  و دغدغه ای نیست و افزایش قیمت دو برابری گوشت 

را احساس نمی کنند.
مرتضی سامتی در گفت وگو با ایلنا درباره افزایش قیمت 
قابل توجه برخی از اقلام پس از حذف ارز ترجیحی گندم و 
در عین حال ادعای مسئولان مبنی بر آغاز کنترل تورم اظهار 
داشت: امروز اینگونه تصور می شود که کسانی می توانند به 
پست مدیریت دست پیدا کنند که نسبت به وعده هایی که 
داده اند، بی تعهد باشد و به راحتی برای عدم انجام تعهدات 
خود توجیه بیاورند و روی ناکارآمدی خود سرپوش بگذارند.

این کارشناس اقتصادی تاکید کرد: در کشورهای خارجی 
هم چنین اقدامی از سوی مسئولان دیده می شود اما مردم 
این کشورها این توانایی را دارند که در مقابل ناکارآمدی 
دولت بایستند اما در ایران فشار مردم نسبت به عملکرد 
مانند  بهانه هایی  با  وعده ها  اجرای  عدم  و  دولت  ضعیف 

تحریم گرفته می شود.
سامتی افزود: در حال حاضر به شرایطی رسیده ایم که 
مسئولان درباره شرایط اقتصادی، واقعی سخن نمی گویند 
در حالی که کالاهای محسوس از جمله نان افزایش پیدا 

کرده از کاهش نرخ تورم حرف می زنند.
وی گفت: مسئولان درباره میزان افزایش قیمت ها نسبت 

به آنچه که در جیب خود دارند حرف می زنند و نه آنچه 
بخش بزرگی از مردم به عنوان حقوق دریافت می کنند. به 
نظر می رسد بسیاری از مسئولان اطلاع دقیقی از قیمت ها 
ندارند چراکه تا کنون نسبت به خرید اقدام نکرده اند و اساسا 
دغدغه ای  و  مساله   آنها  برای  غذایی  مواد  افزایش  میزان 
احساس  را  گوشت  برابری  دو  قیمت  افزایش  و  نیست 

نمی کنند.

استانی  سفرهای  درباره  اقتصادی  کارشناس  این 
رییس جمهور و هیات دولت و ارتباط مستقیم آنها با مردم 
مناطق محروم اظهار داشت:  تدارک و آماده سازی مناطق 
از سوی استانداری و فرمانداری ها به اجرا می رسد از این رو 
برنامه ریزی به نحوی انجام می شود که نشان دهند بهترین 
اقدامات را در استان و مناطق انجام شده و عملکرد خوبی 
مدعی  اخیرا  گفت:  اقتصادی  کارشناس  این  داشته اند. 

شدند عامل افزایش نرخ تورم، افزایش حقوق کارگران بوده  
است در حالی که مگر چند درصد از قیمت تمام شده یک 
کالا یا خدمات شامل نیروی انسانی می شود؟ سهم نیروی 
انسانی بر قیمت تمام شده یک کالا حدود ۲۰ درصد است 
که افزایش حقوق کارگر نمی تواند اثر قابل توجهی بر قیمت 
تمام شده بگذارد اما همین مسئولانی که افزایش اخیر نرخ 
تورم را افزایش حقوق کارگر اعلام می کنند، خودشان حقوق 
بالایی دریافت می کنند و سالانه حقوقشان افزایش پیدا 
می کند. وی افزود: سوال ساده این است که چرا نمایندگان 
هزینه  تومان  میلیاردها  مجلس  به  ورود  برای  مجلس 
می کنند؟ آیا این هزینه ها به صرفه است و درآمد مجلس این 

هزینه ها را پوشش خواهد داد؟!
سامتی با اشاره به پاسخ دولت به انتقادات مردمی گفت: 
تورم  نرخ  افزایش  و  گرانی ها  به  نسبت  کسی  که  هربار 
در  توانسته اند  می گویند  آقایان  کرده،  مطرح  انتقاداتی 
کشور امنیت ایجاد کنند اما مگر ناامنی فقط لشگرکشی 
خرید،  توان  کاهش  دزدی،  اختلاس،  است؟  خارجی ها 
افزایش نرخ تورم، رشد بزهکاری و... جزو ناامنی محسوب 

نمی شوند؟
این کارشناس اقتصادی گفت: افرادی در قدرت هستند 
که اجازه انجام اقداماتی که به نفع مردم است را نمی دهند 
چراکه منافع آنها در صورت بهبود وضعیت مردم به خطر 
می افتد. این افراد به صورت غیرمستقیم تعیین کننده 
سیاست ها هستند و به منابع بانکی و واردات دسترسی 
دارند و تا زمانی که این گروه حذف نشوند رانت هم از اقتصاد 

حذف نمی شود.

یک کارشناس اقتصادی مطرح کرد؛

ناامنی یعنی افزایش نرخ تورم، اختلاس، دزدی و کاهش توان خرید مردم

آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی 

آگهی ماده سه قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده تشکیلی 
طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند.

۱- رای شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۱۵8۹مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۷۹۵مربوط به تقاضای 
آقای علی براتی فرزند حیدرعلی در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۵۰/۳۰مترمربع پلاک شماره باقیمانده ۱۱۰۶۱ 
و ۱۱۰۶۲ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از صندوق ذخیره علوی ۱- 
سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر۹۳ صفحه۱8۷ وبه موجب سند رسمی شماره ۶۰۵۵۶ مورخ ۱۳۶۷/۱۲/۰۴ دفترخانه 
۶ قم ۲- سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر۱۱۱ صفحه۴۵۷ وبه موجب سند رسمی شماره ۵۴۵۲۴ مورخ ۱۳۶۴/۰۲/۰۷ 

دفترخانه ۶ قم )م الف ۱۳۳8۹(
۲- رای شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۱۹۳۹مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۵۱۶مربوط به تقاضای 
آقای سید مهدی طاهری فرزند سیداسداله در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۵۶/۲۶مترمربع پلاک شماره 
۱۱۵۶8اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از رضا سالم وحورا وزهرا 
فرهادی از ورثه مرحوم حسین فرهادی به موجب اظهارنامه ثبتی شماره ۵۱۵۵ مورخ ۱۳۳۶/۰۴/۲۰ ثبت قم)م الف ۱۳۳۹۰(
۳- رای شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۲۴۰۳ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۴۱۳مربوط به تقاضای 
آقای علی عسگری فردوئی فرزند مسلم در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۳۲/۲۷ مترمربع پلاک شماره۱۷۲ فرعی 
از۱۱۰۲۶ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر۴۷۱ صفحه 8۹ وبه 

موجب سند رسمی شماره ۱۴۹۲۰۹ مورخ ۱۳۹۰/۰8/۱۴ دفترخانه 8 قم)م الف ۱۳۳۹۳(
۴- رای شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۲۷۴۶ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۶۶8مربوط به تقاضای 
آقای امیر صادقی فرزند حسین در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۳۰۲/۷۶ مترمربع پلاک شماره۱۱۱۵۷ اصلی 
واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم به موجب سند رسمی شماره ۱۲۷۰۱۶ مورخ ۹۷/۱/۲۰ دفترخانه ۵ قم 

)م الف ۱۳۳۹۵(
۵- رای شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۲۰8۶ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰88۴مربوط به تقاضای 
خانم مریم نصاری فرزند عبدعلی در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 8۳/۴۷ مترمربع پلاک شماره ۲۴۵ فرعی 
از۱اصلی واقع در قم بخش چهار حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از سید نصراله راوند خریداری به 

موجب سند رسمی شماره ۱۰8۳۶ مورخ ۱۳۵۳/۰۲/۲۱ دفترخانه ۲۰ قم)م الف ۱۳۴۲۲(
۶- رای شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۲۳۲۷ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۴۹۲مربوط به تقاضای 
آقای خلیل خادمی فرزند ابراهیم درششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۴8/8۰ مترمربع پلاک شماره ۱۰۴۲۰ اصلی 
واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از حسین وعباس الماسی هردو از وراث مرحوم 

مرتضی الماسی خریداری به موجب سند رسمی شماره ۲۰۰۱8 مورخ ۱۳۳۷/۰۵/۲۹ دفترخانه ۵ قم )م الف ۱۳۴۲۳(
۷- رای شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۱۴۵۲ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۶۲۷مربوط به تقاضای 
آقای علی کیهان پرست فرزند اسماعیل درششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱۵۰ مترمربع پلاک شماره ۱۱۱۹۵ 
و ۱۰۵۳۰ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند رسمی شماره ۲۵8۲۳ مورخ ۱۳۹8/۱۰/۲۵و 

اقرارنامه اصلاحی شماره ۳۰۲۰۶ مورخ ۱۴۰۰/۰8/۰۱ دفترخانه ۳۹ قم )م الف ۱۳۴۲۴(
8- رای شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۲۵۱۶ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۹۲۶مربوط به تقاضای 
آقای حسین جان صمدی لنکرانی فرزند صدرالدین درششدانگ یک باب ساختمان به مساحت۱۲۳/۱۲ مترمربع پلاک 
شماره ۱۰۶۱۶ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم ۱-سند رسمی شماره ۵۰۵۱8 مورخ ۱۳۵۷/۰۹/۰۹ 
دفترخانه ۳ قم نسبت به ۱۱۷ مترمربع۲- مبایعه نامه عادی مع الواسطه از محمد تقی اشراقی احدی از وراث شهاب اشراقی 

نسبت به ۶ متر مربع)م الف ۱۳۴۲۵(
۹- رای شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۲۳۳۶ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۱۹۲مربوط به تقاضای 
آقای جواد شیک فرزند حسین در سه دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ ۱۹۱/۳8 مترمربع 
پلاک شماره ۱و۲و۵و۶و۷ باقیمانده فرعی از ۶۱۳۶ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه 
عادی مع الواسطه از وراث حسین سلمانی شیک نسبت به ششدانگ پلاک های باقیمانده ۶۱۳۶ اصلی و۶۱۳۶/۱ اصلی 
و۶۱۳۶/۶ اصلی و ۶۱۳۶/۷ اصلی و سه دانگ مشاع از ششدانگ پلاک ۶۱۳۶/۲ اصلی وچهار دانگ مشاع از ششدانگ 
پلاک ۶۱۳۶/۵ اصلی صادره در دفاتر ۹ و ۷۷ صفحات ۱۶8 و۱۶۹ و۱۹۳ ودفتر ۲۷۲ صفحه ۲۴۴ ومبایعه نامه عادی 
خریداری از توران حداد زاده موجب سند مالکیت صادره در دفتر ۷۷ صفحه ۱۹۹ نسبت به دو دانگ مشاع از ششدانگ 
پلاک ۶۱۳۶/۵ اصلی رسمی وبه موجب حصروراثت شماره ۹۹۰۹۹۷۲۵۲۴۰۰۰۵۱۱ شعبه ۴۰ شورای حل اختلاف)م الف 

)۱۳۴۲8
۱۰- رای شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۲۳۳8 مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۱۹۳مربوط به تقاضای 
خانم فاطمه مهربان فرزند احمد در سه دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ ۱۹۱/۳8 مترمربع 

پلاک شماره ۱و۲و۵و۶و۷ وباقیمانده اصلی از ۶۱۳۶ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه 
عادی مع الواسطه از وراث حسین سلمانی شیک نسبت به ششدانگ پلاک های باقیمانده ۶۱۳۶ اصلی و۶۱۳۶/۱ اصلی 
و۶۱۳۶/۶ اصلی و ۶۱۳۶/۷ اصلی و سه دانگ مشاع از ششدانگ پلاک ۶۱۳۶/۲ اصلی وچهار دانگ مشاع از ششدانگ 
پلاک ۶۱۳۶/۵ اصلی صادره در دفاتر ۹ و ۷۷ صفحات ۱۶8 و۱۶۹ و۱۹۳ ودفتر ۲۷۲ صفحه ۲۴۴ ومبایعه نامه عادی 
خریداری از توران حداد زاده موجب سند مالکیت صادره در دفتر ۷۷ صفحه ۱۹۹ نسبت به دو دانگ مشاع از ششدانگ 
پلاک ۶۱۳۶/۵ اصلی رسمی وبه موجب حصروراثت شماره ۹۹۰۹۹۷۲۵۲۴۰۰۰۵۱۱ شعبه ۴۰ شورای حل اختلاف)م الف 

)۱۳۴۲۹
۱۱- رای شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۱۶۴۱ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۳۹۵مربوط به تقاضای 
آقای محمد محبی فرزند علی درسه دانگ مشاع از ششدانگ یک باب کارخانه به مساحت ۳۰۱۲/۰۴مترمربع پلاک 
شماره ۱۱۲8۷اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی صادره دردفترالکترونیکی 
الف  )م  قم  مورخ ۱۳۹8/۰۷/۰۶دفترخانه ۷۵  شماره ۱۹۴۵۲  رسمی  سند  موجب  وبه   ۱۳۹8۲۰۳۳۰۰۰۱۰۱۶۷۶۲

)۱۳۴۳۰
۱۲- رای شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۱۶۳۶ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۳۹۴مربوط به تقاضای 
آقای حسن محبی فرزند علی درسه دانگ مشاع از ششدانگ یک باب کارخانه به مساحت ششدانگ ۳۰۱۲/۰۴مترمربع 
پلاک شماره ۱۱۲8۷اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی صادره دردفترالکترونیکی 
الف  )م  قم  مورخ ۱۳۹8/۰۷/۰۶دفترخانه ۷۵  شماره ۱۹۴۵۲  رسمی  سند  موجب  وبه   ۱۳۹8۲۰۳۳۰۰۰۱۰۱۶۷۶۲

)۱۳۴۳۱
به  ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۲۵۷مربوط  کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۲۱۹۶ شماره  رای   -۱۳
مساحت  به  ساختمان  باب  یک  ششدانگ  از  مشاع  سهم  در ۲۶/۵۰  اسداله  فرزند  دوست  یزدان  زهرا  خانم  تقاضای 
ششدانگ ۲۴۰/۷۰ مترمربع باستثناء ثمنیه اعیانی پلاک شماره ۱۰88۹ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک 
اداره یک قم سهم الارث از سند رسمی شماره ۱۷۳۰۱۵ مورخ ۱۳۹۱/۱۰/۱۰ دفترخانه ۳ قم وبه موجب حصروراثت 
شماره ۹۷۰۹۹۷۲۵۲۴۰۰۲۱۵۰ مورخ ۱۳۹۷/۰۶/۲۵شعبه ۴۰ شورای حل اختلاف احدی از ورثه مرحوم محسن یزدان 

دوست) م الف ۱۳۴۳۲(
۱۴- رای شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۲۲۰۴ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۲۶۰مربوط به تقاضای 
آقای مجتبی یزدان دوست فرزند حسن در 8۱/۷۰ سهم مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 
۲۴۰/۷۰ مترمربع پلاک شماره ۱۰88۹ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند رسمی انتقال اجرایی 

شماره ۲۲۳۹۰ مورخ ۱۳۹۹/۰8/۰۱ دفترخانه ۷۵ قم) م الف ۱۳۴۳۳(
۱۵- رای شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۲۲۰۱ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۲۵۹مربوط به تقاضای 
خانم فاطمه یزدان دوست فرزند محسن در ۴۴/۱۷ سهم مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ ۲۴۰/۷۰ 
مترمربع باستثناء ثمنیه اعیانی پلاک شماره ۱۰88۹ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سهم الارث از 
سند رسمی شماره ۱۷۳۰۱۵ مورخ ۱۳۹۱/۱۰/۱۰ دفترخانه ۳ قم وبه موجب حصروراثت شماره ۹۷۰۹۹۷۲۵۲۴۰۰۲۱۵۰ 

مورخ ۱۳۹۷/۰۶/۲۵شعبه ۴۰ شورای حل اختلاف احدی از ورثه مرحوم محسن یزدان دوست) م الف ۱۳۴۳۴(
به  ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۲۵8مربوط  کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۲۱۹8 شماره  رای   -۱۶
تقاضای آقای محمد امین یزدان دوست فرزند محسن در 88/۳۳ سهم مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 
ششدانگ ۲۴۰/۷۰ مترمربع باستثناء ثمنیه اعیانی پلاک شماره ۱۰88۹ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره 
یک قم سهم الارث از سند رسمی شماره ۱۷۳۰۱۵ مورخ ۱۳۹۱/۱۰/۱۰ دفترخانه ۳ قم وبه موجب حصروراثت شماره 
۹۷۰۹۹۷۲۵۲۴۰۰۲۱۵۰ مورخ ۱۳۹۷/۰۶/۲۵شعبه ۴۰ شورای حل اختلاف احدی از ورثه مرحوم محسن یزدان دوست) 

م الف ۱۳۴۳۵(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با 
توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته 
باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه یک قم تسلیم و رسید آن را 
اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی 
آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه 

نخواهد بود.
)ایمان و اقتصاد مردم(
نوبت اول: 14۰1/۰2/۰5
نوبت دوم: 14۰1/۰2/2۰
مهدی زارع شحنه-رییس ثبت منطقه یک قم

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های 
تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند:

۱- رأی شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱88۵۹ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۲۲۶ مربوط به تقاضای 
آقای ناصر فرجی وثیق فرزند اکبر درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت8۰/۴۰ مترمربع 
پلاک شماره فرعی از۲۳۰۳ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی ثبت دفتر 

الکترونیکی ۴۱۶۱-۱۳۹۷)م الف۱۳۳8۷(
۲- رأی شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱88۰۱ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۳۳۷ مربوط به تقاضای 
آقای محمد داودی فرزند عزیزعلی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۲۴/۹۳ 
مترمربع پلاک شماره فرعی از۲۱8۵ و۲۱8۶ اصلی که طبق بخشنامه سازمان به پلاک ۲۱8۶ اصلی تبدیل شده واقع در 
قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی وخریداری مع الواسطه از همایون بیگدلی صفحه ۳۴۳ دفتر ۲۳)م 

الف۱۳۳88(
۳- رأی شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۹۱۹۰ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۱۰۵ مربوط به تقاضای 
آقای قدرت ایمانی فرزند عباداله درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۲۰ مترمربع 
پلاک شماره فرعی از۲۱8۱ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه 

از حسین رضویان وفدسی رضویان واعظم میرشجاعی مقدم ومصطفی رضویان وراث سید محمد رضویان)م الف۱۳۳۹۱(
۴- رأی شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۹۶۷۴ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۱۰۶ مربوط به تقاضای 
آقای قدرت ایمانی فرزند عباداله درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۶۹/۶۶ مترمربع 
پلاک شماره فرعی از باقیمانده ۲۱8۴ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع 
الواسطه از وراث مرحوم غریب رضا زند طی سند قطعی شماره ۷۶۹۹۵ و۷۶۹۹8 مورخ ۱۳۶8/۱۲/۲۶ و۷۶۹۹۹ مورخ 

۱۳۶8/۱۲/۲8 دفترخانه ۳ قم)م الف۱۳۳۹۲(
۵- رأی شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۹۳۷۱ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۳۲۹ مربوط به تقاضای 
خانم نرجس برزگر پیشه فرزند حیدر درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۳۲ مترمربع 
پلاک شماره فرعی از ۲۲8۰ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه 

از محمود هورتمی وابوالقاسم هورتمی طی سند قطعی شماره ۹۱۱۴ مورخ ۱۳۵۱/۱۰/۷ دفترخانه ۱۷ قم)م الف۱۳۳۹۴(
۶- رأی شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۹۴۷۱ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۱۷۵ مربوط به تقاضای 
آقای مهدی بدرخانی فرزند محمود درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت۱۵۴ مترمربع 
پلاک شماره فرعی از۲۳۰8 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از 

سید جمال غفاری صفحه ۹۰ دفتر۴۱۶)م الف۱۳۴۲۱(
۷- رأی شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱88۳۷ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱8۳۰ مربوط به تقاضای 
آقای ابوالفضل فرجام فرزند رضا درقسمتی از سه دانگ مشاع ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
۳۱مترمربع پلاک شماره ۱ فرعی از ۲۴۵۵ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند 

قطعی صفحه ۱۱ دفتر ۱۱۰)م الف۱۳۴۲۶(
8- رأی شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱88۳8 مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱8۳۱ مربوط به تقاضای 
خانم زهرا افشاری فرزند حسینعلی درقسمتی از سه دانگ مشاع ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
۳۱مترمربع پلاک شماره ۱ فرعی از ۲۴۵۵ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی وخریداری 

مع الواسطه از ابوالفضل فرجام صفحه ۱۱ دفتر ۱۱۰)م الف۱۳۴۲۷(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد 
با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی 
داشته باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو قم تسلیم 
و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی 
تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر 

به دادگاه نخواهد بود. 
)ایمان و اقتصاد مردم(
نوبت اول: 14۰1/۰2/۰5
نوبت دوم: 14۰1/۰2/2۰
عباس پورحسنی حجت آبادی - رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم
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سرمربی تیم ملی فوتسال ایران از لغو مسابقات جام باشگاه های فوتسال آسیا اظهار تاسف کرد و گفت: برای برگزاری 
جام ملت های آسیا هم بلاتکلیف هستیم.

وحید شمسایی در خصوص لغو مسابقات فوتسال جام باشگاه های آسیا برای سومین سال متوالی گفت: واقعاً از این 
اقدام متاسفم. هنوز یک هفته از برگزاری فینال لیگ قهرمانان فوتسال اروپا نگذشته است. سرعت شیوع کرونا در دنیا 
کاهش داشته است و زندگی ها دارد دوباره شکل می گیرد. اروپا در این چند سال لیگ قهرمانان فوتسال را برگزار کرده 

است ولی نمی دانم چرا کنفدراسیون فوتبال آسیا از قافله عقب مانده است.
وی ادامه داد: AFC اعلام کرده است امارات از میزبانی انصراف داد و دلیل لغو مسابقات را این موضوع عنوان کرده 
است در حالی که باشگاه گیتی پسند ایران خواهان میزبانی بود و پیشنهادش را داده بود. این یک نمره منفی برای 

تیم های شرکت کننده و حتی AFC محسوب می شود چون برای کشورهای مختلف، دلزدگی ایجاد می کند.
سرمربی تیم ملی فوتسال ایران با اشاره به حضور مهدی تاج در راس کمیته فوتسال کنفدراسیون آسیا تاکید کرد: 
دوست داشتم تاج بیشتر کمک می کرد و کمک حال می شد تا این انگیزه از تیم ها گرفته نشود. برگزاری این مسابقات 
خیلی به بالا رفتن تجربه بازیکنان بخصوص ملی پوشان کمک می کرد. علاوه بر تیم گیتی پسند که بازیکنان ملی پوش 
دارد، بازیکنان ایرانی با حضور در تیم های خارجی و شرکت در جام باشگاه های آسیا می توانستند به تجربیات خود 

اضافه کنند.
شمسایی خاطرنشان کرد: فکر می کنم اگر شرایط همینطور باشد، جام ملت های آسیا هم برگزار نشود. اینکه چرا 
AFC مرحله مقدماتی جام ملت های آسیا را برگزار کرد را نمی دانم. معتقدم لغو جام باشگاه های آسیا به ضرر ما است. 

دوست داشتم این مسابقات برگزار می شد و ما در عرصه باشگاهی دوباره قدرت خود را به آسیا نشان می دادیم.
سرمربی تیم ملی فوتسال یادآور شد: حداقل امید داریم حالا که جام باشگاه های آسیا لغو شده است، لیگ برتر فوتسال 
از همان ۱۷ تیر ماه آغاز بشود تا فرصت لازم برای آماده سازی بازیکنان ایجاد بشود. ما هم کارهایمان را انجام می دهیم 

و برنامه ریزی می کنیم اما همه چیز برایمان به هم خورده است.
شمسایی درباره آخرین وضعیت برگزاری بازی های تدارکاتی گفت: با آرژانتین نامه نگاری کردیم. اسپانیا هم اعلام 
کرده است که در تیرماه برای انجام بازی تدارکاتی به ما تاریخ می دهد. برای همه اینها سند داریم. چه ما باشیم و چه 

نباشیم باید بازی های تدارکاتی انجام بشود. ژاپن هم برای بهمن و یا اسفند درخواست بازی تدارکاتی داشته است.
وی همچنین با انتقاد از بلاتکلیف بودن برگزاری مسابقات جام ملت های آسیا اظهار کرد: AFC هنوز نگفته است که 
مسابقات جام ملت های آسیا دقیقاً چه زمانی برگزار می شود. فقط اعلام کرده اند مهرماه. ما هم بلاتکلیف و متزلزل 
هستیم. اگر بدانیم جام ملت ها برگزار نمی شود برای انجام بازی های تدارکاتی برنامه ریزی می کنیم. می توانیم با برزیل 

در مهرماه دیدار داشته باشیم.
سرمربی تیم ملی فوتسال ایران دغدغه دیگرش را شرایط فعلی فدراسیون دانست و گفت: امیدوارم روز ۱۰ خرداد 
که مجمع فدراسیون فوتبال برگزار می شود، اتفاقات خوبی بیافتد و مسیرمان مشخص شود. برای برگزاری بازی های 

تدارکاتی و حتی حضور در جام ملت های آسیا نیاز به برنامه ریزی داریم.

:AFC انتقاد شمسایی از تصمیم

برای جام ملت های آسیا هم بلاتکلیفیم
با  قم  استان  معلولین  و  جانبازان  هیئت  رئیس 
تاکید بر لزوم نظر کارشناسی در انتخاب بهترین ها 
گفت: انتخاب بهترین ها باید به گونه ای باشد که 

حق کسی که تلاش کرده نادیده گرفته نشود.
برگزاری  نقش  با  رابطه  در  منش  پیروز  محمد 
انتخاب بهترین های ورزشی در روحیه ورزشکاران 
عنوان کرد: این نوع جشنواره ها به طوری طبیعی 
در افزایش روحیه ورزشکاران موثر است؛ اما این که 
نتایج نظر سنجی چه مقدار به واقعیت نزدیک باشد 

مهم تر است.
وی با تاکید بر لزوم نظر کارشناسی در انتخاب بهترین ها گفت: گروهی که از آنان نظرسنجی می شود بسیار 
مهم است گاهی نظر سنجی هایی برگزار می شود و  افرادی در آن نظر می دهند که اطلاعی ندارد و مانند 

نظرسنجی های تلویزیونی می شود که از کودک چهار ساله تا فرد 8۰ ساله در آن شرکت می کنند.
وی اشاره به اینکه انتخاب بهترین ها باید به گونه ای باشد که حق کسی که تلاش کرده نادیده گرفته نشود، 

تصریح کرد: البته این نوع انتخاب ها نیز در معرفی ورزشکاران در بین عموم بسیار مفید است.
پیروز منش بیان کرد: یک ورزشکار برای کسب مقام در یک رویداد ورزشی سال ها زحمت می کشد و ممکن 
است که با صدم ثانیه و یا کمترین تفاوت امتیاز رکورد خود را از دست بدهد به همین خاطر در این زمینه نظر 

یک مربی با سایر افراد متفاوت است.
وی با تاکید بر اینکه باید بار فنی این انتخابات باید زیادتر شود، بیان کرد:مثلا عده ای از مربیان، داوران و یا 
کسانی که درگیر با آن ورزش هستند نظر بدهند؛ برای مثال بسیاری از پیشکسوتان ورزشی از حوزه ورزشی 

دور شدند و از لحاظ کارشناسی نمی توانند نظر فنی بدهند.
رئیس هیئت جانبازان و معلولین استان قم افزود:همچنین افراد باید در حوزه تخصصی که خودشان فعالیت 
دارند اظهار نظر کنند؛ برای مثال کسی که در حوزه کاراته فعالیت می کند نمی تواند در زمینه ورزش معلولین 

و جانبازان نظر فنی و کارشناسی بدهد.
وی در رابطه با نقش سایر ارگان ها در این امر اظهار کرد: سازمان ورزش و جوانان سکان دار اصلی این امر 
است، البته سایر ازگان ها نیز می توانند نقش هایی را در این زمینه ایفا کنند، مثلا صدا و سیما در زمینه فرهنگ 

سازی و بانک ها در زمینه حمایت های مادی می توانند پشتوانه خوبی باشند.
پیروز منش ادامه داد: در سایر شهرها بخش فرهنگی و ورزشی شهرداری نیز فعالیت های زیادی را انجام 

می دهند اما در قم کار خاصی صورت نگرفته است.

رئیس هیئت جانبازان و معلولین استان قم :

انتخاب بهترین های ورزشی باید فنی و کارشناسانه باشد

دیدار تیم های ذوب آهن و پرسپولیس با نتیجه تساوی به پایان رسید تا شانس 
قهرمانی سرخپوشان در فصل جاری کاهش یابد.

تیم های فوتبال ذوب آهن اصفهان و پرسپولیس در چارچوب دیداری از هفته 
بیست و ششم لیگ برتر فوتبال از ساعت ۱8:۳۰ روز )دوشنبه( در ورزشگاه فولادشهر 
اصفهان به مصاف یکدیگر رفتند که این مسابقه با تساوی یک - یک خاتمه یافت. 
سعید باقرپسند در دقیقه ۲ تیم ذوب آهن را در این بازی پیش انداخت، اما در دقیقه 

۵۷ شرزود تمیروف کار را برای پرسپولیس به تساوی کشاند.
با این نتیجه شاگردان گل محمدی ۵۴ امتیازی شدند و با وجود کاهش اختلاف 
امتیاز این تیم با استقلال به سه امتیاز، اما شانس سرخپوشان برای رسیدن به 

عنوان قهرمانی کاهش یافت.
ترکیب ذوب آهن: حبیب فرعباسی، حامد نورمحمدی، سیدمحمد قریشی، 
 -  ۹۰+۲( دانایی  سجاد  جعفری،  سجاد  قاسمی،  آرمان  ابراهیم زاده،  مسعود 

محمدحسین اسلامی(، سعید باقرپسند )8۱ - رضا خالقی فر(، محمد خدابنده لو 
محمدامین   -  8۱( آشوری  سجاد  و  اسدبیگی  سینا  شنانی(،  حسین   -  ۶۹(

درویشی(.
ترکیب پرسپولیس: حامد لک، سیدجلال حسینی )8۴ - علیرضا ابراهیمی(، 
علی نعمتی، رامین رضاییان )8۴ - سیامک نعمتی(، سعید آقایی )۳۵ - وحید 
امیری(، میلاد سرلک، رضا اسدی )۴۶ - علی شجاعی(، احسان پهلوان، مهدی 

ترابی، حامد پاکدل )۴۶ - مهدی عبدی(، شرزود تمیروف.
در این بازی سعید باقرپسند در دقیقه ۲ تیم ذو ب آهن را پیش انداخت اما در ادامه 

تمیروف در دقیقه ۵۷ کار را برای پرسپولیس به تساوی کشاند.
داور: پیام حیدری

نیمه اول
دقیقه یک: ضربه سر باقرپسند در محوطه جریمه به جعفری رسید، اما تعلل این 

بازیکن باعث شد تا نتواند از این موقعیت بسیار خوب استفاده کند و لک توپ را 
در اختیار گرفت.

دقیقه ۲: ارسال دقیق ابراهیم زاده با ضربه سر زیبای سعید باقرپسند از روی 
نقطه پنالتی همراه شد که این توپ دور از دستان حامد لک به گل اول سبزپوشان 

اصفهانی تبدیل شد.
دقیقه ۱۰: ضربه چیپ دانایی  از داخل محوطه جریمه را حامد لک با یک دست 

در اختیار گرفت.
دقیقه ۱۲: علی نعمتی اولین کارت زرد بازی را از پیام حیدری دریافت کرد.

دقیقه ۲۰: ضربه سر سیدجلال حسینی روی ارسال خوب رضاییان را فرعباسی 
با یک عکس العمل خوب در اختیار گرفت.

دقیقه ۲۴: فرار پاکدل و شوت این بازیکن از داخل محوطه جریمه در اختیار 
دروازه بان ذوب آهن قرار گرفت.

دقیقه ۳۰: شوت پهلوان از پشت محوطه جریمه به راحتی در دستان فرعباسی 
قرار گرفت.

دقیقه ۳۷: ضربه ایستگاهی خطرناک بازیکنان ذوب آهن پس از برخورد به سر 
رضا اسدی به شکلی بسیار خطرناک به تیر دروازه پرسپولیس برخورد کرد و راهی 

کرنر شد.
دقیقه ۴۰: شوت فنی سجاد آشوری به شکلی فوق العاده خطرناک و با اختلاف 

کم از کنار دروازه حامد لک به بیرون رفت.
دقیقه ۲+۴۵: سعید باقرپسند نیز از داور بازی کارت زرد دریافت کرد.

نیمه دوم
دقیقه ۴۹: شوت تمیروف از پشت محوطه جریمه با اختلاف از بالای دروازه به 

بیرون رفت.
دقیقه ۵۳: پیام حیدری به حسین پاشایی مربی تیم ذوب آهن به دلیل اعتراض 

کارت زرد نشان داد.
دقیقه ۵۴: ضربه فنی علی شجاعی از پشت محوطه جریمه را فرعباسی با یک 

واکنش بسیار خوب راهی کرنر کرد.
دقیقه ۵۷: پاس در عمق ترابی، تمیروف را پشت مدافعان ذوب آهن در موقعیت 
تک به تک با فرعباسی قرار داد که شوت این بازیکن پس از برخورد به دست 

دروازه بان ذوب آهن، وارد دروازه شد تا گل تساوی سرخپوشان به ثمر برسد.
دقیقه ۵۷: تمیروف پس از به ثمر رساندن گل پرسپولیس، پیراهن خود را درآورد و 

به همین دلیل از داور کارت زرد گرفت.
از مقابل دروازه  دقیقه ۷۰: ضربه زمینی تمیروف به شکلی بسیار خطرناک 

ذوب آهن و پای علی شجاعی عبور کرد.
دقیقه ۷8: همکاری خوب ترابی و امیری بازیکنان پرسپولیس را داخل محوطه 
جریمه به یک موقعیت خوب رساند اما ضربه زاویه بسته ترابی پس از برخورد به پای 

دروازه بان ذوب آهن راهی کرنر شد.
دقیقه 8۵: ارسال مهدی ترابی روی ضربه ایستگاهی به شکلی بسیار خطرناک از 

مقابل پای بازیکنان عبور کرد و به بیرون رفت.

تساوی پرسپولیس در اصفهان امیدها را کمرنگ کرد

آغاز به کار مجدد شهرک فرودگاهی ودهکده ورزشی؛ هدیه بزرگ تارتار به استقلالی ها!

10 سالی که برای ورزش قم از دست رفت

 ایمان / رضا ملکی
به کیلومتر ۲۰ جاده قم واراک که میرسی از دور ساخت وسازهای مربوط به شهرک 
فرودگاهی نمایان میشود جنب و خروشی که در ۱۵ سال گذشته باصرف میلیاردها 
تومان آغاز شد وبه ناگهان براساس بعضی از اشتباهات خاموش شد ورویای مردم قم 

از داشتن فرودگاه وامکانات آسان سفر محو گردید.
حاج محمد شفیعی مالک شهرک فرودگاهی که با عشق وعلاقه ای وصف ناپذیر 
استارت این مجموعه آبرومند را زده بود درافکارش توسعه ورزش قم وافزودن به 
امکانات موجود قرار گرفت وبا همت والای خود وبا بهره گیری از بهترین امکانات 
موجود آن زمان درساخت سالن ورزشی فوتسال،تنیس،کاراته،کشتی،استخر و 
ورزش باستانی موفق عمل کرد وحتی مسابقات فوتسال جام رمضان راهم به سالن 
مجموعه فرودگاهی برد تا همگان براین باور باشند که پیرمرد دوست داشتنی عاشق 
به شهر قم و ورزش ولایتش از هیچ کوششی برای پرورش نسل جوان درمسیر پاکی 

دریغ نمی ورزد ۱۰ سال به بطالت گذشت.
البته در راه ساخت این امکانات وجود ابوالفضل نیکوئی مدیر موفق آن زمان 
دهکده جای توفیق ویژه داشت امکانات عالی این مجموعه زیر تلی از خاک پوشیده 
شد وهیچ کس نیامد بگوید که برای ایجاد این امکانات میلیارد ها تومان هزینه 

گردیده است.
خوشبختانه خبر رسید با تصمیم درست ومنطقی مسئولان،حاج آقا شفیعی 
آستین همت را بار دیگر بالا زده تا درکنار افتتاح شهرک وزین فرودگاهی قم که چون 
نگینی درقلب کویر درخشش دارد کار ساخت و ساز وتعمیر مجدد اسکان ورزشی 
تاسیس گردیده را شروع نماید تا ورزش قم و جوانانش از این امکانات بهره مند گردد.
بدون شک این بهترین خبر برای ورزش قم می تواند باشد دراین راستا مدیریت 
بازسازی دهکده ورزشی به ابوالفضل ثانی از دروازه بانان خوب وخوشنام واز مربیان 
کار آمد پایه فوتبال قم سپرده شد تا با درایت خود بتواند نقطه های روشنی را در مسیر 

روبه رشد ورزش قم ترسیم نماید.
اولین مدیری که به این مجموعه دعوت شد تا از نزدیک درجریان بازسازی دهکده 
ورزشی قرار گیرد دکتر قدرت الله باقری رئیس هیئت فوتبال قم بود که با حضور 
خود وقرار گرفتن کنار دو دل سوخته ورزش قم قول همه گونه همکاری را در جهت 

پیشبرد ورزش قم خصوصا فوتبال به عزیزان داد.
امید داریم قدرعاشقان به ورزش را بدانیم از آنان مهرجوئی کنیم.درکنارشان باشیم 
وبتوانیم با هماهمگی وهمیاری لبخند شادی را به لبانشان جاری سازیم اگر اینگونه 
بود همانگونه عمل نموده ایم که در دستورات دینی ما به آن اشاره شده ونهایتا 

رضامندی پروردگار تبارک وتعالی را به دنبال خواهد داشت.
به امید آن روز

واعظ آشتیانی:

 اعضای هیات رئیسه فدارسیون فوتبال
 تا مجمع همدیگر را تحمل کنند

مدیرعامل اسبق باشگاه استقلال گفت: اعضای هیات رئیسه فدراسیون فوتبال با 
وجود همه ناهماهنگی ها تا روز مجمع همدیگر را تحمل کنند.

امیررضا واعظ آشتیانی درمورد رسمیت نیافتن جلسه روز گذشته هیات رئیسه 
فدراسیون فوتبال به دلیل غیبت مهرداد سراجی و البته گلایه های احمدرضا براتی 
در حاشیه این نشست اظهار داشت: حرف من با کل اعضای هیات رئیسه است. 
طبق برداشت من، معنی منافع ملی به برخی از دوستان خوب تفهیم نشده است. 
دیده ایم در برخی مواقع هماهنگی با برخی اعضای هیات رئیسه صورت نمی گیرد 

ولی با وجود این ناهماهنگی ها دلیلی ندارد منافع ملی را فراموش کنیم.
وی افزود: حدود ۲۰ روز تا برگزاری مجمع فدراسیون فوتبال زمان باقی مانده و 
آقایان به خاطر منافع کشور و فوتبال در بعد داخلی و بین المللی، باید در این مدت 
همدیگر را تحمل کنند. چرا باید منیت به منافع ملی اولویت پیدا کند؟ با فرض بر 
اینکه حق به جانب برخی اعضای هیات رئیسه باشد، زمان فعلی جای گلایه کردن 
نیست. اگر بنا باشد خرده گیری کنیم، طرف مقابل هم می تواند این کار را انجام 

داده و گلایه هایی را مطرح کند.
قائم مقام اسبق سازمان تربیت بدنی عنوان کرد: پیشنهاد من این است اگر 
اساسنامه و قانون به مجمع اجازه می دهد، اعضای مجمع فدراسیون تحولی هم 
بین اعضای هیات رئیسه ایجاد کنند. این هیات رئیسه و رئیس قبلی فدراسیون 
فوتبال هیچ انسی با هم نداشته و البته شایستگی  لازم برای اداره فدراسیون فوتبال 
را هم نداشتند. مجمع باید به شکلی خسارتی که با این انتخاب داشت جبران کند.

آشتیانی ادامه داد: در ابتدا بابت وضعیت فعلی فدراسیون باید به مجمع گلایه 
کنیم. مجمعی که برخی اعضای آن باند باز، دروغ  ساز، قبیله گرا هستند که منافع 

ملی برای آنها مهم نیست و فقط منافع مادی و فردی را در نظر می گیرند. 
وی درمورد اینکه آیا نباید تمام اعضای هیات رئیسه را در جریان امور قرار داد تا 
چنین تنش هایی ایجاد نشود، خاطرنشان کرد: تا زمان برگزاری مجمع اتفاق ویژه 
ای نمی افتد. اعضای هیات رئیسه همدیگر را تحمل کنند. امکان ندارد انتقاد یک 
طرفه باشد اما آنها دست کم در مقابل افکار عمومی به این شکل وانمود کنند که 
وحدت رویه و انسجام دارند و تا روز مجمع در ظاهر انسجام خود را حفظ کنند. در 
شرایط موجود خوراک رسانه ای دادن و متشنج کردن فضا، هیچ کمکی به فوتبال 

ما نمی کند.

بعد از انتخاب ناظم الشریعه؛

سرمربی تیم ملی فوتسال زنان عراق 
هم ایرانی شد!

فدراسیون فوتبال عراق شهناز یاری را به 
عنوان سرمربی تیم ملی فوتسال زنان این 

کشور انتخاب کرد.
فدراسیون  مهر،  خبرنگار  گزارش  به 
فوتبال عراق بعد از تجربه موفق انتخاب 
عنوان  به  الشریعه  ناظم  سیدمحمد 
سرمربی تیم ملی فوتسال مردان عراق، 
تصمیم گرفت سرمربی تیم ملی فوتسال 
زنان خود را هم از ایران به خدمت بگیرد.

»فراس بحر العلوم« رئیس کمیته بانوان 
این  کرد  اعلام  عراق  فوتبال  فدراسیون 
فدراسیون با شهناز یاری سرمربی سابق تیم ملی فوتسال زنان ایران به توافق رسید تا 
این مربی در مسابقات قهرمانی غرب آسیا که در ماه ژوئن به میزبانی عربستان برگزار 

می شود، هدایت عراق را بر عهده بگیرد.
و  یاری  شهناز  که  کرد  تاکید  ایرانی  مربی  این  عملکرد  از  تمجید  ضمن  وی 
دستیارانش امروز دوشنبه وارد بغداد می شوند تا کار خود را با برپایی اردوها آغاز 
کنند. پیش از این سیدمحمد ناظم الشریعه سرمربی سابق تیم ملی ایران به عنوان 
سرمربی تیم ملی فوتسال عراق انتخاب شده بود. ناظم الشریعه موفق شد با عراق به 

مسابقات جام ملت های آسیا صعود کند.

منابع  تومان  میلیون   ۵۰۰ و  میلیارد   ۳۵۰ که  حالی  در 
حاصل از پذیره نویسی عاید باشگاه پرسپولیس و ۳۵۹ میلیارد 
تومان عاید باشگاه استقلال شده است و این پول در حساب 
تشکیل  زمان  تا  سرخابی ها  همچنان  دارد،  قرار  باشگاه ها 

کمیته اجازه استفاده از این پول را ندارند.
بر این اساس، حسین امیررحیمی، سرپرست دفتر شرکت ها 
و اماده سازی بنگاه های سازمان خصوصی سازی در گفت وگو 
و  استقلال  باشگاه  دو  وضعیت  آخرین  مورد  در  ایسنا،  با 
پرسپولیس در برداشت پول حاصل از پذیره نویسی توضیح 
داد: وضعیت دو باشگاه متفاوت است. پول در حساب باشگاه 
استقلال بوده و مجوز ثبت افزایش سرمایه این باشگاه مجددا 

نزد اداره ثبت، ثبت شد و مجوز خصوصی سازی را هم دریافت 
کرده است. نماد باشگاه استقلال آماده بازگشایی مجدد است 

که مردم بتوانند سهامی که خریداری کرده اند را مبادله کنند.
وی ادامه داد: در واقع باشگاه استقلال به پول دسترسی دارد 
و هیات مدیره می تواند این پول را برداشت کند اما طبق مصوبه 
هیات مدیره، برداشت این پول نیازمند تشکیل کمیته ای است 
تا مخارج باشگاه اولویت بندی شده و پس از آن پول برداشت 

شود.
سرپرست دفتر شرکت ها و آماده سازی بنگاه های سازمان 
نیز  پرسپولیس  باشگاه  وضعیت  مورد  در  خصوصی سازی 
توضیح داد: باشگاه پرسپولیس نامه تایید بانک را به سازمان 

بورس ارائه داده است و بعد از اینکه مجوز اخذ شود، ثبت انجام 
می شود که یک هفته ای زمان می برد تا  پول قابل برداشت 
باید مجوز  اما  است،  باشگاه  در حساب  پول  واقع  در  شود. 
افزایش سرمایه نزد سازمان ثبت، ثبت شود و مجوز سازمان 

خصوصی سازی و سازمان بورس نیز گرفته شود.
امیررحیمی به این سوال که کمیته مذکور چه زمانی تشکیل 
می شود پاسخ داد: از آنجائی که سازمان خصوصی سازی 
قانونا نمی تواند در حاکمیت شرکت ها وارد شود، تشکیل کمیته 
باید از مسیر هیات مدیره دو باشگاه طی شود. در این راستا 
وزارت اقتصاد با عاملیت سازمان خصوصی سازی بر نحوه 
از باشگاه ها گزارش  خرج کردن پول ها نظارت دارد و مرتبا 

می خواهد.
وی در مورد اعضای کمیته نیز اظهار کرد: سازمان خصوصی 
از  متشکل  کمیته  اعضای  است  داده  پیشنهاد  سازی 
نمایندگانی از وزارت ورزش و جوانان،  وزارت امور اقتصادی و 

دارایی و خود باشگاه ها باشد.
بر اساس این گزارش، فرایند پذیره نویسی سهام دو باشگاه 
استقلال و پرسپولیس در ۲8 اسفندماه سال گذشته به پایان 
رسید که باعث شد ۳۵۰ میلیارد و ۵۰۰ میلیون تومان عاید 
باشگاه  عاید  نیز  تومان  میلیارد  و ۳۵۹  پرسپولیس  باشگاه 
استقلال شود. سهام دو باشگاه پس از طی شدن فرایندهای 

قانونی، قابل معامله خواهد شد.

۷0۹ میلیارد تومان چه زمانی به دست سرخابی ها می رسد؟

بعد از درخواست گل محمدی؛

توافق اولیه مدافع تیم ملی با پرسپولیس
مدافع پیشین تیم ملی فوتبال ایران با پرسپولیس به توافق اولیه رسیده است اما 

شرط مهمی برای عقد قرارداد دارد.
به گزارش خبرنگار مهر، مرتضی پورعلی گنجی مدافع مصدوم شنزن چین در 
چند ماه اخیر به دلیل پارگی رباط صلیبی نتوانست بازی کند تا از لیست اردوهای 
تیم ملی ایران نیز به طور کامل کنار گذاشته شده و نتواند در بازی های انتخابی جام 

جهانی قطر حضور داشته باشد.
پورعلی گنجی که سابقه حضور در جام جهانی ۲۰۱8 را در کارنامه دارد در تلاش 

است تا بار دیگر بتواند در مهم ترین رویداد فوتبال ملی دنیا در ۲۰۲۲ شرکت کند.
او که همواره جزو یکی از بازیکنان مد نظر تیم های ایران از جمله پرسپولیس 
بوده است، علاقه خود برای پیوستن به این تیم را پنهان نکرده و هنوز هم یکی 

از گزینه های مد نظر سرمربی پرسپولیس برای پیوستن به جمع سرخپوشان در 
تابستان سال جاری است. یحیی گل محمدی که دوستی قدیمی با پورعلی گنجی 
دارد خواستار جذب این بازیکن از سوی باشگاه شده است تا رضا درویش مدیرعامل 

پرسپولیس هم مذاکرات اولیه با مدیر برنامه های او را آغاز کند.
پور علی گنجی به توافقات لازم با پرسپولیس رسیده است اما اولویت خود را ادامه 
حضور در فوتبال کشورهای خارجی علام کرده است. مدافع پیشین تیم ملی ایران 
در صورتی که تا پایان خردادماه نتواند به توافق با باشگاه چینی برای ادامه بازی 
برسد و پیشنهادی از کشورهای حوزه خلیج فارس نداشته باشد راهی پرسپولیس 
می شود در غیر این صورت فصل آینده نیز به عنوان لژیونر فوتبال خود را ادامه 

می دهد.
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روایت وزیرامورخارجه از سفر بشار اسد به تهران؛

پیام دیدار رئیس جمهور سوریه با رهبر انقلاب چه بود؟
وزیر امور خارجه با اشاره به جلسه دیدار رئیس جمهور سوریه 
با رهبر انقلاب گفت: مقاومت در قوی ترین و بهترین وضعیت 
خودش قرار دارد و صهیونیست ها در آینده خواهند دید که 
اجازه  منطقه   از حاکمان  بسیاری  و  منطقه  و  اسلام  جهان 
نخواهند داد که صهیونیست های اشغالگر بتوانند در منطقه 

نقش آفرین باشند. 
یکشنبه  همراه  هیئت  و  سوریه  رئیس جمهور  اسد  بشار 
آیت الله خامنه ای دیدار کردند.  با حضرت   ۱8/۰۲/۱۴۰۱
رهبر انقلاب در این دیدار با اشاره به پیروزی سوریه در یک 
جنگ بین المللی فرمودند: »سوریه امروز، سوریه قبل از جنگ 
نیست، اگرچه آن زمان خرابی ها نبود اما احترام و اعتبار سوریه 
اکنون بسیار بیشتر از گذشته است و همه به این کشور به عنوان 
یک قدرت نگاه می کنند. امروز رئیس جمهور و ملت سوریه نزد 

ملتهای منطقه سرافراز هستند.«
حسین امیرعبداللهیان، وزیر امور خارجه جمهوری اسلامی 
ایران موضوعات مطرح شده در این دیدار را با پایگاه اطلاع 
رسانی دفتر حفظ و نشر حضرت آیت الله خامنه ای در میان 

گذاشته که متن آن به شرح زیر است:
 در دیدار رئیس جمهور سوریه و هیئت همراه با رهبر 
انقلاب چه گذشت؟ به عنوان یکی از حاضران در دیدار 

روایتی از آن را بفرمایید.
 دیدار آقای بشار اسد، رئیس جمهور محترم سوریه با رهبر 
سردار  شهادت  زمان  از  دارد.  تاریخچه ای  تهران  در  انقلاب 
بیایند،  تهران  به  شدند  موفق  ایشان  که  امروز  تا  سلیمانی 
و  ایشان در دمشق داشتم  با  بارها در ملاقات هایی که  من 
همچنین سایر مقامات کشورمان در دیدارهایی که با ایشان 
داشتند، آقای بشار اسد معمولاً  در پایان دیدار ضمن ابلاغ 
سلام می گفتند جزو آرزوهایم هست که یک بار دیگر به تهران 
بیایم و با امام خامنه ای دیدار کنم و فرصت گفت وگو با ایشان 
را داشته باشم. خب، به دلیل موج و فراگیری کرونا این دیدار 
همین طوری به تعویق افتاد تا اینکه امروز فرصت این دیدار 

فراهم شد.

دیدار در فضایی کاملًا صمیمانه، دوستانه و متأثر از نقش 
برای  سوریه  به  کمک  در  ایران  اسلامی  جمهوری  مهم 
برون رفت از جنگ همه جانبه تروریستی در سال های گذشته 
برگزار شد. فضای دیدار صمیمانه امروز آقای بشار اسد با 
رهبر انقلاب متأثر از در آمیخته شدن خون شهدای ایرانی 
و خون شهدای سوریه ای در خاک شامات و متأثر از فضای 
به وجودآمده معنوی در عرصه مقاومت در سال های مبارزه با 
خلق کنندگان جنگ تروریستی در منطقه از جمله در عراق و 

سوریه هم بود.
وقتی با آقای بشار اسد بعد از ملاقات با رهبر انقلاب مواجه 
شدم، ایشان را خیلی مسرور دیدم و از اینکه توانست به آرزوی 
خودش )ملاقات با رهبر انقلاب( برسد، خوشحال بود. ایشان 
در این دیدار از صمیم قلب از مواضع امام خامنه ای و نقش 
مهمی که در جهان متلاطم کنونی و در قبال منطقه به ویژه 

سوریه ایفا کردند، تشکر کرد.
 این دیدار در شرایط فعلی منطقه و جهان چه پیام هایی 
دارد؟ تحلیل شما از مواضع آقای بشار اسد در این دیدار 
چیست؟ زمینه های همکاری دو کشور و مبارزه محور 
مقاومت با نقشه های رژیم صهیونیستی از مواردی بود که 

آقای اسد به آن ها اشاره کرد.
 بُعد دیگر این سفر به برخی از تحولات منطقه ای، بحران 
اوکراین و تحولات در حال وقوع مناطق پیرامونی ما در غرب 
آسیا برمی گردد. سفر آقای بشار اسد این پیام را دارد که رابطه  
تهران و دمشق رابطه ممتاز و ناگسستنی است. آن مسئله ای 
که در اراده رهبران دو کشور مشاهده می شود، توسعه و تعمیق 
روابط است. روابط در ماه های اخیر شکل متفاوتی پیداکرده و 
ما از فضای امنیتی و نظامی که در سوریه حاکم بود روزبه روز 
اقتصادی،  همه جانبه  توسعه  فضا  اکنون  و  گرفتیم  فاصله 
تجاری، گردشگری و همکاری های علمی و فناوری است که 
در دستور کار دو کشور قرار دارد. در این رابطه گفت وگوهای 
مهمی هم در حضور رهبر انقلاب و هم در سطح رؤسای جمهور 
دو کشور مطرح و بر این مسائل تأکید شد و در این موضوعات 

توافقات بسیار مهمی هم انجام شد. همه پرونده های دوجانبه 
با نگاه به منافع دو ملت و اقداماتی که در آینده باید به طور 

گسترده انجام شود هم مرور شد.
رهبر انقلاب در این دیدار فرمودند سوریه امروز متفاوت از 
سوریه  دیروز است. امروز سوریه جایگاه ممتازی در منطقه 
دارد. هرچند تحریم های موسوم به سزار غرب و آمریکا شرایط 
ایجادکرده،  مردم سوریه  برای  اقتصادی  به لحاظ  را  سختی 
اما مردم سوریه همان طوری که از جنگ گسترده تروریستی 
توانستند از مسیر مقاومت با پیروزی و سرافرازی بیرون بیایند، 
از این جنگ اقتصادی هم با سرافرازی بیرون خواهند آمد. 
مقدم  خط  در  اسلام  جهان  و  عرب  جهان  در  امروز  سوریه 
مقاومت در مقابل رژیم صهیونیستی از جایگاه برتر و ویژه ای 

برخوردار است.
آنچه از فضای جلسه امروز استخراج و استنباط می شود 
این است که امروز مقاومت در قوی ترین و بهترین وضعیت 
خودش قرار دارد و صهیونیست ها در آینده -علی رغم اینکه 
روابط  عادی سازی  نمایش  به دنبال  کشورهایی  اندک  با 
حتی  و  منطقه  و  اسلام  جهان  که  دید  خواهند  هستند- 
بسیاری از حاکمان منطقه  چنین اجازه ای را نخواهند داد که 
صهیونیست های اشغالگر بتوانند در منطقه نقش آفرین باشند.
 رهبر انقلاب با اشاره به نقش حاج قاسم در دیدار امروز، 
رفتار ایشان درباره سوریه را با تعصب و بدون تفاوت با 
دوران دفاع مقدس خواندند. حاج قاسم در پیروزی سوریه 
در جنگ بین المللی چند سال اخیر چه نقشی ایفا کرد؟

 زمانی که سوریه در معرض فروپاشی جدی قرار داشت و 
خیلی ها قطع امید کرده بودند و با قاطعیت صحبت از پایان 
کار نظام سیاسی سوریه به میان می آوردند، رهبر انقلاب با درک 
عمیق از آنچه در سوریه طراحی شد و با نگاه به امنیت منطقه، 
نگاه به نقش سوریه در منطقه و با نگاه به امنیت ملی کشور 
دستور دادند که باید با همه توان هر اقدامی که لازم هست در 
شکست نقشه ای که منطقه و جهان اسلام را دربرگرفته اقدام 
شود. سردار سلیمانی عزیز نیز مسئولانه و متعهدانه همچون 

در  و  کرد  پیدا  حضور  سوریه  مردم  کنار  در  شجاع  سرداری 
عرصه های مختلف -از مستشاری نظامی در محافل نظامی 
سوریه گرفته تا فرماندهی شجاعانه نیروهای نظامی و مردمی 

سوریه و مدافعان حرم در خط مقدم- ایفای نقش کرد.
سردار سلیمانی در این دوره نقش بسیار مهمی در تقویت 
روند آموزش، سازماندهی و کمک به بسیج نیروها در سوریه 
داشت و بدون تردید همه این اقدامات را با هماهنگی کامل 
و بنا به درخواست رئیس جمهور و مقامات ارشد سوریه انجام 
تأمین  در  سلیمانی  سردار  روحیه بخش  نقش  لذا،  می داد؛ 
حداکثری امنیت منطقه و امنیت ملی کشور را هیچ گاه نباید 

فراموش کنیم.
 رهبر انقلاب در بخشی از این دیدار از روحیه بالای آقای 
بشار اسد تقدیر کردند. آینده تحولات سوریه را چگونه 

ارزیابی می کنید؟
 از مجموع مطالب آقای بشار اسد در هر دو ملاقات با رهبر 
می شود  برداشت  این گونه  رئیس جمهور  آقای  با  و  انقلاب 
که ایشان با روحیه ای قوی همچنان به دنبال حفظ تمامیت 
ارضی سوریه است. آقای بشار اسد بر اساس حفظ مسئولیت 

و رهبری که در جامعه سوریه دارد و نگاهی که مردم سوریه 
و  تروریست ها  حضور  موضوع  که  است  این  به دنبال  دارند 
مداخلان مداخله گران خارجی در کشورش پایان داده شود. 
ما ایشان را هم در مقابل اقدامات و تعرضات خارجی و هم در 
مقابل مداخلات خارجی مصمم دیدیم. ان شاءالله همان گونه 
که در عرصه سال های مقاومت و ایستادگی در مقابل جنگ 
حفظ  مسیر  در  نیز  آینده  در  کرد،  عمل  سوریه  تروریستی 
حاکمیت و تمامیت ارضی سوریه و جلوگیری از مداخلات 
خارجی و حضور تروریست ها و بیگانگان در سوریه با قوت و با 

هم بستگی ملی عمل کند.
 در پایان اگر نکته ای باقی مانده، بفرمایید.

 این سفر نقطه عطف جدیدی در روابط تهران و دمشق به 
حساب می آید. امیدوارم بتوانیم آنچه در راستای منافع این دو 
ملت و دو کشور هست، محقق کنیم تا این دو کشور بتوانند 
در همه زمینه های اقتصادی، تجاری، گردشگری، فرهنگی، 
همدیگر  موجود  ظرفیت های  از  فناوری  و  علمی  صنعتی، 
استفاده کنند. من اطمینان دارم که آینده بسیار روشنی در 

انتظار منطقه ما و مردم خوب سوریه هست.

کنعانی مقدم فعال سیاسی اصولگرا: 

دولت مدل اقتصادی مشخصی برای اداره کشور ندارد
یک فعال سیاسی اصولگرا گفت: سه راهکار ریاضت اقتصادی یعنی 
انقباض بودجه ای وصرفه جویی، افزایش سرمایه گذاری خارجی و جذب 
نقدینگی در تولید باعث می شود تا وضعیت اقتصادی کشور بهبود پیدا 

کند. 
حسین کنعانی مقدم فعال سیاسی اصولگرا در گفت وگو با ایلنا، در پاسخ 
به این سوال که تا به امروز هیچ دولتی در ابتدای کار خود با این میزان 
حجم از انتقاد مواجه نشده است علت چیست، گفت: با توجه به آنکه 
دولت تا به امروز نتوانسته به شعارهایی که داده عمل کند، مطالبات مردم 
بسیار بالاست و مردم انتظار دارند که دولت امروز مشکلات مردم را حل 
کند اما با توجه به آنکه شرایط نه تنها رو به بهبود نرفته بلکه بدتر هم شده به 

همین دلیل میزان انتقادها از دولت زیاد شده است.
این فعال سیاسی در پاسخ به این سوال که این روزها شاهد افزایش 
قیمت عجیب و غریب کالاهایی مثل نان باگت و ماکارونی هستیم علت 
این اتفاق چیست، گفت: وقتی مسئولی پشت تریبون قرار می گیرد و 
می گوید آرد و بنزین را گران کردیم چون قاچاق می شد، سوال اینجاست 
مسئول کنترل قاچاق کالا کیست؟  وزارت کشور است. پس باید وزیر کشور 
را استیضاح کرد که چرا نتوانسته مرزها را امن کند تا قاچاقی انجام نشود. 
اگر وزیر کشور در کنترل مرزها ناتوان است، موارد دیگری مانند مشروبات 

الکلی، اسلحه، ماده مخدر هم قاچاق می شود.
وی تصریح کرد:  نکته دیگر آنکه اگر دولت می خواهد جراحی انجام دهد 
باید علت اصلی مشکل را رفع کند. اما دولت قوت لایموت مردم را هدف 
قرار داده است. این سیاه چاله ها، غده سرطانی هستند که در اقتصاد 
وجود دارند و دولت باید این مشکلات را به طور جدی حل کند. اگر دولت 
نان و آرد را گران کند، بازار سیاه تشکیل می شود و به دلیل نداشتن برنامه 

اقتصادی منسجم، شرایط بدتر شده است.
کنعانی مقدم درباره حل این مشکلات چه راهکاری وجود دارد، گفت:  
پیشنهاد این است که باید در تیم اقتصادی دولت بازبینی صورت گرفته و 
ارزش پول ملی حفظ شود. اگر اقتصاد کشور را به بدن تشبیه کنیم، اگر 
در حالت اورژانسی خونریزی داشته باشد و رگ آن زده شده باشد باید اول 
به سراغ رگ آن رفت اما اگر از همان اول بخواهند به قسمت های دیگر 
بپردازند نابود خواهد شد. ارزش پول ملی شاهرگ اصلی بوده و ابتدا باید 
به آن پرداخت. مهم ترین ضربه اقتصادی، کاهش ارزش پول ملی است 
که مقصر این مشکل دولت ها هستند که عملا ثروت مردم را به باد دادند. 

وضعیت امروز بورس، معیشت و قاچاق نشانگر اوضاع نابه سامانی است.
این فعال سیاسی در پاسخ به این سوال که آیا باید در پرداخت رایانه ها 
اصلاحی صورت بگیرد یا خیر در موضوع دیگر دادن بن کالا چاره مناسبی 
است یا خیر؟ آیا این راهکارها می تواند موثر واقع شود یا خیر گفت: من 
در جریان ریز مسائل اقتصادی هستم. از همان ابتدا، اختصاص دادن 
یارانه به مردم کار اشتباهی بود و این یارانه ۴۵ هزار تومان صرف پول 
سیگار مردم می شد. در دنیا چنین روشی وجود دارد اما باید با افزایش 
ارزش پول ملی قدرت خرید مردم را افزایش دهیم. پول نفت نقدینگی 
را بالا برده و بالا بودن نقدینگی موجب افزایش قیمت ها می شود. ما 
همان زمان برای پیشگیری از افزایش قیمت ها که اصطلاحا به آن دیابت 
اقتصادی می گوییم سه راهکار پیشنهاد دادیم. نقدینگی، قند خون است 
و اگر افزایش یابد مشکل ایجاد می کند. راهکار اول ما ریاضت اقتصادی 
افزایش  بود. راهکار دوم  بودجه ای دولت و صرفه جویی  انقباض  یعنی 
سرمایه گذاری خارجی که انسولین تزریق کردن در اقتصاد است و راهکار 
سوم جذب نقدینگی در تولید است که مانند ورزش کردن برای جذب قند 

خون است. اگر دولت این سه راهکار را در اقتصاد فعلی به کار بگیرد موثر 
واقع می شود.

مسئولان نباید قیمت ها را دلاری اعلام کنند 
کنعانی مقدم درباره پیشنهاد محسن رضایی درباره افزایش یارانه ها و 
اختصاص دادن یارانه بنزین که امروز در هیچ جایی از اقتصاد وجود ندارد و 
اینکه راهکار حل این بی برنامگی در دولت چیست، گفت: از ابتدا با حضور 
محسن رضایی در ساختار ریاست جمهوری مخالف بودیم و ایشان باید 
معاون اول رئیس جمهور می شد. اما این اتفاق نیفتاد و چند برنامگی در 
دولت رخ داده است. امروز اگر از دولت بپرسید برنامه تان بر اساس کدام 
مدل اقتصادی است جواب مشخصی نداشته و در تئوری های اقتصادی 
نوعی سردرگمی وجود دارد و به همین علت با حرف های غیرعلمی مواجه 
می شویم. بعد از آن هم تاوان این بررسی های غیرعلمی را مردم می دهند. 
اولین راهکار اینکه تصمیم گیری در سیستم اقتصادی باید به شکل جدی 
اصلاح شود، راهکار دوم هم آن است که برنامه اقتصادی دولت شفاف و 

روشن باشد و باید از اقتصاد دستوری پرهیز کند.
کنعانی مقدم در پاسخ به این سوال که امروز قیمت مصرف بنزین از تولید 
آن گران تر است آیا این موضوع می تواند هشداری در خصوص افزایش 
قیمت مصرف بنزین باشد، گفت: اشتباه بزرگ مسئولان ما این است که 
قیمت اجناس را به دلار اعلام می کنند. مگر مردم ما درآمد دلاری دارند که 
باید قیمت ها را به دلار اعلام کرد. همین مقایسه اشتباه مسئولان ما باعث 
می شود مردم بگویند دستمزدها را دلاری کنید. تا زمانی که ارزش پول 
ملی ما بالا نرود،  نه تولید موفق می شود و آرامش هم به بازار برنمی گردد. 
بنابراین معتقدم کسانی که امروز برنامه های اقتصادی دولت را به دولت 

تجویز می کنند، راهکار موثری ارائه نمی دهند.

سخنگوی وزارت امور خارجه با اشاره به مذاکرات بین ایران و عربستان گفت: هنوز تحول جدیدی در روابط 
ایران و عربستان رخ نداده است و به محض اتفاقات جدید اطلاع رسانی می شود. 

سعید خطیب زاده در نشست خبری هفتگی با خبرنگاران در مورد جزییات سفر انریکه مورا به تهران گفت: 
مذاکرات ایران و ۱+۴ تا همین امروز بدون وقفه ادامه داشته و بارها اعلام کردیم که از طریق هماهنگ کننده 
برجام در حال انجام و پیام هایی نیز به طور مستمر بین ایران و آمریکا در حال انجام است.سفر آقای مورا به تهران 

بعد از تماس تلفنی اخیر آقای امیرعبداللهیان و آقای بورل انجام می شود.
وی افزود: ایشان با آقای دکتر باقری ملاقاتی خواهند داشت و امیدواریم بتوانیم بعد از انجام گفت وگوها نتیجه 

را اعلام کنیم.
سخنگوی وزارت امور خارجه اضافه کرد: حضور مورا نشان می دهد گفت وگوها را در مسیری که باید انجام 
شود، انجام می دهیم، اگر همین امروز ایالات متحده تصمیم خود را بگیرد و آنچه که از جیب مردم ایران برداشته 

برگرداند، بعد از سفر مورا می توانیم توافق کنیم.
خطیب زاده در مورد پیام بشار اسد در سفر به تهران گفت: سوریه وارد فاز جدیدی شده است و ایران به عنوان 
کشورهایی که کمک کرد که تروریستم شکست بخورد، طبیعی است که یکی از کشورها برای رایزنی باشد. در 
همین چارچوب می بینیم که برخی از سفارتخانه های خارجی در دمشق نیز کار خود را آغاز کرده اند و شاهد 

دوران عادی سازی شرایط در این کشور هستیم.
وی افزود: ایران به عنوان یکی از نزدیک ترین کشورهایی که به سوریه کمک کرد که توطئه افراطی گری و 
تروریسم در این کشور شکست بخورد، طبیعی است که یکی از مقاصد رایزنی ها باشد، لذا در این سفر در مورد 
گسترش روابط دو کشور به خصوص در حوزه های اقتصادی، تجاری و انجام پروژه ها رایزنی  و گفت وگو شد و 

گفت وگوهای خوبی در این سفر در این حوزه انجام شد.
خطیب زاده در مورد سفر بشار اسد به تهران اظهار داشت: سفر آقای بشار اسد چند ماهی بود در دستور کار 
قرار داشت که روز یکشنبه با هیأت عالیرتبه وارد تهران شد و دو ملاقات با رئیس جمهور و یک ملاقات در محضر 

مقام معظم رهبری صورت گرفت.
وی تاکید کرد: وزیر خارجه کشورمان با همتای سوری خود نیز ملاقات کرد و سپس دیدار سه جانبه ای بین 

وزرای خارجه و وزیر راه به عنوان رئیس کمیسیون مشترک برگزار شد.
وی در مورد اظهارات »جوزپ بورل« مسؤول سیاست خارجی اتحادیه اروپا درباره بن بست در مذاکرات وین 
گفت: آنچه که در وین اتفاق افتاده است به خاطر عدم تصمیم گیری واشنگتن است و ایالات متحده قرار نیست 

هدیه ای به ایران بدهد بلکه باید حقوق ملت ایران را برگرداند.
خطیب زاده افزود: سفر آقای مورا نشان می دهد که ما گفت وگوها را در مسیری که باید انجام شود، پیگیری 
کردیم و به رغم اقدامات ضد دیپلماسی که توسط سنا و کنگره آمریکا انجام میشود، ایران و گروه ۱+۴ به 

دستیابی به توافق خوب، پایدار و قابل اتکا متعهد بوده است.
سخنگوی وزارت امور خارجه در پاسخ به سوال خبرنگار ایرنا در مورد آخرین اخبار از گفت وگوهای ایران و 
عربستان گفت: هنوز تحول جدیدی در روابط ایران و عربستان رخ نداده است و به محض اتفاقات جدید اطلاع 

رسانی می شود.
وی  در مورد حج و اقدامات وزارت خارجه برای بازسازی اماکن متبرکه ادامه داد: براساس گفت وگوها و 
توافقاتی که با طرف سعودی داشته ایم امسال اتباع ایرانی در حج حضور خواهند داشت. یکی از موضوعات 

مورد توجه ما حفظ حرمت اماکن متبرکه بوده است.
خطیب زاده همچنین در مورد مذاکرات ایران و عربستان پیرامون تحولات یمن گفت: یکی از موضوعاتی که با 
طرف های سعودی در مورد آن بحث و گفت وگو شده است، موضوعات منطقه ای است به رغم وجود پرونده های 

اختلافی ضروری است که این موارد به سرانجام برسد.
تصمیم آمریکا می تواند به راحتی توافق در وین را محقق کند

خطیب زاده تاکید کرد: متن بین ایران و ۱+۴ توافق شده است؛ من نمی گویم بن بستی وجود دارد؛ تصمیم 
آمریکا می تواند به راحتی توافق در وین را محقق کند. به طور معمول در مذاکرات بین المللی تا زمانی که به نتیجه 
برسد در آن بده بستان وجود دارد و تا زمانی که به نتیجه برسند نمیتوان خیلی از ابعاد آن را در فضای عمومی 
مطرح کرد. آنچه که برای ما و مردم مهم است این است که چرخه کامل انتفاع اقتصادی ایران رعایت شود، 
حقوق ملت ایران محقق شود و آنچه که من از این تریبون بارها گفته ام و اکنون نیز می گویم این است که این 

مذاکرات باید باعث شود که چرخه انتفاع اقتصادی ایران و حقوق ملت ایران محقق شود.
وی در مورد سفر امیر قطر به تهران نیز با بیان اینکه قطر همواره حامی ایران در مسائل منطقه ای بوده است، 
گفت: امیر قطر به تهران سفر خواهد کرد و رئیس جمهور ما هم هفته های آتی به یکی از کشورهای خلیج فارس 

سفر می کند و دستور کار این سفر دوجانبه و منطقه ای است.

سخنگوی وزارت امور خارجه درمورد پیگیری پرونده حمید نوری و ارتباط با پرونده جلالی گفت: جلالی به 
جرم جاسوسی سال هاست که در ایران دستگیر و حکمش صادر شده است و درخواست بازنگری شده است 
اما در مورد پرونده نوری باید گفت که گروهک شکست خورده منافقین دامی را پهن کرده و دادگاه را سیاسی 

می کند و دولت سوئد اجازه این موضوع را می دهد که شک برانگیز است.
وی افزود: این ها هیچ ارتباطی به هم ندارند. دادگاه حمید نوری صلاحیت ندارد و متاسفانه حقوق اولیه  
آقای نوری رعایت نشده است. دولت سوئد فکر نکند با این گروکشی ها موضوع جلالی فراموش می شود، 

موضوع جلالی جاسوسی بوده و در حال پیگیری است.
نباید اجازه دهیم جنگ اوکراین و روسیه ادامه پیدا کند 

خطیب زاده در ادامه با بیان اینکه نباید اجازه دهیم جنگ اوکراین و روسیه ادامه پیدا کند، تصریح کرد: ما 
تمام تلاشمان را می کنیم تا جنگ روسیه و اوکراین به آتش بس فوری برسد؛ پیام وزیر خارجه اوکراین نیز توسط 

امیرعبداللهیان به لاوروف منتقل شده و گفت وگوهای روسیه و اوکراین باید به خاتمه یافتن جنگ بیانجامد.
وی در پاسخ به سوالی در مورد اینکه برخی از رسانه های عراقی اعلام کردند که ایران انجام رایزنی در ارتباط 
با آب های مشترک را رد کرده است، ادامه داد:  ایران در خصوص آب های مشترک و آب های مرزی نگاه جامعی 
دارد و تصور ما این است که هیچ کدام از کشورهای منطقه نمی تواند مدیریت آب های مشترک را به تنهایی انجام 
دهند. چه ایران، چه ترکیه، چه افغانستان و چه عراق. از طرفی در مسیر رودخانه ها، در مورد برخی از رودخانه ها 
ایران بالادست است. ما تأکید داریم که باید در ارتباط با این آب های مشترک به صورت مشترک با هم کار کنیم.

سخنگوی دستگاه دیپلماسی در مورد آخرین روند آزادسازی منابع ارزی ایران در خارج از کشور، اظهار 
داشت: درخواست می کنم که جزییات مربوط به این موضوع را از بانک مرکزی بپرسید. آنچه که می توانم بگویم 
این است که ما برای آزادسازی پول های بلوکه شده خود معطل هیچ طرف ثالثی نمی مانیم و اتفاقا برخی از 
طرف های ثالث از جمله آمریکا روند آزادسازی این پول ها را منوط به مسائلی چون نتایج مذاکرات وین می کنند. 

از طرفی تاکنون منابعی که آزاده شده مستقل بوده و این مسیر همچنان درحال پیگیری است.
خطیب زاده در پاسخ به سوالی در مورد ارتباط با تهدید روسیه برای حمله به مولداوی و بیانیه اخیر ایران برای 
این که شهروندان ایرانی باید از مولداوی خارج شوند، گفت: روز گذشته سفارت ایران در اوکراین که در مولداوی 
آکرودیته است اطلاعیه ای صادر کرد و از ایرانیان مقیم در مولداوی خواست که اگر ضرورتی برای ماندن در این 

کشور ندارند مولداوی را ترک کنند.
وی تاکید کرد: در مورد مناطقی که احتمال جنگ وجود دارد، درخواست کردیم که همه این مناطق را ترک 
کنند. متاسفانه در مورد بحران اوکراین ما با مشکلی که مواجه بودیم این بود که برخی از ایرانیان مقیم اوکراین 
اطلاعیه های صادر شده برای خروج از این کشور را جدی نگرفتند و این کشور را زود ترک نکردند و کار وزارت 

خارجه را با مشکل روبرو کردند.
خطیب زاده در پاسخ به سوالی در مورد سفر اخیر رئیس پارلمان عراق به تهران و آخرین خبرها در مورد پرداخت 
بدهی عراق به ایران در خصوص صادرات انرژی افزود: برای ایران وضعیت مردم عراق و گسترش مراودات تجاری 
و اقتصادی بسیار مهم است. عراق یکی از شرکای مهم ما در حوزه تجارت و اقتصاد است. همیشه راه حل هایی 
در مورد این مسائل ایجاد شده و امیدواریم گفت وگوها و راه حل ها به نتیجه برسد. ایشان در دیداری که با وزیر 
امور خارجه داشتند توضیحاتی درباره وضعیت عراق اعلام کردند و ما امیدواریم که هرچه زودتر شاهد انتقال 

کامل و آرام در شکل گیری ساختار عراق باشیم.

سخنگوی وزارت امور خارجه :

هنوز اتفاق جدیدی بین ایران و عربستان رخ نداده است

 معاون اول رئیس جمهور الزامات قانونی و ضرورت های اجرای طرح ملی مردمی سازی و توزیع عادلانه یارانه ها را برای 
مسئولان، استانداران و جمعی از مدیران ارشد اجرایی سراسر کشور تشریح کرد. 

محمد مخبر معاون اول رئیس جمهور پیش از ظهر روز دوشنبه )۱۹ اردیبهشت( در نشست تشریح ابعاد مردمی سازی و 
توزیع عادلانه یارانه ها که با حضور اعضای هیات دولت، استانداران سراسر کشور و اعضای شورای معاونان دستگاه های 
اجرایی  در وزارت کشور برگزار شد، با بیان اینکه مردمی سازی و توزیع عادلانه یارانه ها علاوه بر الزام قانونی، یک الزام عقلی 
و اقتصادی است، گفت: یکی از شعارهای پیش و پس از انتخابات رییس جمهور مقابله با فقر در کشور بود و امروز شاهد آن 

هستیم که با برخی گرانی ها و افزایش قیمت کالاها، بیشترین فشار بر طبقات ضعیف جامعه وارد می شود.
معاون اول رئیس جمهور افزود: سال گذشته ۱۵.۶ میلیارد دلار ارز ترجیحی یعنی معادل ۳۱۲ هزار میلیارد تومان یارانه 
از سوی دولت پرداخت شد اما طبقات پردرآمد و ثروتمند جامعه به دلیل مصرف بیشتر، استفاده بیشتری را از این یارانه ها 

داشته اند و بخش اندکی از این یارانه به دست دهک های پایین و طبقات ضعیف جامعه رسیده است.
مخبر افزود: قرار نیست با اجرای این طرح از جیب ثروتمندان پولی برداشته و به طبقات ضعیف تر پرداخت شود، بلکه قرار 

است با اجرای این طرح یارانه و پولی که متعلق به تک تک آحاد جامعه است به خودشان پرداخت شود.
معاون اول رئیس جمهور با اشاره به اینکه ایران کشوری با امکانات فراوان است و سالانه حدود ۴٠٠ هزار میلیارد تومان 
یارانه از سوی دولت پرداخت می شود و این درست نیست که با وجود این همه امکانات و با وجود پرداخت یارانه، عده ای  
ضعیف باشند و در مقابل عده ای روز به روز ثروتمند تر شوند. مخبر با بیان اینکه همه باید برای اجرای این طرح شجاعانه به 
میدان بیاییم، تاکید کرد: باید تلاش کنیم اجرای این طرح با کمترین تبعات و کمترین آسیب ها برای مردم انجام شود و هر 
چقدر که اقتدار و هماهنگی ما در اجرای این طرح بیشتر باشد، فشار کمتری بر مردم وارد خواهد شد. وی به تشریح شرایط 
اقتصادی کشور در زمان آغاز به کار دولت سیزدهم پرداخت و افزود: دولت قبل در بودجه سال گذشته ، 8 میلیارد دلار ارز 
ترجیحی برای کالاهای اساسی دیده بود که این رقم در همان سه چهار ماه اول هزینه شده بود و به تعبیری دولت سیزدهم 
ارز ترجیحی در اختیار نداشت. مخبر افزود: خوشبختانه ما توانستیم مشکلات را مرتفع کنیم و سال گذشته با لطف رهبری و 
پیگیریهای مستمر رئیس جمهور توانستیم ارز ترجیحی برای کالاهای اساسی را تامین کنیم.معاون اول رئیس جمهور ادامه 
داد: از ابتدای سال جدید نیز معادل ۹ میلیارد دلار در بودجه سالانه، ارز ترجیحی درنظر گرفته شد و این یعنی ۲۵٠ هزار 
میلیارد تومان یارانه در بودجه پیش بینی شد و دولت ملزم شده بود که کالاهای اساسی را با قیمت شهریور سال ۱۴٠٠ به 

مردم عرضه کند که اگر با این روال ادامه پیدا می کرد، یارانه موجود حداکثر تا مرداد و شهریور امسال دوام می آورد.

معاون اول رئیس جمهور :
دولت می خواهد یارانه تک تک افراد جامعه را به خودشان پرداخت کند
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مال اندوزان، با آن که زنده اند، مُرده اند و اهل 
علم، تا دنیا هست زنده اند. پیکرهایشان از میان 

می رود، امّا یادشان در دلها هست.

سه شنبه -20اردیبهشت ماه 1401 - سال بیست وپنجم- شماره 5495

نهج البلاغة : الحکمة ١47.

آگهی دعوت به مجمع عمومی عادی شرکت
آگهی دعوت سهامداران شرکت بین المللی بازرگانی پیشروان 
تجارت گستر پارسیان سهامی خاص ثبت شده، به شماره ۱۷8۰۹ 
و شناسه ملی۱۴۰۰۹۴۳۴۲۱۴ جهت تشکیل مجمع عمومی 

عادی
بدینوسیله از کلیه سهامدران و با نمایندگان قانونی آنان دعوت 
تا در جلسه مجتمع عمومی عادی که در ساعت 11  می شود 
صبح مورخ 14۰1/۰3/7 در محل دفتر شرکت تشکیل می گردد 

حضور بهمراه رساند.
دستور جلسه:

انتخاب اعضای هیأت مدیره
انتخاب بازرسین

دعوت کننده هیأت مدیره شرکت

معاون سیما تغییر کرد؛ برمهانی جایگزین شاه آبادی 
»محسن برمهانی« معاون سیمای رسانه ملی شد.برمهانی که پیش از این مدیرکل تأمین و رسانه  بین الملل 
صداوسیما بود، با حکم پیمان جبلی رئیس سازمان صدا و سیما جایگزین حمید شاه آبادی در معاونت سیما شد. 
معاون ۴۳ساله سیما متولد نیشابور و دانش آموخته فیلمسازی از دانشگاه  صداوسیما و کارشناسی ارشد تهیه کنندگی 
از همین دانشگاه است.برمهانی از سال ۱۳8۱ سابقه برنامه سازی برای تلویزیون در شبکه های مختلف داخلی و 
برون مرزی را دارد، تهیه کننده،مجری و نویسنده بوده و آثارش به بسیاری از جشنواره های خارجی و داخلی راه یافته 
است.برمهانی که از ز چهره های شناخته شده نسل نو مستند سازان ایرانی و از نزدیک ترین شاگردان نادر طالب زاده 
هنرمند شاخص انقلاب اسلامی است ن ویسنده، تصویر بردار،کارگردان، مدیر تولید و تهیه کننده سینمای مستند 

هم بوده است .

»نیلی« شکایت خود را از »طائب« پس گرفت
در پی عذرخواهی فرمانده قرارگاه عمار از »میثم نیلی« به دلیل انتساب مطلبی نادرست به وی، نیلی شکایت خود 
را از »مهدی طائب« پس گرفت. به گزارش ایرنا، انتشار یک فایل صوتی از سخنرانی »مهدی طائب« در یک محفل 
خصوصی که در دفاع از »محمدباقر قالیباف« مطلبی نادرست درباره ارتباط »میثم نیلی« با افشای حواشی سفر 
جنجالی خانواده رئیس مجلس به ترکیه مطرح شد، شکایت این فعال رسانه ای از فرمانده قرارگاه عمار را در پی داشت.
موج سواری معاندان و همچنین سوءبرداشت ها از این موضوع باعث شد تا طائب با ارائه توضیحاتی درباره سخنانش، 
از نیلی عذرخواهی کند و ساحت او را از چنین موضوعاتی پاک و مُبرّا بداند.نیلی نیز در پی عذرخواهی طائب، با انتشار 

متنی کوتاه شکایت خود را از وی پس گرفت.

تکذیب هرگونه افزایش قیمت نان سنتی در قم 
مدیر کل غله و خدمات بازرگانی استان هرگونه افزایش قیمت نان سنتی را غیر قانونی دانست.سعید محمدی با اشاره 
به طرح حذف یارانه آرد صنعتی، این طرح را با هدف توزیع عادلانه ارز ۴۲۰۰ تومانی آرد و گندم، مقابله و جلوگیری 
از خروج ارز از کشور و قاچاق و احتکار گندم و آرد دانست و گفت: در این طرح، یارانه آرد نان های فانتزی و پرحجم 
حذف و یارانه نان های سنتی همچون گذشته پرداخت می شود.محمدی با بیان اینکه در این طرح مردم، نان را با همان 
کیفیت دریافت می کنند گفت: همشهریان می توانند در صورت هرگونه گران فروشی، احتکار و عرضه خارج از شبکه 

موارد را با سامانه ۱۲۴ شکایات مردمی سازمان صنعت، معدن و تجارت اطلاع دهند.

"ستایش" چهارشنبه شب ها در تلویزیون 
 سریال »ستایش« به کارگردانی سعید سلطانی و با بازی داریوش ارجمند، نرگس محمدی و مهدی سلوکی در سه 
فصل ساخته شده است. مهدی پاکدل نیز در فصل اول ایفای نقش کرده است. آرمان زرین کوب تهیه کننده و سعید 
مطلبی نویسنده این سریال هستند.فصل اول سریال داستان زندگی دختری از طبقه متوسط به نام ستایش »نرگس 
محمدی« و پسری ثروتمند به نام طاهر »مهدی پاکدل« را روایت می کند. فصل دوم و سوم چندین سال بعد و دوران 
میانسالی ستایش و درگیری او با پدر شوهرش را روایت می کند.حدیث میرامینی در فصل دوم این سریال نقش نازگل، 
دختر ستایش را ایفا کرد اما در فصل سوم لاله مرزبان جایگزین او شد.فصل اول این سریال در سال ۱۳8۹ و فصل دوم 

در سال ۱۳۹۳ و فصل سوم نیز در سال ۱۳۹8 از شبکه سه پخش شد.

احمدی نژاد به زلنسکی »نامه تبیینی و تحلیلی« داد
دولت بهار، رسانه منتسب به احمدی نژاد نوشت:با اوج گیری تغییرات گسترده و عمیق در جهان و نقش بیداری 
انسانی عموم ملت ها در این تحولات، احمدی نژاد در یک نامه تحلیلی پیرامون این تغییرات که خطاب به رئیس جمهور 
اوکراین نگاشته شده، بر اهمیت مقاومت موثر و تعیین کننده مردم این کشور در ساخت نظام آینده بین الملل به نفع 

آزادی ، عدالت و صلح تاکید کرد.

مدیر کل امور اقتصادی و دارایی استان قم :

مازاد درآمد استان قم ۶ برابر افزایش داشته است 
مدیر کل امور اقتصادی و دارایی استان قم از شش برابر شدن، مازاد درآمد استان قم خبرداد. 

مهدی فراهانی با ابراز تشکر و قدردانی از ذیحسابان استان که با تلاش های بی دریغشان در ایام پایانی 
سال، توانستند به جذب حداکثری اعتبارات هزینه ای استان، کمک کنند گفت: بیش از ۵۰ میلیارد و 
۵۰۰ میلیون تومان، مازاد درآمد استان در سال ۱۴۰۰ بوده است که نسبت به سال ۹۹ افزایش ۶ برابری 
داشته است. مدیر کل امور اقتصادی و دارایی استان قم با ابراز خرسندی از این موفقیت استان، اظهار 

امیدواری کرد که درآمد مازاد، نقش موثری در توسعه استان داشته باشد.
فراهانی همچنین در این جلسه، بر لزوم افتتاح حساب دستگاه های اجرایی نزد بانک مرکزی و مسدود 

سازی حساب دستگاه ها نزد سایر بانک ها تاکید کرد.
بررسی ضوابط اجرایی قانون بودجه ۱۴۰۱، ضریب حقوق کارکنان دستگاهها، بررسی بخشنامه 
سازمان اداری استخدامی در خصوص شفاف سازی اطلاعات پرداخت حقوق کارکنان دستگاه های 

اجرایی، مهمترین موضوعات مطروحه در اولین جلسه فنی تخصصی ذیحسابان استان بود.
 

رئیس پلیس امنیت اقتصادی استان قم خبرداد:

کشف انبار احتکار روغن و شکر در شکوهیه 
رئیس پلیس امنیت اقتصادی استان قم از کشف یک انبار احتکار روغن و شکر در شهرک شکوهیه 

خبر داد.
حسین برزگر در گفت وگویی اظهار کرد: در پی کسب خبری مبنی بر اینکه فردی در انباری در شهرک 
شکوهیه اقدام به احتکار روغن و شکر کرده است، موضوع در دستور کار مأموران پلیس امنیت اقتصادی 
استان قرار گرفت. وی اضافه کرد: مأموران در ادامه با هماهنگی مقام قضایی استان به محل مورد نظر 
اعزام و در بازرسی صورت گرفته، ۲هزار و ۵۰۰ کیلوگرم شکر و ۱۳ هزار و ۹۲۰ کیلوگرم روغن خوراکی به 
دلیل عدم ثبت در سامانه جامع انبارها و عدم اعلام موجودی توقیف و متهم نیز به مرجع قضائی استان 
معرفی شد. برزگر، ارزش اموال مکشوفه احتکار شده را به زعم کارشناسان ۲ میلیارد و ۵۰۰ میلیون ریال 
دانست. رئیس پلیس امنیت اقتصادی استان قم از هموطنان خواست، در صورت اطلاع از هر گونه 

فعالیت های غیرقانونی، موضوع را در اسرع وقت از طریق تلفن ۱۱۰ به پلیس اطلاع دهند.

جانشین فرمانده انتظامی استان قم خبرداد:

اجرای طرح محله فاطمی در قم
جانشین فرمانده انتظامی استان قم گفت: اجرای طرح محله فاطمی با هدف برخورد با ناهنجاری 

ها در سطح استان قم اجرا شد. 
 سردار بهادر اسماعیلی اظهارداشت: اجرای طرح های محله محور با هدف برخورد با ناهنجاری با 
عنوان طرح محله فاطمی در نقاط هدف با محوریت پلیس امنیت اخلاقی به صورت ویژه در دستور کار 

مأموران این پلیس قرار گرفت.
وی افزود: در طرح مذکور که طی روزهای شنبه و یکشنبه برگزار شد، مأموران انتظامی شهرستان، 
راهور، معاونت ها و پلیس های تخصصی و همچنین عوامل برون سازمانی شامل عوامل نسوان از قرارگاه 
ثارالله سپاه استان، تیم اصناف قرارگاه ثارالله، بسیج محلات و طلایه داران امر به معروف و نهی از منکر 

نیز حضور داشتند.
جانشین فرمانده انتظامی استان قم گفت: در این طرح از ۱۱۶ واحد صنفی نیز بازدید که ۴۰ واحد 

صنفی تذکر دریافت کردند، ۱۰ واحد اخطار پلمب و یک واحد صنفی نیز پلمب شد.

ریشه  قم،  علمیه  حوزه  مدرسین  جامعه  رئیس 
ناهنجاری های  و  فرهنگی  مسائل  از  بسیاری 
اجتماعی را در تصمیمات سوء و مشکلات اقتصادی 

برشمرد.
آیت الله سید هاشم حسینی بوشهری در دیدار 
استان  منکر  از  نهی  و  معروف  به  امر  رئیس ستاد 
قم با تأکید بر لزوم ریشه یابی مشکلات فرهنگی و 
ناهنجاری های اجتماعی گفت: تبعات تصمیمات 
اقتصادی باید مورد دقت و توجه بیشتری قرار گیرد 
چرا که برخی تصمیمات، تبعات زیادی برای جامعه 
متصل  هم  به  وار  زنجیر  مسائل  و  دارند  همراه  به 
هستند و حل مشکلات نگاهی عمیق می طلبد و اگر 
مسائل به درستی ریشه یابی نشوند، نتیجه دلخواه را 

نخواهیم گرفت.
آیت الله حسینی بوشهری ادامه داد: باید ریشه 
حجاب  و  عفاف  شئون  رعایت  عدم  خواستگاه  و 
در جامعه مورد ریشه یابی قرار گیرد؛ چون فطرت 

مردم با دین و آموزه های دینی سازگار است و عامل 
ناهنجاری های  و  فرهنگی  مشکلات  از  بسیاری 
ممکن  دیگر  عرصه های  در  نارضایتی  اجتماعی، 

است باشد.
امام جمعه قم ضمن اشاره به لزوم مقابله با سایر 
مشکلات فرهنگی و ناهنجاری های اجتماعی ابراز 
و  حجاب  در  منحصر  فرهنگی  مشکلات  داشت: 
عفاف نیست؛ اما این مسئله مانند یک تابلو بزرگ 
چهره شهر را بد جلوه می دهد و هر کسی که منکری 
را انجام دهد و به وظایفش عمل نکند، باید مورد امر 
به معروف و نهی از منکر قرار گیرد و دستگاه های 
متصدی امور فرهنگی تمامی مسائل را توأمان مد 

نظر قرار دهند.
وی از تعدد دستگاه های متولی امور فرهنگی به 
عنوان آسیبی جدی نام برد و اظهار داشت: یکی از 
آسیب های موجود در کشور تعدد دستگاه ها و مراکز 

متولی نسبت به یک امر واحد است.

آیت الله حسینی بوشهری بیان داشت: کار را باید 
به یکی سپرد و از او هم مطالبه کرد و موازی کاری 
سبب می شود کاری از پیش نبریم و دستگاه های 
که  زمانی  تا  هستند،  فرهنگی  کار  مدعی  زیادی 
شاهد یکپارچگی در مجموعه های فرهنگی کشور 
نباشیم؛ راه به جایی نخواهیم برد و باید تقسیم کار 

صورت پذیرد.
بر  تأکید  با  علمیه  حوزه های  عالی  شورای  دبیر 
عمل گرایی و لزوم حصول نتیجه افزود: دستگاه های 
ارائه  خوبی  گزارش های  فرهنگی  امور  متصدی 
می دهند به صورتی که احساس می شود چند روزه 
از  اجتماعی  ناهنجاری های  و  مشکلات فرهنگی 
بین خواهد رفت؛ اما وقتی به واقعیت جامعه نگاه 
نیاز  می کنیم، شاهد وضعیت دیگری هستیم که 
تأثیر گذار تری دارد و در  به کار بیشتر و اقدامات 
این میان مساجد به عنوان مهم ترین و اولین پایگاه 

فرهنگی باید بیش از پیش تقویت شوند.

آیت الله حسینی بوشهری:

ریشه بسیاری از ناهنجاری های اجتماعی مشکلات اقتصادی است

معاون مالی و اقتصادی شهرداری قم  خبرداد:

1300میلیارد تومان طلب شهرداری 
قم از دستگاه های اجرایی 

معاون مالی و اقتصادی شهرداری قم بابیان اینکه شهرداری هم اکنون بیش از 
۱۳۰۰ میلیارد تومان طلب از دستگاه های اجرایی دارد، بر استفاده از ظرفیت 
اسناد خزانه طبق قانون بودجه برای تسویه تسهیلات بانکی مربوط به شهرداری 
قم تأکید کرد.  سید مرتضی حسام نژاد با اشاره به اینکه در سال ۱۳88 برای 
احداث پروژه بلوار پیامبر اعظم )ص( و تملک بخشی از بلوک های مجاور آن، 
۴۴۰ میلیارد تومان اوراق مشارکت عرضه عمومی شد، اظهار کرد: بانک ملی 
برای کارمزد، بازارگردانی و سایر هزینه ها مبلغ 8۰ میلیارد تومان از مبلغ فوق را 
کسر و مابقی در اختیار شهرداری قم قرار گرفت که با این مبلغ تملکات و بخشی 
از احداث پروژه انجام شد. وی با اشاره به اینکه در سال ۹۲ این اوراق سررسید 
شد ولی مسکوت ماند و توسط بانک ملی پیگیری می شد و در پایان سال ۱۳۹۴ 
اصل بدهی همراه با سود و سایر هزینه ها به ۱۱۰۰ میلیارد تومان بالغ شده بود، 
ابراز کرد: سال ۹۵ مجتمع سالاریه طی قراردادی از طرف شهرداری قم و به 
مبلغ ۴۱۶ میلیارد تومان به این بانک واگذار شد تا اقدام عملی، مؤثر و قابل توجه 
در جهت تسویه اوراق صورت گیرد. معاون مالی و اقتصادی شهرداری قم ادامه 
داد: در قرارداد واگذاری مذکور اشاره می شود اعمال  حساب بر اساس پیشرفت 
پروژه و به صورت تدریجی انجام شود؛ به این صورت که در ابتدای واگذاری ۶۰ 
درصد به مبلغ ۳۰۵ میلیارد تومان اعمال حساب مؤثر می شود و در طول تکمیل 
پروژه تا سال ۹۹ مابقی حساب ها اعمال و نهایتاً در دی ماه سال ۱۴۰۰ این کار 
به صورت کامل انجام شد. حسام نژاد بابیان اینکه صورت جلسه تطبیق حساب 
کامل به امضا طرفین رسیده است گفت: مبلغی که بابت اصل، سود، کارمزد 
و سایر موارد قرارداد محاسبه شده بود مجموعاً بالغ بر ۱۳۰۰ میلیارد تومان 
شده بود که پس از اعمال حساب مجتمع مذکور و سایر پرداخت های انجام 
شده و برگشت هزینه های دیرکرد و سودهای مضاعف نهایتاً ۵۳۰ میلیارد تومان 
باقیمانده حساب شهرداری تعیین گردید. معاون و مالی اقتصادی شهرداری 
قم با اشاره به اینکه برای تسویه مبلغ باقی مانده به سمت استفاده از اسناد 
تسویه رفتیم، گفت: دربند “ز” بودجه ۱۴۰۰ تهاتر بدهی شهرداریها به بانکها 
با مطالباتشان از دولت پیش بینی شده بود که مطالبات شهرداری قم بالغ  بر 
۱۳۶۰ میلیارد تومان از ۳8 دستگاه اجرایی بود و این مبلغ مورد تائید سازمان 
برنامه نیز قرار گرفته است؛ لیکن به جهت تغییرات در سازمان برنامه و بودجه و 
معاونت برنامه ریزی ریاست جمهوری و همچنین سیاست هایی که در بانک ملی 
برای افزایش سرمایه جاری بود، منجر به صرف زمان زیادی شد و نهایتاً تنها سه 
دستگاه اجرایی توانستند بدهی خود را ثبت کنند. حسام نژاد عنوان کرد: به این 
ترتیب در پایان سال ۱۴۰۰ بانک ملی فقط ۱۷ میلیارد تومان از این حساب ها را 
ثبت کرد و بقیه آن را به سال جاری موکول نمود و هم اکنون نیز آیین نامه اجرایی 
اسناد تسویه در حال نهایی شدن است و امید می رود با نهایی شدن و ابلاغ 
آن کل بدهی باقیمانده بانک ملی و نیز بانک شهر تسویه گردد، همانگونه که 
در سال ۱۳۹8 از همین طریق، بدهی شهرداری قم به بانک تجارت پرداخت 
شد. وی بابیان اینکه هم اکنون شهرداری بیش از بدهی های خود، طلب از 
دستگاه های اجرایی دارد و راه منطقی برای پرداخت این بدهی ها، استفاده 
از اسناد تسویه است، خاطرنشان کرد: شهرداری قم طی سال های ۹۷ و ۹8 از 
طریق استفاده از اسناد تسویه بسیاری از بدهی ها و حساب های خود را تسویه 
کرده بود و علی رغم پیگیری های انجام شده برای ادامه این مسیر، به دلیل 
سیاست های خاص دولت وقت طی سال های ۹۹ و ۱۴۰۰ امکان بهره گیری 

از این ظرفیت قانونی فراهم نشد.

معاون فنی و عمرانی منطقه 2 شهرداری قم:
مشکل آب گرفتگی خیابان جوادالائمه )ع( 

تا دو ماه آینده حل می شود 
معاون فنی و عمرانی منطقه ۲ شهرداری قم با اشاره به اینکه عملیات 
احداث کانال لوله ای برای رفع مشکل آب گرفتگی در خیابان جوادالائمه)ع( 
۹۰درصد پیشرفت فیزیکی دارد، گفت: این طرح تا دو ماه آینده اتمام و به 

بهره برداری می رسد و مشکل آب گرفتگی در این خیابان رفع می شود. 
خلیلی با اشاره به اینکه بارش های بهاری به صورت رگبار و با حجم بالا 
صورت می گیرد، اظهار کرد: جوی ها و انهار احداث شده در خیابان ها تحت 
استاندارد خاصی هستند، ولی در پیک بارش کشش کمتری داشته و باعث 
ایجاد آب گرفتگی های مقطعی می شوند. وی ادامه داد: از سال ۹۲ با توجه 
به مشکلات آب گرفتگی در خیابان جوادالائمه)ع(، مطالعات اجرای کانال 
لوله ای حدفاصل میدان امام حسین)ع( تا بلوار شهید سلیمانی در دستور کار 
شهرداری قرار گرفت که اجرای این پروژه در حال حاضر ۹۰ درصد پیشرفت 
فیزیکی دارد. معاون فنی و عمرانی منطقه دو شهرداری قم با تأکید بر اینکه 
با احداث این کانال آب های سطحی به سمت بلوار شهید سلیمانی منحرف 
می شوند، خاطرنشان کرد: این طرح تا دو ماه آینده اتمام و به بهره برداری 

می رسد و مشکل آب گرفتگی در خیابان جوادالائمه)ع( رفع می شود.

سرپرست سازمان فناوری اطلاعات و ارتباطات شهرداری قم خبرداد:

هزینه کرد۴۷ میلیارد ریالی برای 
مکانیزاسیون حوزه حمل ونقلی 

گفت:  قم  شهرداری  ارتباطات  و  اطلاعات  فناوری  سازمان  سرپرست 
مکانیزاسیون حوزه حمل ونقل که ازجمله پروژه های مهم بوده که با اعتباری 
بالغ بر ۴۷ میلیارد ریال و توسعه خدمات پایگاه های اطلاعاتی ۹۰ میلیارد 
ریال اعتبار صورت گرفته است. علی مؤمن حجازی با اشاره به عملکرد مالی 
و بودجه ای سازمان فناوری اطلاعات و ارتباطات شهرداری قم اظهار داشت: 
بودجه مصوب این سازمان در سال گذشته ۲۳۵ میلیارد ریال بود که پس از 
تلفیق این بودجه به ۳۰۰ میلیارد افزایش یافت که در مجموع در سال گذشته 
شرایط بودجه ای خوبی در این سازمان داشتیم. به گفته وی، سرفصل های 
بودجه فاوا شامل خرید تجهیزات رایانه ای برای مجموعه شهرداری با اعتباری 
بالغ بر هشت میلیارد ریال، خرید، تجهیز، تعمیر و به روزرسانی تجهیزات 
سخت افزاری و توسعه شبکه مبلغ ۱۴۵ میلیارد ریال، مکانیزاسیون حوزه 
حمل ونقل که ازجمله پروژه های مهم بوده که با اعتباری بالغ بر ۴۷ میلیارد 
ریال و توسعه خدمات پایگاه های اطلاعاتی ۹۰ میلیارد ریال اعتبار صورت 
گرفته است. سرپرست سازمان فناوری اطلاعات و ارتباطات شهرداری قم 
ادامه داد: در خصوص عملکرد قطعی و پرداخت هایی که برای پروژه های 
مختلف داشتیم، در حوزه تجهیزات رایانه ای به خاطر محدودیت منابع مالی 
یک میلیارد و ۳۴۹ میلیون ریال جذب بودجه داشتیم، همچنین در حوزه 

شبکه بالغ بر ۵8 میلیارد ریال تحقق بودجه داشتیم که وضعیت خوبی است.

 مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم خبرداد:

کاشت بیش از یک میلیون اصله درخت 
مثمر در ۶ سال گذشته 

از  بیش  کاشت  از  قم  شهرداری  سبز  فضای  و  پارک ها  سازمان  مدیرعامل 
یک میلیون اصله درخت مثمر در ۶ سال گذشته در فضای سبز شهر قم خبر داد.  
پیام جوادیان با بیان اینکه یکی از رویکردهای توسعه فضای سبز پایدار استفاده 
از گونه های بومی و سازگار با محیط است اظهار کرد: اولویت سازمان پارک ها در 
سال های اخیر استفاده از درختان مثمر و دارویی سازگار با اقلیم قم بوده است.

تولیت حرم مطهر حضرت معصومه) س( با بیان اینکه رفتار بسیج سازندگی 
باید برخاسته از سبک زندگی قرآنی باشد، گفت: بسیج سازندگی یک فعالیت 
عام المنفعه است و همانطور که رحمانیت خدا همه چیز را در بر گرفته است باید 

خدمت رسانی بسیج سازندگی نیز همه مردم را در بر بگیرد. 
آیت الله سیدمحمد سعیدی در دیدار سردار محمد زهرایی رئیس سازمان بسیج 
سازندگی کشور که پیش از ظهرروزدوشنبه در سالن محراب حرم مطهر بانوی 
کرامت انجام شد، برنامه های این سازمان را باعث افتخار و عزت نظام دانست و 
اظهار کرد: در فعالیت ها اگر نگاه مان به قله باشد توان، امید، گستره و صحت 
از  و  مانیم  می  مصون  اندیشی  سهل  و  انگاری  سهل  از  و  می رود  بالا  کارمان 

ناملایمات مأیوس نمی شویم.
هرچه بسیج از پول و سمت فاصله بگیرد بهتر است 

وی با بیان اینکه نگاه به قله انسان را امیدوار می کند، گفت: نگاه به قله باعث 
رسیدن به اوج اهداف تعریف شده می شود و همت انسان را بلند می کند و 
چشم و گوش را به روی حواشی و کارشکنی ها می بندد و انسان از کنار بسیاری 
از ناملایمات با کرامت عبور می کند. تولیت حرم مطهر حضرت معصومه سلام الله 
علیها با بیان اینکه در اوج قله انقلاب امام زمان)عج( ایستاده اند، گفت: بسیج 
سازندگی باید به گونه ای رفتار کند که کارهایش تأیید کننده اهداف و آرمان های 

بلندش و رفتار و اعمالش شاهد بر درستی موضع گیری ها و آرمان هایش باشد.
وی با بیان اینکه رفتار بسیج سازندگی باید برخاسته از سبک زندگی قرآنی باشد، 
گفت: بسیج سازندگی یک فعالیت عام المنفعه است و همانطور که رحمانیت خدا 
همه چیز را در بر گرفته است باید خدمت رسانی بسیج سازندگی هم همه مردم را 

در بر بگیرد.
سعیدی با تأکید بر اینکه هرچه بسیج از پول و سمت فاصله بگیرد بهتر است، 
گفت: باید از کنار حرف و حدیث هایی که برخی از افراد می زنند با کرامت عبور 

کرد و بدانید که اعمال ما در ذیل خدمت به حضرت ولی عصر)عج( است.
سردار زهرایی: 

بسیج سازندگی باید مانند جبهه مقاومت جهانی شود
 رئیس سازمان بسیج سازندگی کشور نیز دراین دیدار گفت: دورنمایی که ما 
برای بسیج سازندگی تعریف کردیم این است که همانطور که جبهه مقاومت جبهه 

جهانی شده است بسیج سازندگی هم باید در خدمت به مردم، جهانی شود 
بنابراین ما راه طولانی در پیش داریم و در سوریه و عراق کارهای برون مرزی را شروع 

کردیم تا مدل عمل جهادی ما جهانی و بین المللی شود. 
سردار محمد زهرایی با بیان اینکه انقلاب اسلامی ایران در کنار سپاه یک بال 
بزرگ و مؤثر به نام جهاد سازندگی داشت گفت: جهاد سازندگی در درون خود 
نیروهای جهادگر را جمع کرده بود که مأموریت  محرومیت زدایی در جامعه را بر 

عهده داشتند.
وی با بیان اینکه در سال ۱۳۷۹ جهاد سازندگی منحل و نیروهای جهادی آن در 
نظام اداری هضم شدند، گفت: با توجه به خلأ به وجود آمده مقام معظم رهبری 
دستور راه اندازی بسیج سازندگی را صادر کرده و ۱۷ اردیبهشت ۱۳۷۹ به فرمان 

ایشان بسیج سازندگی تأسیس شد.
رئیس سازمان بسیج سازندگی کشور افزود: بسیج سازندگی در ابتدا تربیت و 
شناسایی نیروی انسانی مجرب و انقلابی را دنبال کرد اما مأموریت محرومیت زدایی 

به این ارگان سپرده نشد و بودجه این مأموریت به ادارات مختلف داده شد.
42 هزار گروه جهادی خود جوش در کشور وجود 

وی با بیان اینکه در ابتدای شکل گیری بسیج سازندگی ۴۹ گروه جهادی خود 
جوش در کشور وجود داشت، گفت: ما امروز ۴۲ هزار گروه جهادی داریم و از 
معدود مجموعه هایی هستیم که در بیانیه گام دوم انقلاب از آن به عنوان دستاورد 

معنوی جمهوری اسلامی یاد شده است.
افزود:  است،  مهم  ما  برای  گروه های جهادی  معنویت  اینکه  بیان  با  زهرایی 
دارند  حضور  مشکلات  در  جا  همه  و  هستند  انقلاب  کار  پای  که  انسان هایی 

می توانند تأثیر بسزایی در پیشبرد اهداف نظام داشته باشند.
رئیس سازمان بسیج سازندگی کشور با بیان اینکه در کارهای جهادی مشارکت 
مردم برای ما اصل است، افزود: رویکرد ما مردمی کردن امور است و در واقع ما 
حلقه میانی بین امام امت و مردم هستیم و سعی می کنیم مردم را با عمل خود به 

اسلام دعوت کنیم.
زهرایی ادامه داد: دورنمایی که ما برای بسیج سازندگی تعریف کردیم این است 
که همانطور که جبهه مقاومت جبهه جهانی شده است بسیج سازندگی هم باید 
در خدمت به مردم جهانی شود بنابراین ما راه طولانی در پیش داریم و در سوریه 
و عراق کارهای برون مرزی را شروع کردیم تا مدل عمل جهادی ما جهانی و بین 

المللی شود.
67۰ گروه جهادی فعال درقم وجود دارد

در ادامه محمدرضا موحد فرمانده سپاه علی بن ابیطالب قم با گرامی داشت 
هفته بسیج سازندگی ابراز کرد: ما در قم ۶۷۰ گروه جهادی فعال داریم که ۱۳۰ 
گروه از آن ها از طلاب هستند که این افراد نقش مهمی در نشان دادن فعالیت 

جهادی روحانیون به ویژه در ایام شیوع کرونا داشتند.
وی تصریح کرد: گروه های جهادی علاوه بر فعالیت های عمرانی، سازندگی 
و محرومیت زدایی در مباحث پزشکی و فرهنگی هم فعال هستند و گروه های 
جهادی استان قم از اولین گروه هایی هستند که در هر جای کشور نیاز به کمک 
باشد حضور دارند و عید نوروز امسال هم علاوه بر قم در ۱۱ استان دیگر فعالیت 

داشتند.

آیت الله سعیدی در دیدار رئیس سازمان بسیج سازندگی کشور: 

خدمت رسانی بسیج سازندگی همه مردم را در بر بگیرد

   وضعیت اسفبار معیشت خانواده ها را ببینید!

طرح:علیرضا پاکدل

رئیس اداره تبلیغات حرم مطهر کریمه اهل بیت)س( گفت: در مراسم ترتیل 
خوانی عمومی حرم مطهر از 44 قاری برجسته کشوری بهره مند شدیم که ٢6 نفر 
از استان قم و ١8 قاری نیز از تهران و سایر شهرستان ها بودند که هر کدام بین یک 

تا ١7 بار به تلاوت پرداختند. 
به گزارش پایگاه خبری آستان مقدس حضرت معصومه سلام الله علیها، مراسم 
ترتیل خوانی عمومی حرم مطهر بانوی کرامت از بزرگترین و قدیمی ترین آیین های 
ترتیل خوانی جمعی کشور است که در طول ماه مبارک رمضان با حضور پرشور 
زائران و مجاوران حرم بانوی کرامت برگزار و با پخش از رسانه ملی از پر مخاطب ترین 

برنامه های ترتیل خوانی کشور است.
حسن فرقانی رئیس اداره تبلیغات حرم مطهر بانوی کرامت در این رابطه گفت 
وگویی از برگزاری ۴ دوره ترتیل خوانی حضوری در ماه مبارک رمضان در حرم مطهر 
بانوی کرامت خبر داد و اظهار کرد: ترتیل خوانی عمومی، ترتیل خوانی حافظان و 
جوانان، ترتیل خوانی نوجوانان و ترتیل خوانی بانوان با حضور پرشور مردم و اقشار 

مختلف برگزار شده است.

وی با بیان اینکه در مراسم ترتیل خوانی حرم مطهر از قاریان برجسته کشور و 
استان قم استفاده شده است، گفت: در مراسم ترتیل خوانی عمومی حرم مطهر از 
۴۴ قاری برجسته کشوری استفاده شده است که ۲۶ نفر از استان قم و ۱8 قاری 
نیز از تهران و سایر شهرستان ها بوده اند که هر کدام بین یک تا ۱۷ بار به تلاوت 
پرداختند. رئیس اداره تبلیغات حرم مطهر بانوی کرامت افزود: در حاشیه مراسم 
ترتیل خوانی حرم مطهر نیر بیان نکات تفسیری توسط حجت الاسلام والمسلمین 
محمد حاج ابوالقاسم انجام شد که از محتوای این نکات تفسیری مسابقه قرآنی 
دعوت با پخش از شبکه سه و شبکه یک سیما برگزار شد و بیش از 8۶۰ هزار نفر در 

این مسابقه شرکت کردند.
وی ادامه داد: همچنین در حاشیه مراسم ترتیل خوانی عمومی حرم مطهر بانوی 
کرامت در ماه مبارک رمضان از ۵ چهره برجسته قرآنی کشور از جمله حجت الاسلام 
والمسلمین ربانی خراسانی، حجت الاسلام والمسلمین علی حبیبی، شهریار 
پرهیزکار، قاسم ایمانی فردویی و علی اصغر آمیغی با اهدای متبرکات فاطمی به 

دست تولیت آستان مقدس فاطمی تقدیر شد.

رئیس اداره تبلیغات حرم مطهر کریمه اهل بیت)س(  خبرداد؛ 

نقش آفرینی ۴0 قاری ملی در آیین ترتیل خوانی حرم بانوی کرامت

گرانی و افزایش قیمت مواد غذایی در روزهای اخیر که چالش های اساسی در معیشت خانواده ها به وجود آورده است.


